
Αγιασμός στη Σχολή Βυζαντινής 
Σχολής της Αρχιεπισκοπής Θυατείρων

ΣΕΛΙΔΑ 9

ΣΥΓΚΙΝΗΤΙΚΟ ΜΗΝΥΜΑ ΑΠΟ ΤΗΝ ΠΡΙΓΚΙΠΙΣΣΑ ΤΗΣ ΟΥΑΛΙΑΣ 

ΜΕ ΤΗΝ ΟΛΟΚΛΗΡΩΣΗ ΤΗΣ ΧΗΜΕΙΟΘΕΡΑΠΕΙΑΣ ΤΗΣ

ΚΕΪΤ ΜΙΝΤΛΕΤΟΝ: «Να
είμαστε ευγνώμονες

για τα απλά αλλά
σημαντικά της ζωής»

ΣΕΛΙΔΑ 2

Η ΠΟΛΥΑΝΑΜΕΝΟΜΕΝΗ ΤΗΛΕΜΑΧΙΑ ΤΩΝ 

ΔΥΟ ΑΜΕΡΙΚΑΝΩΝ ΥΠΟΨΗΦΙΩΝ ΠΡΟΕΔΡΩΝ

Κερδισμένη η Κάμαλα Χάρις 
που στρίμωξε τον Ντόναλντ Τραμπ

ΣΕΛΙΔΑ 13

ΑΡΙΘΜΟΣ ΦΥΛΛΟΥ 1217      ΠΕΜΠΤΗ 12 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2024 ΤΙΜΗ: £1,00
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CHARTERED ACCOUNTANTS
CORPORATE RECOVERY
& INSOLVENCY SPECIALISTS

1 Kings Avenue, Winchmore Hill, London N21 3NA
Tel: +44 (0) 20 8370 7250
Fax: +44 (0) 208370 7251
DX: 36953 Winchmore Hill

e-mail: enquiries@alexanderlawsonjacobs.com
www.alexanderlawsonjacobs.com

    
     

  

 
 

      

            

              

       

    
      

   

 
   

    
   
      

      
     

      
        

      

      
        
     

 
 

   

         
   

    
  

     
   

    
    

    
    

    
   

    

    
 

      
     

     
   

   
 

    
    

      
    

      
      

  
   
     

       
     

   

    
    
    

      

           

  

PROPERTIES URGENTLY REQUIRED
from studios to three bedroom houses

ΤΟ ΨΕΥΔΟΚΡΑΤΟΣ ΕΚΜΕΤΑΛΛΕΥΕΤΑΙ ΤΗΝ ΕΚΛΟΓΗ ΤΗΣ Τ/Κ ΚΑΤΑΓΩΓΗΣ ΒΟΥΛΕΥΤΙΝΑΣ 

ΤΟΥ ΕΡΓΑΤΙΚΟΥ ΚΟΜΜΑΤΟΣ

Στο Λονδίνο ο Τατάρ για
προώθηση του ψευδοκράτους

μέσω της Nesil Caliskan
n ΠΡΟΕΒΑΛΕ ΤΗΝ ΑΞΙΩΣΗ ΓΙΑ ΛΥΣΗ «ΔΥΟ ΚΡΑΤΩΝ» ΚΑΙ
ΑΠ’ ΕΥΘΕΙΑΣ ΕΜΠΟΡΙΟ ΚΑΙ ΠΤΗΣΕΙΣ ΜΕ ΤΑ ΚΑΤΕΧΟΜΕΝΑ

ΣΕΛΙΔΑ 3

ΕΥΡΕΙΑ ΣΥΣΚΕΨΗ ΥΠΟ ΤΗΝ ΠΡΟΕΔΡΙΑ Ν. ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΙΔΗ 

ΓΙΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΙΚΗ ΔΙΑΣΥΝΔΕΣΗ ΚΥΠΡΟΥ-ΚΡΗΤΗΣ

Κοινός στόχος όλων η
πόντιση του καλωδίου

n ΕΠΟΙΚΟΔΟΜΗΤΙΚΗ Η ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ

ΠΑΝΤΩΝ ΤΩΝ ΕΜΠΛΕΚΟΜΕΝΩΝ 

n Ν. ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΙΔΗΣ: «ΠΡΕΠΕΙ ΝΑ

ΔΙΕΥΚΡΙΝΙΣΤΟΎΝ ΘΕΜΑΤΑ»

n ΓΙΩΡΓΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ: «ΤΟ ΕΡΓΟ

ΘΑ ΣΥΝΕΧΙΣΤΕΙ ΚΑΝΟΝΙΚΑ»

ΣΕΛΙΔΑ 5

ΨΗΦΙΣΤΗΚΕ ΑΠΟ ΤΗΝ ΕΡΓΑΤΙΚΗ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ ΣΤΟ ΒΡΕΤΑΝΙΚΟ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΙΟ

Αποκοπή του «χειμερινού επιδόματος
ενέργειας» σε 10 εκ. συνταξιούχους
n «ΑΝΤΑΡΣΙΑ» ΑΠΟ 52 ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ ΤΟΥ ΕΡΓΑΤΙΚΟΥ

ΚΟΜΜΑΤΟΣ ΠΟΥ ΔΕΝ ΣΥΝΤΑΧΘΗΚΑΝ ΜΕ ΤΗΝ ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ

n ΑΥΞΗΣΗ ΦΟΡΟΛΟΓΙΑΣ ΓΙΑ ΚΑΛΥΨΗ ΤΗΣ «ΜΑΥΡΗΣ ΤΡΥΠΑΣ»
ΤΩΝ 22 ΔΙΣ. ΛΙΡΩΝ ΠΟΥ ΑΦΗΣΑΝ ΟΙ ΣΥΝΤΗΡΗΤΙΚΟΙ

ΣΕΛΙΔΑ 2

ΑΠΟΨΗ: 

Περιφερόμενος ψεύτης 
ο κατοχικός Τατάρ
n ΕΘΝΙΚΗ ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ ΗΒ:

«Αποτυχημένο  το αφήγημα
Τατάρ στο Λονδίνο»

ΣΕΛΙΔΑ 4



2 ● ΕΛΕΥΘΕΡΙΑ Πέμπτη 12 Σεπτεμβρίου 2024

ΨΗΦΙΣΤΗΚΕ ΑΠΟ ΤΗΝ ΕΡΓΑΤΙΚΗ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ ΣΤΟ ΒΡΕΤΑΝΙΚΟ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΙΟ

Αποκοπή του «χειμερινού επιδόματος 
ενέργειας» σε 10 εκ. συνταξιούχους
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Η τρομοκρατική επίθεση στους Δίδυμους Πύργους
στις 11 Σεπτεμβρίου 2001, που άλλαξε τον κόσμο

Η επίθεση την 11η Σεπτεμβρίου 2001

παραμένει ένα από τα πιο τραυματικά

γεγονότα του αιώνα για όλο τον κόσμο.

Όσοι ξύπνησαν την 11η Σεπτεμβρίου

2001 στην Αμερική δεν θα μπορούσαν

να φανταστούν ούτε στα πιο τρελά τους

όνειρα όσα επρόκειτο να συμβούν τις

επόμενες ώρες.

Ουρλιαχτά, φωτιά, καπνός, συντρίμμια,

τρόμος, θάνατος.

Εκείνο το πρωί, την 11η Σεπτεμβρίου

2001, τρομοκράτες έχοντας καταλάβει

αμερικανικά επιβατικά αεροσκάφη, τα

οδήγησαν επάνω στους Δίδυμους Πύρ-

γους της Νέας Υόρκης, σκοτώνοντας χιλιά-

δες ανθρώπους.

Σήμερα, 23 χρόνια μετά, η επίθεση

που πραγματοποιήθηκε την 11η Σεπτεμ-

βρίου 2001 παραμένει ένα από τα πιο

τραυματικά γεγονότα του αιώνα, όχι

μόνο για τους Αμερικανούς αλλά και για

ολόκληρο τον κόσμο.

Τέσσερα αεροπλάνα που πετούσαν

πάνω από τις ανατολικές ΗΠΑ καταλή-

φθηκαν ταυτόχρονα από μικρές ομάδες

αεροπειρατών.

Στη συνέχεια χρησιμοποιήθηκαν ως

γιγάντιοι κατευθυνόμενοι πύραυλοι για

να πέσουν σε κτίρια-ορόσημα στη Νέα Υόρκη και

την Ουάσιγκτον.

Δύο αεροπλάνα χτύπησαν τους Δίδυμους Πύρ-

γους του Παγκόσμιου Κέντρου Εμπορίου (World

Trade Center) στη Νέα Υόρκη.

Το πρώτο χτύπησε τον Βόρειο Πύργο στις 08:46

(10:46 ώρα Αγγλίας). Το δεύτερο συνετρίβη στον

Νότιο Πύργο στις 09:03.

Τα κτήρια πήραν φωτιά, εγκλωβίζοντας ανθ-

ρώπους στους επάνω ορόφους και τυλίγοντας

την πόλη σε καπνό. Σε λιγότερο από δύο ώρες,

και οι δύο πύργοι των 110 ορόφων κατέρρευσαν

μέσα σε τεράστια σύννεφα σκόνης.

Όταν χτύπησε το πρώτο αεροπλάνο, εκτιμά-

ται ότι 17.400 άνθρωποι βρίσκονταν στους Δίδυ-

μους Πύργους.

Στις 09:37 το τρίτο αεροπλάνο κατέστρεψε τη

δυτική όψη του Πενταγώνου – το γιγάντιο αρχηγείο

του αμερικανικού στρατού λίγο έξω από την πρω-

τεύουσα της χώρας, την Ουάσινγκτον.

Το τέταρτο αεροπλάνο συνετρίβη σε ένα χωρά-

φι στην Πενσιλβάνια στις 10:03, αφού οι επιβά-

τες αντιστάθηκαν. Πιστεύεται ότι οι αεροπειρα-

τές είχαν σκοπό να επιτεθούν στο κτήριο του Καπι-

τωλίου στην Ουάσιγκτον.

Μ
ε ψήφους 348 έναντι 228 ψηφίστηκε

στο Βρετανικό Κοινοβούλιο προχθ-

ές Τρίτη το νομοσχέδιο της Εργατικής

κυβέρνησης του Κίαρ Στάρμερ για κατάργ-

ηση του «χειμερινού επιδόματος ενέρ-

γειας» των £300 στους συνταξιούχους

όλης της χώρας. Το μέτρο υπολογίζεται

ότι θα επηρεάσει 10 εκατομμύρια συντα-

ξιούχους.

Με το νομοσχέδιο της κυβέρνησης δεν

συντάχθηκαν 52 κυβερνητικοί βουλευτές για

διάφορους λόγους. Μόνο 12 εξ αυτών έλα-

βαν «νόμιμη» άδεια απουσίας λόγω άλλων

υποχρεώσεων.

Κάποιοι βουλευτές, που είχαν εκφράσει

ανοικτά τη διαφωνία τους,  απουσίαζαν και

κάποιοι άλλοι προφασίστηκαν διάφορες δικαι-

ολογίες για να μην είναι παρόντες στην ψηφ-

οφορία (ασθένεια κλπ), ώστε να αποφύγουν

τις συνέπειες λόγω απείθειας στην κομματι-

κή πειθαρχία.

Ο πρωθυπουργός Κίαρ Στάρμερ είχε

δηλώσει ότι «δεν θα ζητήσει συγγνώμη» για

οποιεσδήποτε αποφάσεις λάβει η κυβέρν-

ηση των Εργατικών για να διασφαλίσει την

«οικονομική σταθερότητα» και ότι απαιτούνται

«σκληρές αποφάσεις» για να αντιμετωπιστεί

«μια μαύρη τρύπα 22 δισεκατομμυρίων λιρών»

στα δημόσια οικονομικά και να ανοικοδομ-

ηθούν οι δημόσιες υπηρεσίες.

Ως αντιστάθμισμα, το Υπουργείο Οικονο-

μικών ανέφερε ότι οι άνθρωποι με τη βασι-

κή κρατική σύνταξη θα λάβουν αύξηση  400

λιρών το επόμενο έτος λόγω του «τριπλού

κλειδώματος», το οποίο διασφαλίζει ότι η

σύνταξη αυξάνεται ταχύτερα από τον πληθ-

ωρισμό με την πάροδο του χρόνου. Αυτό,

ισχυρίζονται, θα κάλυπτε και με το παραπά-

νω την απώλεια φέτος του χειμερινού επιδό-

ματος.  

ΑΥΞΗΣΗ ΦΟΡΟΛΟΓΙΑΣ

Η Βρετανίδα υπουργός Οικονομικών Rachel

Reeves είχε δηλώσει ότι η χώρα βρίσκεται

σε δεινή οικονομική κατάσταση λόγω της

«μαύρης τρύπας» των 22 δισεκατομμυρίων

λιρών που άφησαν στα δημόσια οικονομικά

οι Συντηρητικοί φεύγοντας από την εξουσία,

το οποίο έλλειμμα δεν ήταν γνωστό, αφού

είχε αποκρυβεί από την κυβέρνηση Σούνακ.  

Η αύξηση της φορολογίας θα αφορά το

φόρο κληρονομίας, το φόρο κεφαλαιουχικών

κερδών και την καταβολή εισφοράς στην

Εθνική Ασφάλιση από τους εργοδότες. Από

αυτά αναμένεται να συγκεντρωθούν περισ-

σότερα από 20 δισεκατομμύρια λίρες ετησίως.

Όπως αναφέρει Έκθεση της δεξαμενής

σκέψης Resolution Foundation, ο φόρος κεφ-

αλαιουχικών κερδών είναι «ώριμος για μετα-

ρρύθμιση», αναφέροντας τους συντελεστές

ως «αδικαιολόγητα χαμηλότερους» σε σύγκρ-

ιση με εκείνους σε άλλες μορφές εισοδήμα-

τος.

Για παράδειγμα, ο ανώτατος φορολογικός

συντελεστής επί του εισοδήματος από εργασία

είναι 53% επί των αποδοχών, ενώ για ορι-

σμένα κεφαλαιουχικά κέρδη ο ανώτατος φορ-

ολογικός συντελεστής είναι 20%.

Προτείνεται η ευθυγράμμιση των φορο-

λογικών συντελεστών κεφαλαιουχικών κερδών

για μετοχές με τους φορολογικούς συντελε-

στές μερισμάτων, η φορολόγηση των κεφα-

λαιουχικών κερδών ακίνητης περιουσίας με

τον ίδιο τρόπο όπως οι μισθοί, και η εισα-

γωγή φόρου εξόδου κεφαλαιουχικών κερδών

κατά τη μετοίκηση σε άλλη χώρα.

Στις προτάσεις της κυβέρνησης είναι,

επίσης, η εισαγωγή VAT στα ιδιωτικά σχο-

λεία, μέτρο που συγκεντρώνει πολλές αντι-

δράσεις και αναμένεται να υπάρξει προσφυγή

στο Δικαστήριο από τους επηρεαζομένους

φορείς. 

ΣΥΓΚΙΝΗΤΙΚΟ ΜΗΝΥΜΑ ΑΠΟ ΤΗΝ ΠΡΙΓΚΙΠΙΣΣΑ

ΤΗΣ ΟΥΑΛΙΑΣ ΜΕ ΤΗΝ ΟΛΟΚΛΗΡΩΣΗ 

ΤΗΣ ΧΗΜΕΙΟΘΕΡΑΠΕΙΑΣ ΤΗΣ

ΚΕΪΤ ΜΙΝΤΛΕΤΟΝ: 
«Να είμαστε ευγνώμονες

για τα απλά αλλά 
σημαντικά της ζωής»

Η Κέιτ Μίντλετον αποκάλυψε ότι ολοκλήρωσε τη χημειοθεραπεία

και ότι η προτεραιότητά της είναι να παραμείνει καθαρή από τον καρκίνο.

Η πριγκίπισσα της Ουαλίας έκανε αυτήν την ανακοίνωση στο πιο

προσωπικό οικογενειακό της βίντεο μέχρι σήμερα που την δείχνει να

περνάει ιδιωτικό χρόνο με τον πρίγκιπα Γουίλιαμ και τα παιδιά της.

Το ειλικρινές και προσωπικό βίντεο δείχνει την πριγκίπισσα, τον

πρίγκιπα Γουίλιαμ, τον πρίγκιπα Γεώργιο, την πριγκίπισσα Σάρλοτ και

τον πρίγκιπα Λούις να περνούν χρόνο μαζί στο Νόρφολκ με ένα μήνυμα

που εκφωνεί η Κέιτ.

Στο κλιπ, περιγράφει: «Καθώς το καλοκαίρι φτάνει στο τέλος του,

δεν μπορώ να σας πω τι ανακούφιση είναι που επιτέλους ολοκλήρωσα

τη χημειοθεραπεία μου. Οι τελευταίοι εννέα μήνες ήταν απίστευτα

δύσκολοι για εμάς ως οικογένεια. Η ζωή όπως την ξέρετε, μπορεί να

αλλάξει σε μια στιγμή και έπρεπε να βρούμε έναν τρόπο να πλοηγηθ-

ούμε στα φουρτουνιασμένα νερά και στον άγνωστο δρόμο».

Τον Μάρτιο η πριγκίπισσα επιβεβαίωσε ότι είχαν βρεθεί προκαρκι-

νικά κύτταρα μετά από εγχείρηση στην κοιλιακή χώρα και ότι θα έπρε-

πε να υποβληθεί σε προληπτική χημειοθεραπεία.

Συζητώντας για τον αντίκτυπο που είχε η περιπέτεια της υγείας της

τόσο στην ίδια, όσο και στην οικογένειά της, η Κέιτ σημείωσε: «Αυτή η

περίοδος υπενθύμισε πάνω απ’ όλα στον Γουίλιαμ και σε μένα να συλλο-

γιστούμε και να είμαστε ευγνώμονες για τα απλά αλλά σημαντικά πράγ-

ματα στη ζωή, τα οποία τόσοι πολλοί από εμάς συχνά θεωρούμε δεδο-

μένα. Το να αγαπάμε απλά και να μας αγαπούν».

«Το να κάνω ό,τι μπορώ για να παραμείνω χωρίς καρκίνο είναι τώρα

η εστίασή μου», επισήμανε.

Το βίντεο, το οποίο γυρίστηκε στο Νόρφολκ τον περασμένο μήνα,

δείχνει την οικογένεια να περνάει χρόνο μαζί στο δάσος και στην παρα-

λία, να παίζει χαρτιά και να κάνει πικνίκ.

Οι γονείς της Κέιτ, Κάρολ και Μάικλ Μίντλετον, κινηματογραφούνται

επίσης να παίζουν παιχνίδια με την οικογένεια.

Επιπλέον, το κλιπ δείχνει τρυφερές στιγμές με την Κέιτ και τον Γουίλιαμ

να ποζάρουν αγκαλιασμένοι και τον Πρίγκιπα της Ουαλίας να της δίνει

ένα φιλί στο μάγουλο.

Η πριγκίπισσα χρησιμοποιεί, επίσης, το βίντεο για να μοιραστεί μερι-

κές πληροφορίες για τα σχέδιά της σχετικά με την επιστροφή της στα

βασιλικά καθήκοντα, με την Κέιτ και το Παλάτι να τονίζουν ότι το κύριο

μέλημα τώρα είναι η «πορεία της προς τη θεραπεία» και ότι η διαδι-

κασία της «πλήρους ανάρρωσης είναι μακρά».

Ακόμη, η Κέιτ ευχαριστεί το κοινό για την υποστήριξή του και ανα-

γνωρίζει όσους περνούν το δικό τους ταξίδι με τον καρκίνο, σχολιάζον-

τας: «Η καλοσύνη, η ενσυναίσθηση και η συμπόνια όλων ήταν πραγμα-

τικά συγκινητική. Σε όλους εκείνους που συνεχίζουν το δικό τους ταξίδι

με τον καρκίνο – παραμένω μαζί σας, δίπλα-δίπλα, χέρι-χέρι».

«Μέσα από το σκοτάδι, μπορεί να βγει το φως, γι’ αυτό αφήστε αυτό

το φως να λάμψει έντονα», καταλήγει.

Βρετανική Eπικαιρότητα



Π
ροσπαθώντας να πετύχει αναγνώριση του ψευδο-

κράτους και εκμεταλλευόμενος την πρόσφατη εκλο-

γή ως βουλευτού του Εργατικού Κόμματος της Τ/κ κατα-

γωγής, τέως ηγέτιδας του Δημαρχείου του Ένφινλτ, Nesil

Caliskan, ο κατοχικός ηγέτης Ερσίν Τατάρ βρίσκεται στο

Λονδίνο αυτές τις μέρες για σειρά «περιθωριακών» συναν-

τήσεων (δεν θα γίνει δεκτός από κυβερνητικά στελέχη).

Διασπείρει τα γνωστά ψεύδη για το Κυπριακό, διαστρε-

βλώνει τα πραγματικά γεγονότα στην Κύπρο από το 1960

και εντεύθεν και προβάλλει την αναιδή απαίτηση για απ’

ευθείας πτήσεις και εμπόριο με τα κατεχόμενα.

«ΦΩΝΗ ΤΗΣ ΤΟΥΡΚΙΑΣ ΚΑΙ ΤΟΥ ΨΕΥΔΟΚΡΑΤΟΥΣ

ΣΤΟ ΒΡΕΤΑΝΙΚΟ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΙΟ»

Η εκλογή της Νεσίλ Καλισκάν θεωρείται από τον Τατάρ

σαν ένα ισχυρότατο όπλο στην προσπάθεια της Τουρκίας

να πετύχει αναγνώριση του κατοχικού καθεστώτος. Και η

κυρία Καλισκάν (παντρεμένη με Τούρκο εκ Τουρκίας) αντα-

ποκρίνεται πλήρως σ’ αυτόν τον ρόλο, καλώντας στο κτή-

ριο του Βρετανικού Κοινοβουλίου τον Τατάρ όπου είχε μαζί

του συνάντηση για… συντονισμό της δράσης τους. Υπο-

δέχθηκε τον Τατάρ σαν… πρόεδρο κράτους, τη στιγμή που

η βρετανική κυβέρνηση δεν αναγνωρίζει ούτε το ψευδο-

κράτος ούτε τον ίδιο ως πρόεδρο.

Επίσης, μια από τις πρώτες πολιτικές της δράσεις αμέ-

σως μετά την εκλογή της ήταν να πρωτοστατήσει στην ίδρυ-

ση «Ομάδας Εργατικών Φίλων της Τουρκίας».

ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ ΜΕ 4 ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥΣ

Ο κατοχικός ηγέτης συναντήθηκε σε αίθουσα της Βου-

λής με τη λεγόμενη «Ομάδα Φιλίας με την TRNC» (ψευ-

δοκράτος). Στη συνάντηση μίας ώρας, εκτός από την Νεσίλ

Καλισκάν, συμμετείχαν η γνωστή από παλιά φιλότουρκος

βαρόνη Sarah Ludford (Κόμμα Φιλελευθέρων) και δύο

άλλοι μουσουλμάνοι, ο λόρδος Hussain (Φιλελεύθερος)

και ο βουλευτής Imran Hussain (ανεξάρτητος, αφού έχει

αποβληθεί από το Εργατικό Κόμμα για 6 μήνες, διότι δεν

ακολούθησε τη γραμμή του κόμματος σε ένα νομοσχέδιο.

Πριν τις εκλογές ο ίδιος είχε παραιτηθεί από σκιώδης υπο-

υργός, επικρίνοντας τον Κίαρ Στάρμερ ότι υποστηρίζει το

Ισραήλ στον πόλεμο στη Γάζα). 

ΜΑΥΡΗ ΠΡΟΠΑΓΑΝΔΑ ΚΑΙ ΑΣΥΣΤΟΛΑ ΨΕΥΔΗ

Στην ομιλία του προς τους τέσσερις κοινοβουλευτικούς,

ο Τατάρ συνεχάρη τη Nesli Çalışkan για το γεγονός ότι ήταν

η πρώτη Τουρκοκύπρια γυναίκα που εξελέγη μέλος του

Κοινοβουλίου στο Ηνωμένο Βασίλειο και της ευχήθηκε

καλή επιτυχία.  Ο κατοχικός ηγέτης  ευχαρίστησε τα μέλη

της Ομάδας Φιλίας της ΤΔΒΚ του Κοινοβουλίου για τις δρα-

στηριότητες άσκησης πίεσης που «αποκάλυψαν την κατά-

σταση και την αδικία προς τον τουρκοκυπριακό λαό, ο

οποίος εξακολουθεί να στερείται ακόμη και να κάνει τη

φωνή του να ακουστεί σε πολλές διεθνείς πλατφόρμες»

(Δεν τους είπε, ασφαλώς, ότι οι Τ/κ δεν στερούνται τίπο-

τα διότι έχουν διαβατήρια της Κυπριακής Δημοκρατίας

και μπορούν ελεύθερα να πάνε όπου θέλουν. Απομο-

νωμένοι είναι μόνο οι παράνομοι έποικοι). 

Ο Τατάρ δήλωσε ότι το νησί της Κύπρου έχει γεωστρα-

τηγική σημασία στην Ανατολική Μεσόγειο, καθώς βρίσκε-

ται 40 μίλια από τη νότια ακτή της Τουρκίας και περίπου

700 μίλια από την Ελλάδα. (Υπονοώντας ότι η Κύπρος πρέ-

πει να βρίσκεται στις αγκάλες της Τουρκίας λόγω εγγύτητας…).

Ακολούθως ο Τατάρ εξήγησε το… όραμά του για διχοτόμη-

ση της Κύπρου:

«Καθιστούμε σαφές ότι θέλουμε μια ρεαλιστική, βιώσιμη

και βιώσιμη λύση. Ο τουρκοκυπριακός λαός, ο οποίος έχει

ίσα και εγγενή δικαιώματα στην Κύπρο, έχει καταβάλει

επίπονες προσπάθειες για την επίτευξη λύσης σε ομο-

σπονδιακή βάση για περισσότερο από μισό αιώνα. (Ποτέ

δεν δέχθηκαν ομοσπονδιακή λύση. Οι προτάσεις τους

ήταν πάντα για λύση συνομοσπονδίας). Το 1960, ο λαός

μου ήταν συνιδρυτής της Κυπριακής Συνεργατικής Δημο-

κρατίας, η οποία είχε τρία εγγυήτρια κράτη, δηλαδή την

Τουρκία, την Ελλάδα και το Ηνωμένο Βασίλειο. (Οι Τ/κ εναν-

τιώθηκαν στον απελευθερωτικό αγώνα των Ε/κ υπο-

στηρίζοντας την Αποικιοκρατία). Ωστόσο, αυτή η εταιρι-

κή σχέση έσπασε από την ελληνοκυπριακή πλευρά τον

Δεκέμβριο του 1963 λόγω της επιθυμίας τους να προσα-

ρτήσουν την Κύπρο στην Ελλάδα και οι Τουρκοκύπριοι αποκ-

λείστηκαν από τα κρατικά όργανα της δημοκρατίας με τη

δύναμη των όπλων. (Τα γεγονότα μαρτυρούν ότι η του-

κανταρσία ήταν σχέδιο της Τουρκίας για κατάλυση της

Κυπριακής Δημοκρατίας). Από το 1963 έως το 1974, υπήρ-

ξαν επιθέσεις σε όλο το νησί και θηριωδίες εναντίον του

λαού μου, ο οποίος αναγκάστηκε να ζήσει σε γκέτο. (Οι

επιθέσεις εναντίον των Τ/κ έγιναν κυρίως από την τουρ-

κική τρομοκρατική οργάνωση ΤΜΤ, η οποία δολοφονούσε

όσους Τ/κ δεν ήθελαν να ζήσουν σε γκέτο, όπου διά της

βίας τους μετέφεραν). Στις 15 Ιουλίου 1974, η ελληνική

χούντα οργάνωσε πραξικόπημα και κήρυξε ότι η Κύπρος

είχε γίνει ελληνικό νησί. Η Τουρκία, ως εγγυήτρια δύναμη,

αναγκάστηκε να παρέμβει σύμφωνα με τις συνθήκες και

να σώσει τον τουρκοκυπριακό λαό από τον αφανισμό». 

(Το χουντικό πραξικόπημα ήταν εναντίον του Μακα-

ρίου, με απώτερο στόχο να διαμοιραστεί η Κύπρος με την

Τουρκία, όχι για να γίνει ελληνικό νησί, γι’ αυτό και οι

πραξικοπηματίες διακήρυξαν ότι συνεχίζεται η ανεξάρτ-

ητη πολιτική. Αν η Τουρκία επενέβαινε με βάση τις Συνθ-

ήκες, δηλαδή να αποκαταστήσει τη Συνταγματική τάξη,

γιατί δεν αποχώρησε μετά που ανέλαβε ο Κληρίδης, στις

23/774, ή έστω μετά που επανήλθε ο Μακάριος στις

7/12/74;) 

Εξηγώντας ότι ο τουρκοκυπριακός λαός αγωνίζεται για

περισσότερο από μισό αιώνα για την επίτευξη ομοσπον-

διακής λύσης στη βάση της ισότητας (πράγματι, αυτό ήθε-

λαν επεδίωκαν πάντα, πολιτική και κυριαρχική ισότητα

«δύο κρατών»), ο Τατάρ συνέχισε: 

«Ο πρώην Ελληνοκύπριος Υπουργός Εξωτερικών Νίκος

Ρολάνδης έχει δηλώσει ξεκάθαρα ότι είναι η ελληνοκυ-

πριακή πλευρά που απορρίπτει τουλάχιστον 15 σχέδια

λύσης». (Ας μας υποδείξει οποιοσδήποτε, αφού ο Ρολάν-

δης πέθανε,  ποιο σχέδιο απορρίψαμε και το δέχτηκε η

Τουρκία, εκτός από το διχοτομικό τερατούργημα Ανάν).  

Αναφερόμενος στις δηλώσεις του Τζακ Στρο, ο οποίος

υπηρέτησε ως υπουργός Εξωτερικών κατά την περίοδο του

Σχεδίου Ανάν το 2004, ο Τατάρ είπε: «Ο κ. Στρο υποστήρι-

ξε μια ομοσπονδιακή λύση όταν ήταν στην εξουσία το 2004.

Ωστόσο, ο κ. Στρο, ο οποίος έχει δει τις πραγματικότητες

και τις συνέπειες στην Κύπρο, σήμερα υποστηρίζει ανοιχτά

το όραμά μου για μια λύση δύο κρατών στην Κύπρο και

δηλώνει ότι είναι λάθος να επιτρέπεται στους Ελληνοκύ-

πριους να ενταχθούν στην ΕΕ πριν από τη λύση και ότι αυτό

περιπλέκει μόνο αυτό το παρατεταμένο πρόβλημα». (Ξέρει

πολύ καλά γιατί ο Τζακ Στρο, που παρασημοφορήθηκε

από τον πρόεδρο της Τουρκίας ως ο «καλύτερος Τούρκος

του εξωτερικού», άλλαξε γνώμη. Έγινε έμμισθος υπάλ-

ληλος της Τουρκίας…)

Δηλώνοντας ότι ο τουρκοκυπριακός λαός εξακολουθεί

να είναι απομονωμένος και στερημένος από τα βασικά

ανθρώπινα δικαιώματά του, ο  Τατάρ είπε: 

«Η διεθνής κοινότητα ανέλαβε πολλές δεσμεύσεις για

να τερματίσει την απομόνωσή μας κατά την περίοδο του

Σχεδίου Ανάν το 2004, αλλά αυτές οι υποσχέσεις για τερ-

ματισμό της απομόνωσης και των περιορισμών δεν έχουν

εκπληρωθεί. Αν θέλουμε μια μακροπρόθεσμη και βιώσιμη

λύση, είναι απαραίτητο να επικεντρωθούμε στην πραγ-

ματικότητα της τρέχουσας κατάστασης στην Κύπρο.  Έχου-

με δηλώσει ότι είναι καιρός να σκεφτούμε έξω από το κουτί

των ομοσπονδιακών λύσεων. Υπάρχουν δύο κράτη στην

Κύπρο. Οι Τουρκοκύπριοι και οι Ελληνοκύπριοι μπορούν

να έχουν μια σχέση συνεργασίας που θα ωφελήσει και τις

δύο πλευρές μέσω σχέσεων καλής γειτονίας. Μια τέτοια

λύση θα καθιστούσε επίσης δυνατή τη συνεργασία στους

φυσικούς πόρους και την ενέργεια, και η ελληνοκυπριακή

πλευρά θα επωφελούνταν επίσης».

(Οι Τ/κ ουδόλως είναι απομονωμένοι. Απομονωμένο

είναι το ψευδοκράτος με απόφαση πρωτίστως  του Συμβου-

λίου Ασφαλείας του ΟΗΕ, Ψ.550).

Αναφερόμενος στις εξελίξεις στην Ουκρανία, τη Γάζα

και άλλα μέρη του κόσμου, ο Τατάρ είπε: 

«Δυστυχώς, οι πόλεμοι και οι συγκρούσεις συνεχίζον-

ται σε άλλα μέρη του κόσμου. Όλες αυτές οι εξελίξεις

δείχνουν πόσο σημαντική είναι η Τουρκία για την Κύπρο.

Ο τουρκοκυπριακός λαός δεν θα δεχθεί ποτέ την άρση της

εγγυοδοσίας της Τουρκίας, την οποία θεωρεί ως ασφάλεια

και ύπαρξή του».

Υπογραμμίζοντας τη σημασία της ίσης μεταχείρισης του

Ηνωμένου Βασιλείου και των δύο πλευρών στην Κύπρο ως

εγγυήτριας δύναμης, ο ψευτο-πρόεδρος είπε: «Η νεοεκ-

λεγείσα κυβέρνηση του Εργατικού Κόμματος μπορεί να

φέρει μια νέα προοπτική στην απάνθρωπη απομόνωση

που επιβάλλεται στον τουρκοκυπριακό λαό και την ανάγ-

κη να τερματιστούν αυτοί οι άδικοι περιορισμοί επιτρέ-

ποντας το απευθείας εμπόριο με απευθείας πτήσεις». (Ούτε

η Εργατική ούτε άλλη κυβέρνηση μπορούν να παρανο-

μήσουν παρακάμπτοντας Απόφαση του Ανωτάτου Βρε-

τανικού Δικαστηρίου και περιφρονώντας το Διεθνές Δίκαιο

Αεροπλοϊας).

Μιλώντας στη συνάντηση εκ μέρους όλων, ο Λόρδος

Hussain δήλωσε ότι είναι «σταθερός υποστηρικτής των

δικαιωμάτων του τουρκοκυπριακού λαού, συμπεριλαμ-

βανομένου του δικαιώματος στην αυτοδιάθεση».

ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ ΜΕ Τ/Κ ΕΠΙΧΕΙΡΗΜΑΤΙΕΣ,

«ΓΚΡΙΖΟΥΣ ΛΥΚΟΥΣ» ΚΑΙ ΑΛΛΟΥΣ

Ο Ερσίν Τατάρ συναντήθηκε  με αξιωματούχους του

Τουρκοκυπριακού Εμπορικού Επιμελητηρίου στην Αγγλία

(CTCC UK) και ορισμένους εκπροσώπους της λεγόμενης

κοινωνίας των πολιτών, ανάμεσά τους και «Γκρίζους Λύ-

κους».   

Στη συνάντηση, η οποία πραγματοποιήθηκε στο Γρα-

φείο της «Αντιπροσωπείας της ΤΔΒΚ» στο Λονδίνο, συμμε-

τείχαν ο λεγόμενος εκπρόσωπος του ψευδοκράτους στο

Λονδίνο Çimen Keskin, ο Πρόεδρος του Τουρκοκυπριακού

Εμπορικού Επιμελητηρίου στο Ηνωμένο Βασίλειο Muhammet

Yaşarata και άλλοι.

ΑΥΞΗΣΕ ΤΟΥΣ Τ/ ΤΟΥ ΗΒ ΚΑΤΑ 50 ΧΙΛΙΑΔΕΣ ΣΕ

ΔΥΟ ΜΗΝΕΣ…

Ο Τατάρ είπε ότι υπάρχουν περίπου 350.000 Τουρ-

κοκύπριοι που ζουν στο Ηνωμένο Βασίλειο και ότι οι Τουρ-

κοκύπριοι που ζουν στο Ηνωμένο Βασίλειο είναι επιτυ-

χημένοι σε διάφορους τομείς της ζωής, ο Πρόεδρος Τατάρ

εξέφρασε τη σημασία «της συνέχισης των ισχυρών δεσμών

μεταξύ των Τουρκοκυπρίων που ζουν στο εξωτερικό και

της ΤΔΒΚ και της ενθάρρυνσης των επενδύσεων στη χώρα

μας». 

Ο Τατάρ είπε ότι οι Τουρκοκύπριοι συμβάλλουν στην

κοινωνικοοικονομική δομή του Ηνωμένου Βασιλείου και

είναι επιτυχημένοι σε διάφορα επαγγέλματα, ενώ ταυτό-

χρονα διατηρούν την πολιτιστική τους κληρονομιά και τους

δεσμούς τους με την ΤΔΒΚ.

(Τον περασμένο  Ιούλιο, ο Τατάρ, ευρισκόμενος στο

Λονδίνο, είχε πει ότι οι Τ/κ στη Βρετανία είναι 300 χιλιά-

δες, από τις 50 με  60 χιλιάδες που στην πραγματικότητα

αριθμούν. Πώς και μέσα σε δύο μήνες αυξήθηκαν κατά

50 χιλιάδες είναι πραγματικά θαύμα). 

Ο Τατάρ επανέλαβε ότι η τουρκοκυπριακή πλευρά δεν

θα κάνει βήμα πίσω από το όραμά της για «δύο κράτη» και

ότι: «Η ΤΔΒΚ έχει γεωστρατηγική σημασία στην Ανατολική

Μεσόγειο και είναι ζωτικής σημασίας για την ασφάλεια της

Δημοκρατίας της Τουρκίας».

Ο κατοχικός ηγέτης ήταν προγραμματισμένο να δώσει

συνεντεύξεις σε πραδιοφωνικούς σταθμούς, στην τηλε-

όραση GB και να έχει επαφές και με άλλες ομάδες.
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ΤΟ ΨΕΥΔΟΚΡΑΤΟΣ ΕΚΜΕΤΑΛΛΕΥΕΤΑΙ ΤΗΝ ΕΚΛΟΓΗ ΤΗΣ Τ/Κ ΚΑΤΑΓΩΓΗΣ

ΒΟΥΛΕΥΤΙΝΑΣ ΤΟΥ ΕΡΓΑΤΙΚΟΥ ΚΟΜΜΑΤΟΣ

Στο Λονδίνο ο Τατάρ για
προώθηση του ψευδοκράτους

μέσω της Nesil Caliskan

Βρετανική Eπικαιρότητα



Α Π Ο Ψ ΗΑ Π Ο Ψ Η

ΗΤουρκία και το πειθήνιο όργανό της στα

κατεχόμενα Ερσίν Τατάρ είναι πανδήμως

γνωστό ότι, όχι μόνο δεν θέλουν συνομιλίες

για το Κυπριακό αλλά επικεντρώνονται στην

αναγνώριση του ψευδοκράτους και ταυ-

τοχρόνως στην υπόθαλψη της κυπριακής

Δημοκρατίας. Γι’ αυτούς το θέμα των δια-

πραγματεύσεων «έκλεισε». Απαιτούν απο-

δοχή της διχοτόμησης και έναρξη συνομι-

λιών για «σχέσεις καλής γειτονίας μεταξύ δύο

κρατών». Το Κυπριακό το θεωρούν λελυμέ-

νο από το 1974.

Eτσι, Τουρκία και Τατάρ έχουν αποδυθεί

διεθνώς σε μια προσπάθεια να εξασφα-

λίσουν νομική και πολιτική αναγνώριση του

ψευδοκράτους. Με ένα καλά οργανωμένο

σχέδιο σταδιακής επίτευξης των στόχων 

τους. Όταν ξέρουν ή διαπιστώνουν ότι δεν

πρόκειται να λάβουν ευθεία αναγνώριση τού

παράνομου μορφώματός του, «κτυπούν»

εκεί όπου πιστεύουν ότι είναι πιθανόν να ικα-

νοποιηθούν κάποια αιτήματά τους, τα οποία,

όμως,  είναι χαρακτηριστικά στοιχεία κυ-

ριάρχων κρατών.

ΟΤατάρ ήλθε στο Λονδίνο με αυτό το στόχο.

Προβάλλει το αίτημα για τα λεγόμενα 3

«D», δηλαδή απ’ ευθείας πτήσεις, απ’ ευ-

θείας εμπόριο, απ’ ευθείας επαφές. Γνωρίζει

ότι αυτά είναι λειτουργίες αναγνωρισμένων,

κανονικών κρατών. Υπάρχουν διεθνείς Συν-

θήκες, πχ, για τον έλεγχο του εναερίου χώ-

ρου (FIR), για την υπόσταση των αεροδρ-

ομίων κλπ, δεν είναι ζητήματα που επιτρέ-

πεται να τα χειριστούν μη αναγνωρισμένα

κράτη. Αν επιτρεπόταν κάτι τέτοιο, θα κυ-

ριαρχούσε χάος ανά το παγκόσμιο.

Προσπαθεί, λοιπόν, Άγκυρα και Τατάρ να

ξεγελάσουν κράτη και Αρχές ισχυριζό-

μενοι ψευδώς ότι με το να μην επιτρέπονται

απ’ ευθείας πτήσεις προς το ψευδοκράτος,

οδηγούνται οι Τ/κ στην… απομόνωση. Δίνουν

την εντύπωση ότι είναι εγκλωβισμένοι, πε-

ρίπου φυλακισμένοι σε ένα τόπο, στερούμε-

νοι ενός βασικού ανθρωπίνου δικαιώματος.

Ψεύτης! Κάνει τον… κακομοίρη για να τον

λυπηθούν. Η πραγματικότητα είναι ότι

οι γηγενείς Τ/κ, έστω κι αν κατοικούν στα κα-

τεχόμενα, έχουν πλήρη ελευθερία κινήσεων.

Απολαύουν όλων των δικαιωμάτων και ωφε-

λημάτων ως Ευρωπαίοι πολίτες. Ταξιδεύουν

όπου θέλουν με τα διαβατήρια της Κυπρια-

κής Δημοκρατίας και κάνουν εμπόριο μέσω

της Πράσινης Γραμμής, βάσει ειδικού ευρω-

παϊκού Κανονισμού. Φυσικά, αυτά τα δι-

καιώματα δεν τα έχουν οι παράνομοι έποι-

κοι. Μπορεί ο Τατάρ να ψηφίζεται κυρίως από

τους έποικους αλλά τι να κάνουμε, είναι πα-

ράνομοι, ξένο σώμα. Τονίσαμε πολλές φο-

ρές ότι απομόνωση ΥΠΑΡΧΕΙ για το ψευδο-

κράτος κατ’ επιταγήν του Συμβουλίου Ασφα-

λείας του ΟΗΕ (Ψ.550) κι όχι μόνον. Το να

πετύχει ο Τατάρ απ’ ευθείας πτήσεις από τη

Βρετανία είναι σαν να εξασφαλίζει αναγνώ-

ριση μιας βασικής λειτουργίας ενός κρά-

τους. Δεν θα καταφέρει τίποτα. Όχι μόνο επει-

δή η βρετανική κυβέρνηση δεν θα κάνει απο-

δεκτό το αίτημά του από πολιτικής απόψεως

αλλά και γιατί δεν μπορεί καμία κυβέρνηση

να παραβιάσει δικαστική απόφαση.

ΟΤατάρ περιφέρεται στο Λονδίνο δια-

σπείροντας ασύστολα ψέματα για την

ιστορία τού Κυπριακού προκειμένου να δι-

καιολογήσει την βάρβαρη τουρκική εισβολή

και κατοχή. Όσοι είναι άσχετοι με το πρό-

βλημα ή γνωρίζουν γενικά πράγματα, οι πε-

ρισσότεροι μπορούμε να πούμε, παρασύρο-

νται σε ένα βαθμό. Επίσης, επισείει το «φό-

βητρο» της τουρκοκυπριακής ψήφου στη 

Βρετανία, ανεβάζοντας τους τους Τ/κ στο ΗΒ

σε 300 και πλέον χιλιάδες. Ψευδέστατον. Είναι

δεν είναι 60 χιλιάδες. Κάθε φορά, βέβαια, αμο-

λά και έναν αριθμό και όπου «κολλήσει».

Το αφήγημα Τατάρ για τα γεγονότα του

1960, 1963 και 1974, οι παραπλανητικοί

ισχυρισμοί του ότι οι Ε/κ απέρριψαν 15 σχέ-

δια λύσης, είναι ανάγκη να απαντηθούν τεκ-

μηριωμένα από την κυπριακή κυβέρνηση μέ-

σω ενός άτυπου εγγράφου. Το να αφήνουμε

τον Τατάρ να «αλωνίζει» με τόσα ψέματα και

διαστρεβλώσεις, είναι επικίνδυνο και εθνικά

απαράδεκτο. Είναι καλό να είμαστε σοβα-

ροί και να μετερχόμαστε διπλωματικών με-

θόδων. Να κάνουμε υψηλή πολιτική. Δυστυχώς

όμως, δεν αρκεί. Αν δεν απαντούμε σημείο

προς σημείο στα τουρκικά ψέματα, στο τέ-

λος όχι μόνο ξένοι θα πείθονται αλλά και δι-

κοί μας (έχουμε τέτοια παραδείγματα στην

Ε/κ κοινότητα).

Οπως τονίζουμε και όλοι γνωρίζουν, οι

Τούρκοι δεν θέλουν συνομιλίες για λύση

του Κυπριακού. Τις μόνες συνομιλίες που

αποδέχονται είναι για επισφράγιση της διχο-

τόμησης και διαμοιρασμό του φυσικού αε-

ρίου προς όφελος της Τουρκίας. Τότε προς

τι η προσδοκία στη Νέα Υόρκη, κατά τη διάρ-

κεια της Γενικής Συνέλευσης του ΟΗΕ, να

υπάρξει συνάντηση Χριστοδουλίδη-Τατάρ;

Στη Γενική Συνέλευση του ΟΗΕ πηγαίνουν

αρχηγοί ή εκπρόσωποι κυβερνήσεων. Ο Τα-

τάρ μεταβαίνει εκεί, όχι για να δεχθεί τριμε-

ρή συνάντηση για λύση του Κυπριακού αλ-

λά για να υποδηλώσει ότι και αυτός ευρίσκε-

ται στη Νέα Υόρκη ως «αρχηγός» κράτους.

Είναι πρόφαση, δηλαδή, το Κυπριακό για να

συναντήσει τον ΓΓ του ΟΗΕ και να εμφανι-

στεί σαν «πρόεδρος» στην έδρα του Οργα-

νισμού. Παλαιότερα, ο Σπύρος Κυπριανού

δεν δεχόταν  συνάντηση με τον Ντενκτάς στη

διάρκεια της Γ.Σ. του ΟΗΕ για να μη δίνεται

ακριβώς λανθασμένο μήνυμα. Ο Τατάρ είχε

κληθεί στη Νέα Υόρκη από τον ΓΓ για τριμε-

ρή με τον Χριστοδουλίδη, στις 13 Αυγούστου.

Και αρνήθηκε. Γιατί; Επειδή δεν ήταν χρονι-

κή περίοδος που βρίσκονται στην έδρα του

ΟΗΕ οι αρχηγοί κρατών. Η άρνηση τότε θα

του εξασφαλίσει τώρα μια συνάντηση με τον

ΓΓ… Θα αναλογιστεί ένας: Αν μας καλέσει το

Σεπτέμβριο ο ΓΓ σε συνάντηση να μη δεχ-

θούμε; Δύσκολη η θέση μας, έστω κι αν γνωρί-

ζουμε τις τουρκικές «μανούβρες». Θα μπο-

ρούσε, όμως, η τριμερής, αν συγκληθεί, να

δεχθούμε να γίνει μετά το πέρας των εργα-

σιών της Γενικής Συνέλευσης. Είναι καιρός

να αρχίσουμε κι εμείς να απαιτούμε κάποια

πράγματα. Τουλάχιστον το αυτονόητα.

“Ε”

Περιφερόμενος ψεύτης ο κατοχικός Τατάρ

ΑΝΑΚΟΙΝΩΣΗ ΕΘΝΙΚΗΣ ΚΥΠΡΙΑΚΗΣ ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑΣ ΗΒ

ΓΙΑ ΤΙΣ ΕΠΑΦΕΣ ΤΟΥ ΚΑΤΟΧΙΚΟΥ ΗΓΕΤΗ ΣΤΟ ΛΟΝΔΙΝΟ:

Αποτυχημένο 

το αφήγημα Τατάρ 
Η πρόσφατη επίσκεψη στο Λονδίνο του Τουρκοκύπριου ηγέτη

Ερσίν Τατάρ είναι η τρίτη που πραγματοποιεί στο Ηνωμένο Βασίλειο

φέτος, στο πλαίσιο της ανεπιτυχούς προσπάθειάς του να αλλάξει την

πολιτική της βρετανικής κυβέρνησης για το Κυπριακό.  Ο κ. Τατάρ

στοχεύει στην προώθηση της παράνομης, μόνιμης διχοτόμησης της

Κύπρου μέσω των λεγόμενων «3Ds», δηλαδή των απευθείας πτή-

σεων, του απευθείας εμπορίου και των απευθείας επαφών. Είναι

σαφέστατο ότι οι προσπάθειές του αποδεικνύονται άκαρπες και δεν

εxχουν επιφέρει κανένα αποτέλεσμα. Δεν έχει γίνει δεκτός από κανέ-

ναν υπουργό ούτε της σημερινής, ούτε της προηγούμενης κυβέρ-

νησης του ΗΒ. Ενώ είμαστε απογοητευμένοι που ένας μικρός αριθμός

μεμονωμένων Βρετανών βουλευτών τον συνάντησε, αξίζει να σημειω-

θεί ότι τα άτομα αυτά δεν είναι μέλη της κυβέρνησης ούτε ανώτερα

στελέχη της αντιπολίτευσης. 

Είναι γεγονός ότι, οι Συντηρητικοί, οι Εργατικοί και οι Φιλελεύθε-

ροι Δημοκράτες, κατά τη διάρκεια των βρετανικών εκλογών του Ιου-

λίου 2024, προέβησαν σε δεσμευτικές δηλώσεις προς την Εθνική Ομο-

σπονδία εκφράζοντας την πολιτική τους προσέγγιση στο Κυπριακό,

επαναλαμβάνοντας τη ξεκάθαρη δέσμευσή τους στο συμφωνημένο

πλαίσιο των Ηνωμένων Εθνών για μια λύση που θα επανενώνει την

Κύπρο σύμφωνα με το διεθνές δίκαιο και τις αρχές της ΕΕ. Επιπλέον,

οι απαντήσεις των Υπουργών τόνισαν ότι οι απευθείας πτήσεις προς

την κατεχόμενη βόρεια Κύπρο δεν είναι δυνατές, διότι θα παραβία-

ζαν τις υποχρεώσεις του ΗΒ βάσει του διεθνούς δικαίου και τις απο-

φάσεις του Εφετείου του ΗΒ.

Η έλλειψη αποτελεσματικότητας του κ. Τατάρ απορρέει από το

γεγονός ότι τα αιτήματά του είναι ανυπόστατα τόσο ηθικά όσο και

νομικά , όπως λέχθηκε κατά τη διάρκεια συνέντευξής του στο “Times

Radio” στις 10 Σεπτεμβρίου. 

Στη συνέντευξη του στο Times Radio, ο δημοσιογράφος Dominic

O'Connell αμφισβήτησε επανειλημμένα το αφήγημα του κ. Τατάρ

και του είπε ότι η παρουσία της Τουρκίας στην Κύπρο δεν είναι τίπο-

τε άλλο από παράνομη κατοχή. Συνέχισε λέγοντας ότι οποιαδήποτε

αναγνώριση του κατοχικού καθεστώτος, ή εφαρμογή των «3Ds»,

είναι αδύνατη, καθώς και παράνομη σύμφωνα με το διεθνές δίκαιο,

και θα δημιουργούσε ένα επικίνδυνο προηγούμενο σε όλο τον κόσμο

και ιδιαίτερα στην Ουκρανία. 

Ως Εθνική Ομοσπονδία, είμαστε ξεκάθαροι ότι η μόνη βιώσιμη

λύση για όλους τους Κύπριους, είναι ο τερματισμός της κατοχής και

η επανένωση της Κύπρου με βάση το πλαίσιο του ΟΗΕ για μια διζω-

νική, δικοινοτική ομοσπονδία με πολιτική ισότητα όπως περιγρά-

φεται στα ψηφίσματα του ΟΗΕ, με ενιαία κυριαρχία, ενιαία διεθνή

προσωπικότητα και ενιαία ιθαγένεια και σύμφωνη με τις αρχές της

ΕΕ. 

Αυτή είναι και η επίσημη θέση της κυβέρνησης του ΗΒ. Επομένως,

αντί να προσπαθεί ανεπιτυχώς να αλλάξει την πολιτική της κυβέρν-

ησης του Ηνωμένου Βασιλείου ο κ. Τατάρ,  θα ήταν ωφέλιμο να επι-

κεντρώσει τις προσπάθειές του σε εποικοδομητική διαπραγμάτευ-

ση για μια λύση εντός του συμφωνημένου πλαισίου του ΟΗΕ.

Ως Εθνική Ομοσπονδία, θα συνεχίσουμε να συνεργαζόμαστε με

την κυβέρνηση και την αντιπολίτευση της Αυτού Μεγαλειότητας,

τους βουλευτές και τα βρετανικά μέσα ενημέρωσης για να προωθή-

σουμε μια ελεύθερη, ενωμένη Κύπρο, αντικρούοντας το αποτυχημένο

αφήγημα του κ. Τατάρ.

ΕΘΝΙΚΗ ΚΥΠΡΙΑΚΗ ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑ ΗΒ
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Το τραγικό πολιτικό τέλος του Στέφανου Κασσελάκη ήταν προδιαγεγρ-

αμμένο. Εμείς… πέσαμε έξω. Του δίναμε 6 μήνες. Άντεξε (τον ανέχτηκαν)

11 μήνες. Για ένα που γνωρίζει δυο πράγματα στα κομματικά, ή διαβάζει εφημε-

ρίδες, παρακολουθεί ειδήσεις στην τηλεόραση, ήταν αναμενόμενο. Ρεζιλεύτηκε

ο ίδιος, ρεζίλεψε το κόμμα και τους συνεργάτες του. Δεν μιλώ καν για ιδεολογία.

Ασφαλώς δεν είχε καμία σχέση με την αριστερά. Ούτε γνώριζε στοιχειώδη πράγ-

ματα στην πολιτική. Μιλώ για την καθαρά ανθρώπινη συμπεριφορά του έναν-

τι των συνεργατών του. Σ’ αυτή τη σύντομη διαδρομή του, ήταν τόσο προκλητι-

κά αυτά που έκανε, που δεν ήταν απλά εκτός πολιτικής πρακτικής, ήταν και πέραν

πάσης ανθρώπινης αξιοπρεπούς συμπεριφοράς έναντι συναδέλφων του. Τους

καλούσε σε συνεδρία και τους άφηνε να περιμένουν για ώρα επειδή έπρεπε να…

πάρει το σκυλάκι του περίπατο. Μιλούσε σε προεκλογική συγκέντρωση και καθυ-

στερούσε μία ώρα να εμφανιστεί. Πλήρης περιφρόνηση του κόσμου. Συγκάλε-

σε συνεδρία της κοινοβουλευτικής ομάδας ενώ ήταν στο 4ήμερο γαμήλιο πάρτυ

του και ο ίδιος δεν εμφανίστηκε, τους μίλησε μέσω skype. Και εκεί, χωρίς να δια-

βουλευθεί με κανέναν, αποκεφάλισε μερικούς από τις θέσεις τους και έβαλε

άλλους, ελπίζοντας ότι ισχυροποιήθηκε στα συλλογικά όργανα. Τόσο αφελής.

Έβλεπε… όνειρο ότι τον υπέσκαπτε ο Τσίπρας!!! Ήθελε αδιαμεσολάβητη σχέση

με τους ψηφοφόρους, τάχα. Για να κάνει ό,τι θέλει διαγράφοντας επιτροπές,

όργανα κλπ. Τέλος πάντων, είναι τόσα πολλά που στο τέλος δεν ξέρεις αν τα

έζησες ή ήταν μια φανταστική ιστορία. Τώρα, είτε κατέβει ξανά για πρόεδρος

είτε ιδρύσει δικό του κόμμα, όπως το Δημοκρατικό Κόμμα στις ΗΠΑ που ήταν το

πρότυπό του, δεν έχει σημασία. Ήταν μια θλιβερή παρένθεση.

m
Τον περασμένο Φεβρουάριο, στο Συνέδριο του ΣΥΡΙΖΑ, ο έμπειρος Αλέξ-

ης Τσίπρας, βλέποντας το πρόβλημα, έδωσε σωσίβιο στον Κασσελάκη.

Του πρότεινε να πάνε ξανά σε εκλογές αρχηγού. Θα κέρδιζε. Δεν το αντελήφθη.

Στην αρχή είπε «βρείτε μου αντίπαλο και ελάτε». Κι όταν  εμφανίστηκε αντίπα-

λος, έκανε πίσω.  Τον παρέσυρε ο Σωκράτης Φάμελλος, ο οποίος δεν ήθελε να

χάσει τη θέση του προέδρου της κοινοβουλευτικής ομάδας και να παρουσιάζε-

ται σαν … ισοϋψής του Μητσοτάκη. Βέβαια, τόσο «κόλλημα» είχε με την καρέκ-

λα του ο Φάμελλος, που όταν ο Κασσελάκης, που τον διόρισε,  πρότεινε την αλλα-

γή του, αρνήθηκε να παραιτηθεί!!! Έχασε. Τώρα εμφανίζεται και ως ένας από

τους διαφωνούντες με τον Κασσελάκη. Όλο το διάστημα ήταν όργανό του για να

μη χάσει τη θέση του. Διαφώνησε μόνο όταν τον καρατόμησε ο Κασσελάκης. Και

το γελοίο είναι ότι τώρα ο Φάμελλος έχει βλέψεις και για αρχηγός του κόμμα-

τος. Αν είναι ποτέ δυνατόν!!!
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Άποψη - Σχόλια



Π
άνω από 4 ώρες κράτησε η ευρεία σύσκεψη

που συγκάλεσε την περασμένη Τρίτη στο

Προεδρικό ο πρόεδρος Νίκος Χριστοδουλίδης

για το κολοσσιαίο έργο της ηλεκτρικής διασύνδε-

σης Κύπρου-Κρήτης. Όπως αναμενόταν, δεν

υπήρξε τελική κατάληξη λόγω της πολυπλοκότητας

του θέματος αλλά οι διαβουλεύσεις θα συνεχι-

στούν με θετική προσέγγιση ώστε να υπάρξει

αίσια κατάληξη.

Στη σύσκεψη μετείχαν οι υπουργοί Ενέργει-

ας της Ελλάδας και της Κύπρου, εκπρόσωπος της

Ευρωπαϊκής Επιτροπής, οι εμπλεκόμενες εταιρ-

είες, οι Ρυθμιστικές Αρχές, ο Γενικός Εισαγγε-

λέας, Κύπριοι υπουργοί και υπηρεσιακοί παρά-

γοντες. 

Μετά τη σύσκεψη οι διαβεβαιώσεις που έδω-

σαν ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας και οι υπουρ-

γοί Ενέργειας Κύπρου και Ελλάδας ήταν ότι οι

επαφές θα συνεχιστούν τις επόμενες μέρες. 

Ο Πρόεδρος Χριστοδουλίδης  είπε ότι «η συζήτ-

ηση ήταν πολύ εποικοδομητική, βοηθά να διευ-

κρινιστούν πολλά θέματα, στα οποία υπήρχαν

ασάφειες, δεν ήταν ξεκάθαρα, και η συζήτηση

θα συνεχιστεί».

Οι υπουργοί Ενέργειας των δύο χωρών, Γιώρ-

γος Παπαναστασίου και Θόδωρος Σκυλακάκης,

δήλωσαν πως η συζήτηση ήταν όντως εποικο-

δομητική και θα συνεχιστεί.

Κατά τη συζήτηση επιβεβαιώθηκαν οι διαφ-

ορετικές προσεγγίσεις και η διαφορετική ανάγ-

νωση που γίνεται για διάφορες πτυχές του έργου.

Όπως αναμενόταν δεν υπήρξε χειροπιαστό απο-

τέλεσμα, ωστόσο όλα τα εμπλεκόμενα μέρη

δεσμεύτηκαν τουλάχιστον να συνεχίσουν το διά-

λογο με θετική διάθεση.

Οι διαβουλεύσεις θα συνεχιστούν τόσο σε

διμερές όσο και σε πολυμερές επίπεδα μέσα στις

επόμενες μέρες.  

Προς κατευνασμό των ανησυχιών της, η Κυβέρν-

ηση ζήτησε να μπουν στο χαρτί απαντήσεις για

όλα τα σημεία που θεωρούνται αδιευκρίνιστα

ώστε να είναι σε θέση να επικυρώσει το ρυθμι-

στικό πλαίσιο. Δηλαδή την κατ’ αρχήν συμφωνία

στην οποία κατέληξαν την περασμένη εβδομά-

δα ΑΔΜΗΕ και ΡΑΕΚ, με την Κυβέρνηση να θεω-

ρεί πως πρόκειται για ένα κείμενο με πολλές ασά-

φειες.

Η κυπριακή αντιπροσωπεία έβαλε στο τρα-

πέζι έγγραφο με τα ανοιχτά θέματα και τις πτυχές

που θεωρεί ότι πρέπει να αποσαφηνιστούν. Ανά-

μεσα σε αυτές το ακριβές κόστος του έργου και

το όφελος για τους Κύπριους καταναλωτές. Με

αφορμή τις δύο διαφορετικές εκθέσεις της Exergia,

η Λευκωσία ζήτησε να μάθει τι ακριβώς ισχύει

σήμερα και γιατί άλλαξε η εκτίμηση της εταιρ-

είας σε διάστημα μόλις δώδεκα μηνών.

Το 2023 η Exergia προέβη σε εκτίμηση για ζημιά

εκατοντάδων εκατομμυρίων ευρώ, προτείνον-

τας ως εναλλακτική επιλογή την εγκατάσταση

μπαταριών στο κυπριακό δίκτυο. Τον περασμέ-

νο Ιούλιο άλλαξε την ανάλυση της και εκ τότε

προβλέπει οικονομικά οφέλη έως 8 δισεκατομ-

μυρίων ευρώ μέσα στα επόμενα 25 χρόνια.

Στην προχθεσινή σύσκεψη ο ΑΔΜΗΕ και η γαλ-

λική Nexans -που κατασκευάζει το καλώδιο-

απέφυγαν να δεσμευτούν ότι το προϋπολογιζό-

μενο κόστος του έργου δεν θα αναθεωρηθεί προς

τα πάνω. Η αρχική εκτίμηση μιλούσε για κόστος

1,3 δις, στην πορεία έγινε 1,5 δις και σήμερα εκτι-

μάται ότι θα φτάσει το 1,9 δις. Όπως ειπώθηκε

προχθές, το τελικό κόστος, όπως και τα τεχνικά

χαρακτηριστικά του έργου, θα ξεκαθαρίσουν

μετά την ολοκλήρωση της μελέτης της μορφο-

λογίας του βυθού.

Τη λίστα με τις εκκρεμότητες συμπληρώνει το

γεωπολιτικό ρίσκο και το ενδεχόμενο η Τουρκία

να εμποδίσει την πόντιση του καλωδίου. Επί

τούτου η ελληνική κυβέρνηση διαβεβαιώνει ότι

θα ξεπεραστούν τα τυχόν εμπόδια.

Από τα πιο ενδιαφέροντα στοιχεία της σύσκεψ-

ης ήταν η συμμετοχή εκπροσώπου της Nexans,

της γαλλικής εταιρείας που κατασκευάζει στη

Νορβηγία το καλώδιο για τη σύνδεση Κύπρου -

Κρήτης, στη βάση συμβολαίου που διατηρεί με

τον ΑΔΜΗΕ, συνολικής αξίας 1.4 δισ. 

Ο ΑΔΜΗΕ (Ανεξάρτητος Διαχειριστής Μετα-

φοράς Ηλεκτρικής Ενέργειας) είναι ο κατασκε-

υαστής του έργου  Η εταιρεία ανήκει κατά 51%

στο Ελληνικό Δημόσιο. 

Η Nexans φερόταν τις προηγούμενες μέρες

έντονα ενοχλημένη από την παράταση των δια-

βουλεύσεων  Κύπρου-Ελλάδας για το τελικό ρυθ-

μιστικό πλαίσιο του έργου, καθώς η καθυστέρηση

στη λήψη οριστικών και δεσμευτικών αποφά-

σεων καθυστερεί και την απόφαση του ΑΔΜΗΕ

να παραχωρήσει στον κατασκευαστή του καλωδίου

το Full Notice to Proceed. Πρόκειται για την τελι-

κή δέσμευση του ΑΔΜΗΕ για την ολοκλήρωση

της παραγγελίας, την οποία όμως ο ελληνικός

οργανισμός δεν μπορεί να δώσει, ενόσω συνεχίζον-

ται οι συζητήσεις για το ρυθμιστικό πλαίσιο.

ΓΙΩΡΓΟΣ  ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ: 

«ΤΟ ΕΡΓΟ ΘΑ ΓΙΝΕΙ»

«Δεν θεωρούμε ότι υφίσταται κίνδυνος για τη

ματαίωση του έργου», δήλωσε ο Έλληνας υπο-

υργός Εξωτερικών, Γιώργος Γεραπετρίτης, σε

συνέντευξή του σε ραδιοφωνικό μετά και τις δια-

βουλεύσεις για το έργο στη Λευκωσία.

«Η Ελλάδα είναι σαφέστατα της άποψης ότι

το έργο θα συνεχιστεί κανονικά», τόνισε και πρό-

σθεσε πως «η χώρα μας περιβάλλει με απόλ-

υτη εμπιστοσύνη αυτό το έργο. Άλλωστε ελληνι-

κή είναι η εταιρεία που το έχει αναλάβει».

Επεσήμανε, δε, πως το πρόγραμμα της ηλεκ-

τρικής διασύνδεσης Ελλάδας- Κύπρου είναι ένα

έργο κοινού ενδιαφέροντος για την ΕΕ, έχει περ-

ιβληθεί με τον μανδύα της ΕΕ, η οποία και χρημα-

τοδοτεί ένα μέρος του (με 657 εκατομμύρια

ευρώ). Το έργο, όπως υπενθύμισε, είναι εξαιρ-

ετικά σημαντικό, ιδίως για την Κύπρο, γιατί αίρει

την ενεργειακή απομόνωσή της.

Ο κ. Γεραπετρίτης υπογράμμισε ότι το καλώδιο

θα περνά μέσα από χωρικά ύδατα Ελλάδας και

Κύπρου και μέσα σε διεθνή ύδατα ελληνικής ΑΟΖ. 

Ερωτηθείς για τα γεγονότα της Κάσου, απάν-

τησε ότι όταν υπήρχε προγραμματισμός για να

βγει στην ελληνική ΑΟΖ, «η Τουρκία, η οποία επι-

καλείται αξιώσεις που προκύπτουν από το παρά-

νομο και ανυπόστατο τουρκολιβυκό μνημόνιο,

έστειλε πολεμικά πλοία που βρίσκονταν σε από-

σταση και επιτηρούσαν την κατάσταση».

«Σε 24 ώρες είχαμε την αποχώρηση των τουρ-

κικών πλοίων, δεν αναγνωρίστηκε καμία των

τουρκικών αξιώσεων, δεν υπήρξε καμία αναγ-

νώρισή τους. Δεν δόθηκε καμία άδεια από την

Τουρκία ούτε θα μπορούσε να ζητηθεί από την

ελληνική πλευρά», σημείωσε. 

Άλλωστε, όπως πρόσθεσε, η ίδια η εταιρεία

εξέδωσε ανακοίνωση ότι η έρευνα ολοκληρώθηκε

απολύτως, 100% με βάση τον προγραμματισμό

που έχει τεθεί.

«Η απόλυτη στρέβλωση που γίνεται είναι ότι

δήθεν αναγνωρίσαμε αξιώσεις, ψευδές. Δήθεν

υπήρξε κρίση, και αυτό ψευδές. Δήθεν δεν ολοκ-

ληρώθηκε η έρευνα, και αυτό ψευδές», ανέφε-

ρε και συμπλήρωσε: «Η έρευνα διεξάγεται κανο-

νικά, σύμφωνα με τον προγραμματισμό, δεν υπήρ-

ξε καμία υπαναχώρηση, αλλά βοηθάει προφ-

ανώς και το γεγονός ότι έχουμε διαύλους επι-

κοινωνίας».

Ο υπουργός Εξωτερικών τόνισε ότι «η πόντι-

ση καλωδίων προστατεύεται απολύτως, αυτού

του τύπου η ηλεκτρική καλωδίωση είναι ανα-

γκαία ώστε να παρέχονται ουσιαστικές υπηρε-

σίες στους πολίτες. Είναι απολύτως προστατε-

υμένη από το διεθνές δίκαιο».

ΠΡΕΣΒΗΣ ΗΠΑ: «ΣΗΜΑΝΤΙΚΗ ΕΥΚΑΙΡΙΑ

ΓΙΑ ΤΗΝ ΚΥΠΡΟ»

Η Πρέσβειρα των Ηνωμένων Πολιτειών στην

Κύπρο, Τζούλι Φίσερ, επανέλαβε την Τρίτη ότι

η ηλεκτρική διασύνδεση μεταξύ Ελλάδας και

Κύπρου αποτελεί σημαντική ευκαιρία για την

Κύπρο.

H Πρέσβειρα ρωτήθηκε από τους δημοσιο-

γράφους, έπειτα από τη συνάντηση που είχε ο

Πρόεδρος της Δημοκρατίας, Νίκος Χριστοδου-

λίδης με την Υφυπουργό Άμυνας για θέματα Διε-

θνούς Ασφάλειας των Ηνωμένων Πολιτειών,

Celeste Wallander, αν συζητήθηκε το θέμα του

Great Sea Interconnector.

«Νομίζω ότι έχουμε καταστήσει σαφές τις από-

ψεις μας σχετικά με τον Great Sea Interconnector

και τη σημασία του τερματισμού της απομόνω-

σης της Κύπρου όσον αφορά τον εφοδιασμό της

με ηλεκτρική ενέργεια και ότι αυτό το βλέπουμε

ως μια σημαντική ευκαιρία για την Κύπρο», είπε

η κ. Φίσερ.
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ΑΝΝΙΤΑ: «Δεν κοιμάμαι και ξυπνώ
για τις προεδρικές του 2028…»

«ΞΕΠΕΡΑΣΜΕΝΟΣ Ο ΑΒΕΡΩΦ, 

ΔΟΚΙΜΑΣΤΗΚΕ ΚΑΙ ΑΠΕΤΥΧΕ»...
Για την ηλεκτρική διασύνδεση, τον πόλεμο των θεσμών, τις τράπεζες αλλά

και για τις Προεδρικές του 2028 μίλησε η Αννίτα Δημητρίου, στο «Σίγμα».

Μεταξύ άλλων ανέφερε ότι οι Προεδρικές δεν είναι κάτι που την απασχο-

λεί αυτή τη στιγμή. «Δεν κοιμάμαι και ξυπνώ για το 2028, όπως βλέπω και

ακούω άλλους». Για τον Αβέρωφ Νεοφύτου είπε ότι δεν ξέρει αν θα είναι

υποψήφιος με τον ΔΗΣΥ.  «Δοκιμάστηκε πριν ένα χρόνο, υπήρξε η ετυμηγο-

ρία του κόσμου και τώρα προχωράμε παρακάτω», σχολίασε δεικτικά. 

GSI: «Η ΚΥΠΡΟΣ ΜΕ ΑΥΤΟ ΤΟ ΕΡΓΟ ΘΑ ΠΑΨΕΙ ΝΑ ΕΙΝΑΙ ΜΟΝΗ ΤΗΣ»

Για τις εξελίξεις με την ηλεκτρική διασύνδεση Ελλάδας - Κύπρου, τονίζον-

τας ότι η θέση του Δημοκρατικού Συναγερμού είναι σαφέστατη. «Είναι ένα

έργο το οποίο είναι εξέχουσας γεωστρατηγικής σημασίας για να σταματή-

σει η ενεργειακή απομόνωση της Κύπρου και για να δώσουμε στους πολίτες

πιο φθηνό ρεύμα».

Η κα. Δημητρίου ανέφερε ότι ακόμη εισάγουμε μαζούτ με έναν προϋπο-

λογισμό 2.5 δισεκατομμύρια τον χρόνο. «Η Ελλάδα είναι ο σθεναρότατος μας

σύμμαχος. Το κόστος θα το επιμεριστεί και ο Έλληνας καταναλωτής. Η Κύ-

προς με αυτό το έργο θα πάψει να είναι μόνη της».

Η κα. Δημητρίου ανέφερε ότι η Κυβέρνηση πρέπει να πάρει μια απόφαση.

«Είναι εδώ που θέλουμε ηγετικότατα. Πρέπει να πάρουμε μια απόφαση. Δεν

μπορεί να έρχονται οι Υπουργοί Οικονομικών και Ενέργειας στη Βουλή και να

έχουν διαφορετικές απόψεις. Θέλει ή δεν θέλει η Κυβέρνηση να γίνει το έργο;»

Επεσήμανε ότι οι αρμόδιοι Υπουργοί πρέπει να βρουν τον τρόπο να δια-

σφαλιστούν τα συμφέροντας των Κύπριων καταναλωτών. Ακόμη ανέφερε ότι

ο Αβέρωφ Νεοφύτου έχει το δικαίωμα να έχει διαφορετική άποψη.

Υπογράμμισε ότι «πρέπει να σκεφτούμε όχι μόνο το κόστος αλλά και ότι σε

μια περιοχή η οποία φλέγεται, η Κύπρος σκέφτεται στρατηγικά και ενεργεια-

κά να παραμένει μόνη της σε αυτό το ζήτημα. Χώρες όπως οι ΗΠΑ και η Ελλά-

δα στηρίζουν το έργο πολιτικά και διπλωματικά, ενώ εμείς δεν λαμβάνουμε

την απόφαση που πρέπει και δεν μετουσιώνουμε με σωστές ασφαλιστικές

δικλείδες αυτήν την απόφαση με όρους συμβολαίου».

ΓΙΑ ΤΟΝ ΠΟΛΕΜΟ ΤΩΝ ΘΕΣΜΩΝ

Κληθείσα να απαντήσει ποια είναι η γνώμη της για τον Γενικό ελεγκτή,

ανέφερε ότι δεν έχει κανένα θέμα με τον Οδυσσέα Μιχαηλίδη.

«Ήμουν μέλος της Επιτροπής Ελέγχου και συζητούσαμε τις εκθέσεις του.

Ξέρω ότι είναι αρκετά συνεργάσιμος, δεν έχουμε κάποιο ζήτημα στη Βουλή.

Θέλω όμως να είμαι προσεχτική για να μη να θεωρηθεί ότι παίρνω το μέρος

του οποιοδήποτε σε μία διαφωνία δύο υπέρτατων θεσμών», τόνισε.

«ΘΑ ΕΙΜΑΣΤΕ ΑΜΕΙΛΙΚΤΟΙ ΜΕ ΤΙΣ ΤΡΑΠΕΖΕΣ»

Τόνισε ότι, οι τράπεζες θα πρέπει να προχωρήσουν σε μείωση των επι-

τοκίων ή το άλλο θέμα με τους εγκλωβισμένους αγοραστές. «Θα είμαστε

αμείλικτοι. Οι τράπεζες θα πρέπει να δείξουν καλή πρόθεση. Υπάρχουν τρό-

ποι να το πράξουμε, νομικά αν και εφόσον δεν ανταποκριθούν. Ας ληφθεί ως

ένα μήνυμα σήμερα εκ μέρους του ΔΗΣΥ», ανέφερε.

ΟΙ ΠΡΟΕΔΡΙΚΕΣ ΤΟΥ 2028 ΚΑΙ Ο ΑΒΕΡΩΦ

Ερωτηθείσα αν θα είναι υποψήφια στις Προεδρικές εκλογές το 2028, απάν-

τησε ότι δεν είναι κάτι που την απασχολεί αυτή τη στιγμή. «Δεν κοιμάμαι και

ξυπνώ για το 2028 όπως βλέπω και ακούω άλλους. Πραγματικά διερωτώμαι

με όλα αυτά τα προβλήματα του κόσμου και όλες τις προκλήσεις που υπάρχουν

αν η μοναδική μας έγνοια είναι πού προσωπικά θα βρισκόμαστε το 2028. Είναι

λίγο προκλητικό. Όμως ο ΔΗΣΥ θα έχει επιλογή, όπως πάντα, και αυτή η επι-

λογή με προτεραιότητα του εκάστοτε προέδρου», επεσήμανε.

Αν θα είναι και ο κ. Αβέρωφ Νεοφύτου μία επιλογή για υποψήφιος με τον

ΔΗΣΥ, απάντησε ότι δεν ξέρει. «Ο κ. Αβέρωφ δοκιμάστηκε πριν ένα χρόνο,

υπήρξε η ετυμηγορία του κόσμου και τώρα προχωράμε παρακάτω».

Για την περίπτωση που ο Αβέρωφ κατέβαινε με άλλο κόμμα ανέφερε: «Δεν

νομίζω. Αλίμονο να το δούμε και αυτό στο τέλος της ημέρας».

ΕΥΡΕΙΑ ΣΥΣΚΕΨΗ ΥΠΟ ΤΗΝ ΠΡΟΕΔΡΙΑ Ν. ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΙΔΗ ΓΙΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΙΚΗ ΔΙΑΣΥΝΔΕΣΗ ΚΥΠΡΟΥ-ΚΡΗΤΗΣ

Κοινός στόχος όλων 
η πόντιση του καλωδίου
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Σ
κιές για πιθανές παράνομες κρατι-

κές ενισχύσεις μέσω του Σχεδίου

Αποπληρωμής των Οφειλών των ποδο-

σφαιρικών σωματείων στο κράτος άφησε

στη Βουλή η Έφορος Ελέγχου Κρατικών

Ενισχύσεων Στέλλα Μιχαηλίδου.

Μετά από δημοσιεύματα για το νέο

«συγχωροχάρτι» που έδωσε η Κυβέρ-

νηση στα ποδοσφαιρικά σωματεία, με

την έκδοση βεβαίωσης πως συμμορ-

φώνονται με τις πρόνοιες του τελευ-

ταίου σχεδίου που συνάφθηκε πέρσι

μεταξύ Υπουργείου Οικονομικών και

ποδοσφαιρικών σωματείων, παρόλο

που δημιούργησαν επιπρόσθετες οφει-

λές €4.8 εκατ., οι οποίες προστέθηκαν

στα παλαιότερα χρέη ύψους €32.2 εκατ.,

η Έφορος απέστειλε σχετική επιστολή

στο Υπουργείο Οικονομικών.

Στην επιστολή επικαλείται και τις

δηλώσεις του υπουργού Οικονομικών

Μάκη Κεραυνού, ο οποίος είχε δώσει

τελεσίγραφο στα ποδοσφαιρικά σωμα-

τεία ότι δεν θα υπάρξει νέο σχέδιο εξόφλη-

σης των οφειλών. Η Έφορος αναφέρει

πως πολύ πιθανόν οι πρόνοιες του εν

λόγω σχεδίου να ενέχουν θέματα ασύμβα-

των κρατικών ενισχύσεων.

«Πολύ πιθανό να ενέχουν ζητήματα,

με βάση τους κανόνες των κρατικών

ενισχύσεων, ήτοι της παραχώρησης κρα-

τικών πόρων προς τα σωματεία. Παρα-

καλούμε να μας ενημερώσετε για το πού

βρίσκεται το θέμα της εφαρμογής του

Σχεδίου», προσθέτει η κα Μιχαηλίδου.

Αξίζει να σημειωθεί πως η Έφορος δεν

έχει ακόμη λάβει σχετική απάντηση από

το Υπουργείο Οικονομικών.

Πάντως, το Γραφείο Εφόρου Ελέγχου

Κρατικών Ενισχύσεων είχε αποστείλει

επιστολή στο Υπουργείο για το σχέδιο

και τον περασμένο Μάρτιο, με την οποία

σημείωνε πως, με βάση τους κανόνες

των κρατικών ενισχύσεων, τα ποδο-

σφαιρικά σωματεία, τουλάχιστον της Α’

κατηγορίας, αποτελούν φορείς άσκησης

οικονομικής δραστηριότητας, δηλαδή

επιχειρήσεις και συνεπώς οποιαδήπο-

τε ρύθμιση η οποία ενέχει απώλεια κρα-

τικών πόρων υπόκειται σε αξιολόγηση,

με βάση τους κανόνες των κρατικών

ενισχύσεων.

Παράλληλα, σημείωνε πως η ανοχή

του κράτους μπορεί να παραπέμπει σε

κρατικές ενισχύσεις, προσθέτοντας πως

«η μακροχρόνια ανοχή που επέδειξε το

κράτος στη μη αποπληρωμή των συγκε-

κριμένων οφειλών, ανοχή που δεν θα

επεδείκνυε ένας ιδιώτης εάν ευρίσκετο

στην θέση του κράτους, ενδέχεται να

ενέχει στοιχεία κρατικής ενίσχυσης».

Στην επιστολή, η Έφορος ζητούσε τον

τερματισμό την ανοχής και την πλήρη

αποπληρωμή των οφειλών των σωμα-

τείων.

Ανέφερε παράλληλα πως οι διακα-

νονισμοί των φορολογικών οφειλών

είναι μια κοινή πρακτική σε αρκετά κράτη

μέλη. Καταλήγοντας, καλούσε το αρμό-

διο υπουργείο να συμπεριλάβει αυστη-

ρότερες ασφαλιστικές δικλίδες, τόσο σε

σχέση με τον χρόνο όσο και το ποσό

καθώς και την εφαρμογή άλλων παρα-

μέτρων για διασφάλιση είσπραξης του

μέγιστου δυνατού ποσού ή και απώλεια

του ελάχιστου δυνατού ποσού.

Έτσι έκαναν και σε ιδιώτες;

Κατά τη  συνεδρία της Επιτροπής Οικο-

νομικών τη Δευτέρα, που εξέτασε το

νομοσχέδιο με το οποίο αυξάνεται το

ποσοστό των καθαρών αποδοχών από

το στοίχημα που θα καταβάλλεται από

τον ΚΟΑ στην ΚΟΠ και τα ποδοσφαιρι-

κά σωματεία, από 1,5% στο 3%, χρήμα-

τα τα οποία θα χρησιμοποιούνται για

την εξόφληση των χρεών των σωματείων

προς το κράτος, η Έφορος εξέφρασε

επιφυλάξεις.

Διερωτήθηκε η κ. Μιχαηλίδου εάν για

μια ομάδα που πήγε στην Ευρώπη και

έλαβε €30 εκατ. θα πρέπει να περιμένει

το κράτος 14 χρόνια για να του εξοφλή-

σει τις οφειλές της, όπως προβλέπει το

σχέδιο.

Η Έφορος ζήτησε να γίνεται έλεγχος

των οικονομικών καταστάσεων και διε-

ρωτήθηκε εάν γίνεται έλεγχος από τον

ΚΟΑ. 

Διερωτήθηκε επίσης εάν το Τμήμα

Φορολογίας έκανε και άλλους διακα-

νονισμούς, σε άλλους πολίτες.

ΤΑ ΚΟΜΜΑΤΑ ΔΕΝ ΥΠΕΚΥΨΑΝ ΣΤΙΣ

ΠΙΕΣΕΙΣ ΤΩΝ ΟΜΑΔΩΝ ΠΛΗΝ… ΔΗΣΥ!

Πάντως, αυτή την φορά τα κόμματα

δεν υπέκυψαν στις πιέσεις των ποδο-

σφαιρικών σωματείων, τα οποία θεωρ-

ούσαν μέχρι  δεδομένη την έγκριση του

σχετικού νομοσχεδίου και το έστειλαν

πίσω στο Υπουργείο Οικονομικών, καθώς

θεωρούν πως είναι απαράδεκτο να αυξά-

νεται η φορολογία για να εξοφλούν οι

ομάδες τις οφειλές τους.

Το ΑΚΕΛ ζητά απόσυρση του νομο-

σχεδίου, το ΔΗΚΟ υποστηρίζει πως το

νομοσχέδιο δεν πρέπει να προχωρήσει,

ενώ ο ΔΗΣΥ ανέφερε πως θα στηρίξουν

το νομοσχέδιο, νοουμένου ότι τα σωμα-

τεία πληρώνουν τις οφειλές που έχουν

ήδη στον φόρο.

Ο βουλευτής του ΑΚΕΛ, Άριστος Δαμια-

νού, κάλεσε την Κυβέρνηση να αποσύ-

ρει το νομοσχέδιο καθώς είναι απαρά-

δεκτο και αποτελεί βιασμό της χρηστής

διοίκησης. Ο επίσης βουλευτής του ΑΚΕΛ

Χρίστος Χριστοφίδης, έκανε λόγο για

καραμπινάτη κρατική ενίσχυση και για

ρουσφετολογικό νομοσχέδιο.

Η βουλευτής του ΔΗΚΟ και πρόε-

δρος της Επιτροπής Οικονομικών, Χρι-

στιάνα Ερωτοκρίτου, σημείωσε πως το

νομοσχέδιο δεν θα προχωρήσει, τονίζον-

τας πως οι υπόλοιποι φορολογούμενοι

δεν τυγχάνουν της ίδιας μεταχείρισης.

Ο βουλευτής του ΔΗΣΥ, Ονούρφιος

Κουλλάς, είπε πως το νομοσχέδιο θα

πρέπει να μετατραπεί σε επένδυση για

τον αθλητισμό και όχι εξόφληση οφειλών.

Εκ μέρους της ΚΟΠ αναφέρθηκε πως

μεγάλο μέρος της συνεισφοράς κατα-

λήγει στην κάλυψη των εξόδων λειτο-

υργίας της Επιτροπής Δεοντολογίας.

Πέρσι, με την εισφορά 2% από τα στοιχή-

ματα, ποσό €1.4 εκατ. κατέληξε στις

ποδοσφαιρικές ομάδες και €400 χιλ. κά-

λυψαν τα λειτουργικά έξοδα της Επιτρο-

πής Δεοντολογίας.

ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ ΟΙ ΟΜΑΔΕΣ ΠΟΥ ΟΦΕΙΛΟΥΝ ΔΕΚΑΔΕΣ ΕΚΑΤΟΜΜΥΡΙΑ ΣΤΟ ΚΡΑΤΟΣ

Σκάνδαλο ολκής με τα χρέη 
των ποδοσφαιρικών σωματείων

 

  



Μ
ε διαβεβαιώσεις για την ετοιμό-

τητά του για λύση του Κυπρια-

κού και για περαιτέρω ενδυνάμωση

των σχέσεων της Λευκωσίας με Γαλ-

λία, Ολλανδία, Φινλανδία, Σερβία και

Κατάρ ο Πρόεδρος Χριστοδουλίδης

δέχθηκε τη Δευτέρα στο Προεδρικό

τα διαπιστευτήρια των πέντε Πρέ-

σβεων.

Οι Πρέσβεις στις δικές τους ομιλίες

εξέφρασαν στήριξη στην Κύπρο στις

προσπάθειες για λύση και την πρόθε-

ση να εργαστούν κατά τη διάρκεια της

θητείας τους για στενότερη συνερ-

γασία με τη Λευκωσία, αναγνωρίζον-

τας τον ρόλο της Κύπρου στη Μεσό-

γειο ως γέφυρας της Ευρώπης με την

Ασία και την Αφρική

Ειδικότερα αποδεχόμενος τα δια-

πιστευτήρια της Πρέσβεως της Γαλλίας

Clélia Chevrier Kolačko, ο Πρόεδρος

μίλησε για τη στενή και πολύπλευρη

συνεργασία και ευχαρίστησε για την

αλληλεγγύη και τη συνεχή υποστήρι-

ξη της Γαλλίας στις προσπάθειες για

λύση. Επανέλαβε ότι το Κυπριακό είναι

ευρωπαϊκό ζήτημα και, ως εκ τούτου,

η ΕΕ έχει να διαδραματίσει κρίσιμο και

πιο ενεργό ρόλο.

Στα διαπιστευτήρια του νέου Πρέ-

σβη της Ολλανδίας Willem Wouter

Plomp, ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας

είπε ότι απόλυτη προτεραιότητά του

είναι να εργαστεί για διαρκή ειρήνη

στο νησί, ώστε επιτέλους να καταστή-

σει την Κύπρο ένα κανονικό, λειτουρ-

γικό κράτος, θέτοντας τα θεμέλια για

ειρηνική συνύπαρξη και αμοιβαία

κατανόηση.

Αποδεχόμενος τα διαπιστευτήρια

της νέας Πρέσβεως της Φινλανδίας,

Päivi Peltokoski, ο Πρόεδρος Χριστο-

δουλίδης είπε ότι ενώ είμαστε αντι-

μέτωποι με δύο πολέμους στην Ευρώπη

και στη Μέση Ανατολή, οι χώρες, που

μοιράζονται τις ίδιες αξίες και ιδέες

πρέπει να συνεχίσουν να εργάζονται

μαζί, με σκοπό την εξεύρεση αποτε-

λεσματικών και πρακτικών λύσεων, με

βάση τις θεμελιώδεις δημοκρατικές

αρχές και τον σεβασμό του διεθνούς

δικαίου και των ανθρωπίνων δικαιω-

μάτων.

Παραλαμβάνοντας τα διαπιστευ-

τήρια της νέας Πρέσβεως της Σερβίας

Suzana Bošković-Prodanović, ο ΠτΔ

διαβεβαίωσε για άλλη μια φορά για

τη συνεπή και σταθερή υποστήριξη της

Κύπρου στη θέση της Σερβίας για το

Κοσσυφοπέδιο και για τη διαδικασία

ένταξης της Σερβίας στην ΕΕ.

Στην τελετή παραλαβής των διαπι-

στευτηρίων του νέου Πρέσβη του Κατάρ

Yousef Sultan Laram, ο Πρόεδρος είπε

ότι η ενίσχυση των σχέσεων μεταξύ

Κύπρου και Κατάρ, και όλων των εταί-

ρων του στον Κόλπο, παραμένει στρα-

τηγικός στόχος για την Κυβέρνηση και

αποτελεί απόλυτη προτεραιότητα για

την εξωτερική πολιτική, σε μια προ-

σπάθεια αντιμετώπισης περιφερει-

ακών προκλήσεων, καθώς και προώθη-

σης της ειρήνης και της ασφάλειας στην

κοινή μας περιοχή.

Εξήρε επίσης το ρόλο του Κατάρ στη

διαμεσολάβηση σύνθετων περιφερει-

ακών ζητημάτων, όπως οι προσπά-

θειές του για τη διευκόλυνση του διαλό-

γου και την παροχή βοήθειας στις αν-

θρωπιστικές προσπάθειες σε ζώνες

συγκρούσεων.

Οι τοποθετήσεις 

των Πρέσβεων

Η Πρέσβης της Γαλλίας είπε μεταξύ

άλλων ότι η Προεδρία της ΕΕ την οποία

αναλαμβάνει η Κύπρος το 2026 είναι

μια ευκαιρία για περαιτέρω ενίσχυση

της φιλοδοξίας για μια Ευρώπη που

επενδύει περισσότερα στο μέλλον και

θα δείχνει αλληλεγγύη μεταξύ των

μελών της σε όλους τους τομείς. Ευχα-

ρίστησε επίσης τον Πρόεδρο για την

κινητοποίηση της Λευκωσίας, ώστε να

καταστεί δυνατή η απομάκρυνση πολ-

λών εκατοντάδων Γάλλων υπηκόων

από το Ισραήλ κατά την τρομοκρατική

επίθεση τον περασμένο Οκτώβριο.

Ο Πρέσβης της Ολλανδίας αναφέρ-

θηκε στη συνεργασία των δύο χωρών

στο πλαίσιο του Frontex, στη συμφω-

νία για διμερές ετήσιο πρόγραμμα στον

τομέα της άμυνας και στην συνεργασία

στον τουριστικό τομέα και διαβεβαίωσε

ότι η χώρα του θα συνεχίσει να αναζη-

τεί τρόπους ενίσχυσης της διμερούς

συνεργασίας σε άλλα πεδία.

Η Πρέσβης της Φινλανδίας ανα-

φέρθηκε στον ρόλο της Κύπρου στη

Μεσόγειο ως γέφυρα μεταξύ Ευρώπης,

Ασίας και Αφρικής και τόνισε ότι επιθυ-

μεί να προωθήσει τη στενή σχέση σε

τομείς όπως το εμπόριο, ο πολιτισμός,

ο τουρισμός, η ψηφιακή καινοτομία,

η εκπαίδευση και η περιβαλλοντική

βιωσιμότητα.

Η Πρέσβης της Σερβίας είπε ότι η

χώρα της είναι πλήρως αφοσιωμένη

στην εξεύρεση βιώσιμης λύσης στο

ζήτημα του Κοσσυφοπεδίου και των

Μετοχίων και εξέφρασε ευγνωμοσύνη

προς την Κυπριακή Δημοκρατία για την

αρχή της και αμετάβλητη θέση της και

τη συνεχή υποστήριξή της προς τη

Σερβία.

Ο Πρέσβης του Κατάρ είπε ότι θα

εργαστεί για την ενίσχυση των σχέ-

σεων φιλίας και συνεργασίας των δύο

χωρών με την προώθηση επισκέψεων

υψηλού επιπέδου, την αύξηση του

όγκου των εμπορικών ανταλλαγών,

την προώθηση του τουρισμού, του

πολιτισμού, της εκπαίδευσης, του αθλη-

τισμού, της τεχνολογίας και της και-
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Αναγνώριση του ρόλου της Κύπρου ως
«γέφυρας της Ευρώπης με Ασία και Αφρική»

KυπριακήΕπικαιρότητα

Η Ύπατη Αρμοστεία της Κυπριακής Δημοκρατίας στο Λονδίνο δέχεται αιτήσεις για την πλήρωση μιας (1) θέσης

Γραφέα / Δακτυλογράφου, με όρους επιτόπιου προσωπικού, στη βάση πλήρους απασχόλησης.

Ο ακαθάριστος μηνιαίος μισθός ανέρχεται στις £2.462 (Grade 2, Step 1). Παρέχεται επιπρόσθετα 13ος μι-

σθός.

Καθήκοντα και ευθύνες:

1. Χειρίζεται θέματα προξενικής, λογιστικής και οικονομικής φύσεως.

2. Εκτελεί γενικά γραφειακά καθήκοντα περιλαμβανομένης της αρχειοθέτησης εγγράφων.

3. Προβαίνει στην σύνταξη και διαχείριση αλληλογραφίας καθώς και στη σύνταξη σημειωμάτων/εκθέσεων.

4. Βοηθά στην εκτέλεση ή/και αναλαμβάνει την εκτέλεση εργασίας, σχετικά με τις αρμοδιότητες και δρα-

στηριότητες της Ύπατης Αρμοστείας Λονδίνου.

5. Εκτελεί οποιαδήποτε άλλα καθήκοντα του/της ανατεθούν.

Απαιτούμενα Προσόντα και Προϋποθέσεις:

1.  Απόφοιτος/η Αναγνωρισμένης Σχολής Μέσης Εκπαίδευσης

2.  Πολύ καλή γνώση της Αγγλικής και Ελληνικής γλώσσας. 

3.  Πολύ καλή γνώση χρήσης ηλεκτρονικών υπολογιστών και διαδικτύου.

4.  Ακεραιότητα χαρακτήρα, υπευθυνότητα, πρωτοβουλία και ευθυκρισία.

5.  Πιστοποιητικό Λευκού Ποινικού Μητρώου, το οποίο να έχει εκδοθεί εντός των τελευταίων δύο μηνών πριν

την ημερομηνία υποβολής της αίτησης. Σε περίπτωση που δεν είναι άμεσα διαθέσιμο μπορεί να υπο-

βληθεί στη συνέντευξη.

6.  Άδεια παραμονής και εργασίας στο Ηνωμένο Βασίλειο (Pre-settled Status or Settled Status Certificate or

proof of British citizenship or any other nationality with proof of the right to reside and work in the UK).

Πέραν των πιο πάνω, θα αποτελεί πλεονέκτημα:

1. Συναφής εμπειρία ή σπουδή σε σχέση με τα καθήκοντα της θέσης. 

Οι ενδιαφερόμενοι/ες καλούνται να υποβάλουν Βιογραφικό Σημείωμα, μαζί με σύντομη συνοδευτική επι-

στολή ενδιαφέροντος (motivation letter) (με αναφορά στο τίτλο της θέσης), αντίγραφα αποδεικτικών τεκ-

μηρίων κατοχής των απαιτούμενων προσόντων και προϋποθέσεων, καθώς και δύο συστατικές επιστο-

λές, μέσω ηλεκτρονικού ταχυδρομείου στην ηλεκτρονική διεύθυνση CyprusinUK@mfa.gov.cy (c/o Mrs. Diamando

Kyriakou) μέχρι την Πέμπτη, 10 Οκτωβρίου 2024. 

Εκπρόθεσμες ή ελλιπείς αιτήσεις δεν θα γίνουν αποδεκτές.

Επισημαίνεται ότι η Ύπατη Αρμοστεία δεν αναλαμβάνει οποιαδήποτε άλλη δέσμευση έναντι των υποψηφίων

(δεν καλύπτονται οποιαδήποτε τυχόν έξοδα μετάβασης και διαμονής στο Λονδίνο ή/και οποιαδήποτε άλλα έξοδα

που ενδεχομένως να προκύψουν στο πλαίσιο της διαδικασίας πλήρωσης της θέσης ή/και μετέπειτα).

ΥΠΑΤΗ ΑΡΜΟΣΤΕΙΑ ΤΗΣ ΚΥΠΡΙΑΚΗΣ

ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ ΣΤΟ ΛΟΝΔΙΝΟ

Θέση Γραφέα / 
Δακτυλογράφου

ΕΚΔΗΛΩΣΗ ΓΙΑ ΤΗ ΣΥΜΠΛΗΡΩΣΗ 60 ΧΡΟΝΩΝ

ΑΠΟ ΤΗΝ ΙΔΡΥΣΗ ΤΟΥ ΓΕΕΦ

Αντιστράτηγος Τσιτσικώστας:
«Η Εθνική Φρουρά 
δυνατή όσο ποτέ»

Ποτέ η Εθνική Φρουρά δεν ήταν τόσο δυνατή και με τέτοιες προ-

οπτικές, τόνισε ο Αρχηγός της Εθνικής Φρουράς (ΕΦ) Αντιστράτη-

γος Γεώργιος Τσιτσικώστας, στην εκδήλωση του Γενικού Επιτελείου

Εθνικής Φρουράς, για την επέτειο συμπλήρωσης 60 χρόνων από

την ίδρυση της ΕΦ, παρουσία παρουσία του Προέδρου της Δημο-

κρατίας Νίκου Χριστοδουλίδη, του Αρχιεπισκόπου Κύπρου Γεω-

ργίου και του Υπουργού Άμυνας Βασίλη Πάλμα.

«Διακηρύσσουμε προς κάθε κατεύθυνση ότι, η Εθνική Φρουρά,

έχει τις επιχειρησιακές δυνατότητες να εκπληρώσει απόλυτα την

αποστολή της», υπογράμμισε.

Ιερός σκοπός μας, σύμφωνα με τον Αρχηγό της ΕΦ, «είναι και θα

παραμείνει η αποκατάσταση και εξασφάλιση της εδαφικής ακεραι-

ότητας της χώρας, της ελεύθερης και επανενωμένης Κύπρου».

Ο κ. Τσιτσικώστας είπε ότι «είναι σίγουρο ότι Εθνική Φρουρά προ-

οδεύει και αλλάζει» και ότι «κανείς δεν μπορεί να το αμφισβητήσει

αυτό», προσθέτοντας ότι «όσο καλοί και αν είμαστε, οφείλουμε να

γίνουμε καλύτεροι».

Ανέφερε ότι «τα τρέχοντα γεγονότα εντός και εκτός των συνό-

ρων μας, η επί 50 χρόνια κατοχή του 1/3 του νησιού καθώς και η εξε-

λισσόμενη τουρκική προκλητικότητα δεν επιτρέπει κανένα εφη-

συχασμό».

«Έχοντας ως βάση αναφοράς ότι ο εχθρός είναι ήδη εντός των

πυλών, είναι πρόδηλο πως η Εθνική Φρουρά είναι υποχρεωμένη

να λειτουργεί 24 ώρες την ημέρα σε κατάσταση διαρκούς ετοιμότ-

ητας, χωρίς κανένα περιθώριο αδράνειας, για προάσπιση των κυρ-

ιαρχικών δικαιωμάτων της Κυπριακής Δημοκρατίας σε ξηρά, θάλασ-

σα και αέρα, έχοντας λόγο στη διαμόρφωση των εξελίξεων», υπο-

γράμμισε.

Επίσης, ο Αρχηγός της ΕΦ είπε ότι «οι αλλαγές γύρω μας είναι

πολύ πιο γρήγορες απ’ ό,τι στο παρελθόν και φέρνουν νέες απαι-

τήσεις, οι οποίες επιβάλλουν να αναλάβουμε νέο έργο, με σκοπό

κατ’ ελάχιστον να συμβαδίζουμε και να προσαρμοζόμαστε με τις

συνεχώς μεταβαλλόμενες εξελίξεις».

Ανέφερε ότι «η 7η Οκτωβρίου 2023, ημερομηνία σταθμός, έχει

αλλάξει ανεπιστρεπτί τον κόσμο μας» και πρόσθεσε πως «η Κύ-

προς  από την γωνιά του χάρτη έχει βρεθεί στο επίκεντρο. Οι τραγι-

κές συνέπειες των συγκρούσεων, εκτός από δυσκολίες, έχουν δημιο-

υργήσει και ευκαιρίες για την αναβάθμιση του ρόλου της στο διε-

θνές επίπεδο», υπογράμμισε.

Αναφέροντας ότι συμπληρώνει σήμερα ακριβώς ένα χρόνο από

την ανάληψη των καθηκόντων του ως Αρχηγός των Ενόπλων Δυνά-

μεων της Κυπριακής Δημοκρατίας και «έχοντας συνεχώς το βλέμ-

μα στραμμένο στον Πενταδάκτυλο», ο κ. Τσιτσικώστας διαβεβαίωσε

ότι «θα συνεχίσουμε στον ίδιο δρόμο του χρέους και της ανιδιοτε-

λούς προσφοράς που χαράχτηκε από τους προκάτοχούς μας».

«Για την ΕΦ υπάρχει μόνον ένας δρόμος με προορισμό τη νίκη

και την επιτυχία, με πυξίδα την αποστολή της, που είναι η λήψη

όλων των απαιτούμενων μέτρων “διά την άμυναν της Δημοκρ-

ατίας” προς τον σκοπό αντιμετώπισης κάθε “ενεργείας κατευθυ-

νομένης κατά της ανεξαρτησίας ή της εδαφικής ακεραιότητος της

Δημοκρατίας ή απειλούσης την ασφάλειαν ζωής ή περιουσίας”

των πολιτών της, όπως ακριβώς ορίζει το ιδρυτικό Διάταγμα του

Υπουργικού Συμβουλίου της 4ης Ιουνίου 1964», τόνισε ο Αρχηγός

της ΕΦ.

Ο Πρόεδρος Χριστοδουλίδης με τη Γαλλίδα πρέσβη

Ο Πρόεδρος Χριστοδουλίδης με τον πρέσβη του Κατάρ
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Τ
ελέσθηκε τη Δευτέρα το βράδυ ο

Αγιασμός για την νέα σχολική χρο-

νιά της Σχολής Βυζαντινής Μουσικής

της Ιεράς μας Αρχιεπισκοπής, στον Καθε-

δρικό Ναό της Κοιμήσεως της Θεοτό-

κου Βορείου Λονδίνου, από τον Σεβα-

σμιώτατο Αρχιεπίσκοπο Θυατείρων

και Μεγάλης Βρεταννίας κ.κ. Νικήτα.

Στον Αγιασμό παρευρέθηκαν ο Μητρο-

πολίτης Κολωνίας κ. Αθανάσιος, ο Θεο-

φιλέστατος Επίσκοπος Κλαυδιουπόλεως

κ. Ιάκωβος, αρκετοί Κληρικοί, Κηδεμό-

νες της Ιεράς Αρχιεπισκοπής και Άρχον-

τες του Πατριαρχείου μας, ο Γενικός Πρό-

ξενος της Κύπρου Οδυσσέας Οδυσσέως,

ο Πρόεδρος των Ελληνορθοδόξων Κοι-

νοτήτων κ. Μάριος Μηναΐδης, η Συντο-

νίστρια του ΚΕΣ κα Ισμήνη Γκίκα και η

Προϊσταμένη της ΚΕΑ κα Μαρία Λοή.

Επίσης, παρόντες ήταν οι Δάσκαλοί

μας, οι αγαπητοί μαθητές, οι γονείς και

κηδεμόνες, αλλά και αρκετοί αγαπητοί

φίλοι της Σχολής μας, καθώς και μέλη

των Επιτροπών του ΔΣ και της Αδελφό-

τητας της Κοινότητας Απόστολου Βαρνά-

βα.

Στον Αγιασμό έκανε ομιλία/καλωσόρι-

σμα  ο Διευθυντής της Σχολής πρωτο-

πρεσβύτερος Ιωσήφ Παλιούρας. 

Χαιρετισμούς απηύθηναν ο Αρχιεπίσκο-

πος Θυατείρων και Μεγάλης Βρεταν-

νίας κ.κ. Νικήτας και ο Γενικός Πρόξε-

νος της Κύπρου Οδυσσέας Οδυσσέως.

Μετά την Ιερή Ακολουθία η Επιτρο-

πή της Σχολής παρέθεσε προς όλους

μικρή δεξίωση στο χωλ του Απόστολου

Βαρνάβα. 

Στην ομιλία του ο Διευθυντής της Σχο-

λής πατήρ Ιωσήφ Παλιούρας είπε μεταξύ

άλλων:

«Είμαι ιδιαίτερα ευτυχής που ο αριθ-

μός των μαθητών ανεβαίνει σιγά-σιγά

και εφέτος ευελπιστώ πως θα ξεπερά-

σουμε τους 100, μεταξύ αυτών αρκετά

νεαρά παιδάκια και νέους μαθητές…

Επιστρέφουμε στις τάξεις και η Σχολή

μετά από χρόνια και πάλι έχει τον δικό

της ιδιόκτητο χώρο, χάρη στην πολύτιμη

βοήθεια του Σεβασμιωτάτου και των

Κηδεμόνων της Ιεράς μας Αρχιεπισκο-

πής και εδώ θέλω και εφέτος ξανά, να

αναφερθώ στους κυρίους Λούη Λοΐζου

και Διονύσιο Λιβέρα, Άρχοντες του Οικου-

μενικού μας Θρόνου, Κηδεμόνες της Ιε-

ράς Αρχιεπισκοπής, αλλά και της Κοινότη-

τας των Αγίων Δώδεκα όπου υπηρετώ. 

Φυσικά οι δύο Χορωδίες Βυζαντινή

και Παραδοσιακή-Δημοτική, αλλά και

τα μουσικά όργανα, που δουλεύουν

εβδομαδιαία κάθε Δευτέρα θα συνεχίσουν

τις πρόβες στην αίθουσα που μας παρ-

αχωρεί η τοπική Κοινότητα του Απο-

στόλου Βαρνάβα.

Το κέντρο της Σχολής μας, εδρεύει στο

Wood Green του Βορείου Λονδίνου, από

την ίδρυση κιόλας της Σχολής μας, το

1986, καταφέραμε όμως να δημιο-

υργήσουμε διάφορα παραρτήματα σε

Ναούς εντός Λονδίνου: Αγίων Δώδεκα

Αποστόλων Brookmans Park, Αγία Σοφία

Κεντρικό Λονδίνο, Άγιο Παντελεήμονα

Harrow, Άγιο Δημήτριο Edmonton, Μετα-

μορφώσεως του Σωτήρος Woolwich,

ευελπιστώ και στον Τίμιο Σταυρό και

πάλι από εφέτος, αλλά και σε αρκετές

πόλεις εκτός Λονδίνου: Mansfield, Leicester,

Birmingham, Bristol & Cardiff.

Θέλω να ευχαριστήσω τους αγαπη-

τούς συναδέλφους διδασκάλους, που

με πολύ αγάπη και μεράκι, επιμελούνται

του έργου και των μαθημάτων της Σχο-

λής και θα ήθελα να τους ευχαριστήσω

έναν-έναν ξεκινώντας με τους δασκά-

λους της κυρίως Σχολής, που είναι  οι:

Παναγιώτης Σταυρινίδης, Συμεών Ελευ-

θεριάδης, Αλέξανδρος Προκοπίου και

Σωτήριος Φιλίππου, ενώ στα παρα-

ρτήματα οι: Παναγιώτης Προκοπίου,

Δημήτριος Σαλαπάτας και Αθανάσιος

Χαραλαμπόπουλος.

Εκφράζω για μία ακόμη φορά θερμές

ευχαριστίες στον Σεβασμιώτατο Αρχι-

επίσκοπό μας Θυατείρων και Μεγάλης

Βρεταννίας κ. Νικήτα για την αγάπη του,

τον Θεοφιλέστατο Επίσκοπο Κλαυδιου-

πόλεως κ. Ιάκωβο για την παραχώρηση

του Ιερού Ναού της Παναγίας απόψε

για τον Αγιασμό της Νέας Σχολικής Χρο-

νιάς, και της Αίθουσας του Αποστόλου

Βαρνάβα για την φιλοξενία στην συνέχεια,

ιδιαιτέρως όμως, για την αίθουσα της

διδασκαλίας των χορωδιών, αλλά και

τις κατά τόπους Κοινότητες για τους δω-

ρεάν χώρους φιλοξενίας που μας διαθέ-

τουν.

Θέλω να ευχαριστήσω την επιτροπή

της Σχολής Βυζαντινής Μουσικής, που

πάντα με πολύ μεράκι, αγάπη και ζήλο,

φροντίζουν τα της Σχολής μας, για όλο

αυτό το ιερό έργο που προσφέρουν πάντα

δίπλα μου, επιστατώντας και επιμελού-

μενοι όλων των εκδηλώσεων οι οποίες

γίνονται κατά την πορεία και την διάρ-

κεια της Σχολικής χρονιάς, ιδιαιτέρως

απόψε για την μικρή δεξίωση που θα

μας προσφέρουν στην συνέχεια. Στην

Επιτροπή της Σχολής είναι οι: Πανα-

γιώτης Δημητρίου, Έλενα Journet, Χρι-

στίνα Γεωργίου, Παναγιώτης Σταυρι-

νίδης,  Ανδρούλα Χριστάκη, Ανδρούλα

Ζεύκη, και Νίκος Ανδρονίκου.

Ευχαριστίες ανήκουν, στο Hellenic TV,

το LGR, τις Παροικιακές Εφημερίδες 

“Ελευθερία” και “Παροικιακή” και στον

Αλέξη Γεννάρη, που προβάλουν τακτι-

κά τις εκδηλώσεις μας.

Πέρσι κάναμε αρκετές εκδηλώσεις

και σεμινάρια. Για εφέτος δεν έχουμε

προγραμματίσει κάτι ακόμη προς το

παρόν. Σίγουρα θα γίνουν οι Χριστου-

γεννιάτικες Συναυλίες και τα Κάλαντα

σε διάφορες Κοινότητες και Ναούς εντός

και εκτός Λονδίνου. Κατά νουν όμως έχω

να ξεκινήσουμε εκδηλώσεις πολιτιστι-

κές μία φορά τον μήνα, για τις οποίες

θα ενημερωθείτε άμεσα.

Σεβασμιώτατε η Σχολή μας είναι το

καμάρι της Ιεράς μας Αρχιεπισκοπής

απολαύστε την. Είναι το μοναδικό οργα-

νωμένο μουσικό ίδρυμα σε όλη την Ευρώ-

πη και αυτό μου δίνει μεγάλη χαρά αλλά

και με κάνει ιδιαιτέρως υπερήφανο.

Η Σχολή μας προβάλλει και συντρέχει

το ποιμαντικό σας έργο με το να εκπαι-

δεύει τους Ιεροψάλτες μας, και Κληρι-

κούς, να πληρώνει τα αναλογία των Ιερών

μας Ναών.

Επιτρέψτε μου να κλείσω ανακοι-

νώνοντας,  την έναρξη μιας ολοκληρω-

μένης σειράς μαθημάτων Βυζαντινής

Μουσικής, αρχικά για τα πρώτα δύο έτη,

τα οποία είναι διαθέσιμα από την 1η

Σεπτεμβρίου 2024 για αγορά στην ιστο-

σελίδα του Βυζαντινού Ψαλμωδού-

Byzantine Psalmist,

www.byzantinepsalmist.com

Έχουν περάσει σχεδόν δύο χρόνια από

την ημέρα όπου η μικρή μας ομάδα των

πέντε ατόμων, ξεκίνησε να εργάζεται

ακούραστα, για να φέρει εις πέρας αυτό

το εγχείρημα και να καταστήσει την εκμά-

θηση της Βυζαντινής Μουσικής πιο προ-

σιτή στους ανθρώπους. 

Είναι ένα πρόγραμμα το οποίο μπο-

ρεί ο μαθητής να το δουλέψει από το

σπίτι του και στον δικό του ελεύθερο

χρόνο, αλλά που σίγουρα μπορεί να

φανεί χρήσιμο ακόμη και στους μαθη-

τές και δασκάλους, τόσο της δικής μας

Σχολής, αλλά και των άλλων Μουσικών

Σχολών.

Αυτό δεν θα μπορούσε να γίνει αν και

πάλι δεν είχα την ευλογία του προκαθη-

μένου μας Αρχιεπισκόπου κ. Νικήτα και

του Γέροντα της Μονής Τιμίου Προδρό-

μου Ιερομονάχου, π. Πέτρου στο Essex.

Σεβασμιώτατε για μία ακόμη φορά σας

ευχαριστώ θερμά».  

Αγιασμός στη Σχολή Βυζαντινής 
Σχολής της Αρχιεπισκοπής Θυατείρων

Διαβάστε την ηλεκτρονική έκδοση κάθε Πέμπτη στο 
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Τ
ο μεταρρυθμιστικό του σχέδιο ανέπτυξε ο Κυρ-

ιάκος Μητσοτάκης, στην ομιλία του στην 88η

Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης.

Τα μέτρα που εξήγγειλε ο πρωθυπουργός αφο-

ρούν όλα τα στρώματα της κοινωνίας. 

Αναλυτικά:

Εισφορές, συντάξεις και έκτακτο επίδομα

1) Μειώνονται από την 1η Ιανουαρίου κατά 1%

οι ασφαλιστικές εισφορές, αντί 0,5% που ήταν ο

αρχικός σχεδιασμός

2) Αυξάνονται από την 1η Ιανουαρίου από 2,2%

έως 2,5% περισσότερες από 2.000.000 συντάξεις

3) Αυξάνεται από τον Απρίλιο ο κατώτατος μι-

σθός από τα 830 ευρώ σήμερα, με στόχο να ανέλ-

θει στα 950 ευρώ μέχρι τον Απρίλιο του 2027, συμπα-

ρασύροντας αυτόματα προς τα πάνω τις τριετίες και

πολλά επιδόματα.

4) Τον Δεκέμβριο 670.000 συνταξιούχοι με εισόδ-

ημα μέχρι 1.600 ευρώ που έχουν ακόμη προσωπι-

κή διαφορά, θα λάβουν έως και 200 ευρώ.

5) Οι 767.000 δικαιούχοι Επιδόματος Παιδιού,

θα εισπράξουν τον Δεκέμβριο μια επιπλέον δόση

του επιδόματος.

6) Οι 220.000 δικαιούχοι αναπηρικών επιδομά-

των από ΟΠΕΚΑ και ΕΦΚΑ θα ενισχυθούν με 200

ευρώ, όπως και 35.000 ανασφάλιστοι υπερήλικες.

7) Οι 205.000 δικαιούχοι του Ελάχιστου Εγγυημέ-

νου Εισοδήματος θα το λάβουν αυξημένο κατά 50%.

8) Από την άνοιξη, σχεδόν 700.000 δημόσιοι υπάλ-

ληλοι θα αρχίσουν να βλέπουν νέες ετήσιες αυξή-

σεις οι οποίες, σταδιακά, θα φτάσουν και τα 100

ευρώ τον μήνα.

Υγεία

9) Η αμοιβή των εφημεριών των γιατρών του ΕΣΥ

θα φορολογείται αυτοτελώς με συντελεστή 22%,

που ισοδυναμεί με μεσοσταθμική αύξηση αποδοχών

κατά 130 ευρώ τον μήνα.

10) Πρόσθετο κίνητρο έως 7.200 ευρώ ετησίως

στους ιατρούς που θα στελεχώσουν δομές υγείας

σε απομακρυσμένες περιοχές.

11) Δωρεάν απογευματινά χειρουργεία σε 37.000

πολίτες με πόρους από το Ταμείο Ανάκαμψης

Εκπαίδευση

12) Νέο πρόγραμμα «Μαριέττα Γιαννάκου» για

την αναβάθμιση και ανακαίνιση εκατοντάδων σχο-

λείων ύψους 250 εκ. ευρώ από το Πρόγραμμα

Δημοσίων Επενδύσεων με στόχο το ποσό αυτό να

αυξηθεί σημαντικά μέσω ιδιωτικών χορηγιών

Ένοπλες Δυνάμεις

13) Αυξάνεται κατά 20% η αποζημίωση νυχτερι-

νής απασχόλησης των ενστόλων (Ένοπλες Δυνάμεις,

Λιμενικό, Αστυνομία και Πυροσβεστική)

Φορολογία

14) Καταργείται πλήρως το Τέλος Επιτηδεύματος

με ετήσιο όφελος 325 ευρώ για κάθε αυτοαπασχο-

λούμενο ή ατομική επιχείρηση.

15) Το ελάχιστο φορολογητέο ποσό των ελεύθε-

ρων επαγγελματιών θα μειώνεται και σε περιοχές

με 1.500 κατοίκους αντί των 500, ενώ το κριτήριο

του μέγιστου μισθού εργαζομένου δεν θα υπο-

λογίζεται προσθετικά αλλά μόνο συγκριτικά.

16) Καταργείται ο Ειδικός Φόρος Σταθερής Τηλε-

φωνίας που ανέρχεται σε 5% για συνδέσεις οπτικής

ίνας με ταχύτητες άνω των 100Mbps.

Δημογραφικό

17) Ενισχύονται κατά 20 εκατομμύρια τα επιδό-

ματα προς νέους γονείς, με 173.000 vouchers και

20.000 νέες θέσεις παιδικών σταθμών.

18) Οι εργοδότες που διευκολύνουν το προσω-

πικό τους με παροχές έως και 5.000 ευρώ ετησίως

σε νέους γονείς, θα απαλλάσσονται από τον φόρο

για αυτό το ποσό, το οποίο θα προσαυξάνεται για

κάθε νέο μέλος της οικογένειας.

19) Σύγκλιση των δικαιωμάτων των τρίτεκνων με

των πολύτεκνων, ανεξάρτητα από εισόδημα: από

τον διορισμό στο Δημόσιο και την εισαγωγή στα ΑΕΙ

μέχρι τη συμμετοχή στα προγράμματα Κοινωνικού

Τουρισμού.

20) Οι «Νταντάδες της Γειτονιάς» θα επεκταθούν

με vouchers έως 500 ευρώ για κάθε παιδί.

21) Άμεση κατάργηση του φόρου 15% στην ασφ-

άλιση υγείας για παιδιά μέχρι 18 ετών.

22) Δωρεάν έλεγχος γονιμότητας σε γυναίκες από

30 έως και 35 ετών και απλοποίηση των καλύψεων

του ΕΟΠΥΥ στην υποβοηθούμενη αναπαραγωγή.

Επιδόματα

23) Αναμόρφωση των επιδομάτων ανεργίας ώστε

να μην λειτουργούν ως άλλοθι αδήλωτης εργασίας

στρέφοντας τις ενισχύσεις σε όσους έχουν αληθινή

ανάγκη

24) Πιο δίκαια, αποτελεσματικά και στοχευμένα

τα τρία βασικά κοινωνικά επιδόματα: Ελάχιστο

Εγγυημένο Εισόδημα, επίδομα στέγασης και παι-

διού με στόχο να μειωθεί η παιδική φτώχεια στη

χώρα.

25) Μονιμοποίηση της επιστροφής του Ειδικού

Φόρου Κατανάλωσης στο αγροτικό πετρέλαιο, από

το 2025 και για τα επόμενα χρόνια τα ποσά αυτά θα

επιστρέφονται με δίκαιο και αναλογικό τρόπο.

26) Θεσμοθετείται ευέλικτο σύστημα διαχείρι-

σης των «κόκκινων» δανείων αγροτών και συνεται-

ρισμών, ώστε με βάση τις δυνατότητές τους να μειώ-

νονται οι τόκοι και να καταργείται μέρος του οφειλό-

μενου κεφαλαίου ενώ σε βάθος χρόνου η αποπλη-

ρωμή θα γίνεται με δυνατότητα αναχρηματοδότη-

σης και οριστικής διευθέτησης και εξάλειψης εμπράγ-

ματων βαρών.

Αγρότες

27) Πρόγραμμα 600 εκατομ. ευρώ για την αύξηση

της θερμοκηπιακής καλλιέργειας στην επικράτεια.

28) Σχέδιο ανταλλαγής και αντιπαροχής των αδρ-

ανών δημόσιων γαιών που ανήκουν στο Υπουργείο

Αγροτικής Ανάπτυξης. Τις εκτάσεις αυτές, επενδυτές

του χώρου θα αναλάβουν να καλλιεργούν, κατα-

σκευάζοντας θερμοκήπια μεγάλης κλίμακας απο-

κλειστικά με εξαγωγικά αγροδιατροφικά προϊόντα

υψηλής αξίας.

Στέγαση

29) Ξεκινά το Πρόγραμμα «Σπίτι Μου» ΙΙ, ύψους

2 δισ. με πόρους από το Ταμείο Ανάκαμψης, για να

αποκτήσουν πρώτη κατοικία πάνω από 15.000 νέοι

ή νέα ζευγάρια ηλικίας έως και 50 ετών, με επιτό-

κιο μισό από το εμπορικό.

30) Πρόγραμμα 400 εκατομμυρίων για δάνεια

έως 20.000 ευρώ με μηδενικό επιτόκιο και στόχο

την ενεργειακή αναβάθμιση χιλιάδων παλαιών κατοι-

κιών.

31) Απαλλαγή από τον φόρο ενοικίου για 3 χρό-

νια, για τους ιδιοκτήτες που νοικιάζουν κλειστά

ακίνητα ή εάν μετατρέψουν σε μακροχρόνια μία

βραχυχρόνια μίσθωση.

32) Στις συμβάσεις μέσω πλατφορμών θα ισχύσει

νέο, αυξημένο τέλος.

33) Απαγόρευση νέων βραχυχρόνιων μισθώσεων

στα 3 κεντρικά διαμερίσματα της Αθήνας τουλάχι-

στον για έναν χρόνο.

34) Αυξάνεται κατά 20% η έκπτωση του ΕΝΦΙΑ

στους ιδιοκτήτες που ασφαλίζουν κατοικίες αξίας

έως 500.000 ευρώ από θεομηνίες.

35) Οι ακίνητες περιουσίες μεγαλύτερης αξίας

θα διατηρούν την έκπτωση 10% στον ΕΝΦΙΑ αν ασφ-

αλιστούν, αν όμως, δεν το κάνουν, από τον Απρίλιο

του 2025 δεν θα αποζημιώνονται από το κράτος σε

περίπτωση ζημιάς.

36) Όλες οι επιχειρήσεις με κύκλο εργασιών άνω

των 500.000 ευρώ θα πρέπει, υποχρεωτικά να ασφ-

αλίζονται για φυσικές καταστροφές. Διαφορετικά,

δεν θα αποζημιώνονται. Κάτι που θα ισχύσει και για

κάθε νέο συμβόλαιο, όπως και για την ανανέωση

παλαιάς σύμβασης οχημάτων ιδιωτικής ή επαγγε-

λματικής χρήσης.

Επιχειρήσεις

37) Διευρύνονται τα κίνητρα για την καινοτομία,

τις συγχωνεύσεις επιχειρήσεων και εξαγορές με φορ-

ολογικές εκπτώσεις μέχρι και 315% για επενδύσεις

στην έρευνα.

38) Περιορίζεται στις 100.000 ευρώ το ελάχιστο

όριο κεφαλαίου μιας εταιρίας που προκύπτει από

μετασχηματισμό μικρότερων.

39) Παρελθόν το Τέλος Χαρτοσήμου σε εκατον-

τάδες συναλλαγές: από τους τόκους των επιχειρ-

ηματικών δανείων ή τις ασφαλιστικές πράξεις έως

τις πιστώσεις για εισαγωγές και τους προϋπολογι-

σμούς τεχνικών έργων. Και από τη σύσταση μη κερ-

δοσκοπικών νομικών προσώπων μέχρι την απλή

έκδοση άδειας άσκησης επαγγέλματος.

Golden Visa

40) Χορήγηση «Golden Visa» για κεφάλαια που

θα εισάγονται για την χρηματοδότηση startup εται-

ριών με τουλάχιστον 250.000 ευρώ

41) Ιδρύεται νέο Εθνικό Επενδυτικό Ταμείο, με

κεφάλαια 300 εκατομμυρίων για να παρέχει κίνητρα

σε δυναμικές πρωτοβουλίες ειδικά σε τομείς με

υψηλή προστιθέμενη αξία.

42) Διαμορφώνονται 12+ 1 περιφερειακά σχέδια

ανάπτυξης με πολλά μικρά και μεγάλα έργα σε κάθε

δήμο και κάθε ορεινή ή νησιωτική κοινότητα

43) Κατάργηση 15 χρονοβόρων γραφειοκρατικών

διαδικασιών με στόχο τη μείωση του διοικητικού

βάρους κατά 25%, κυρίως στις εξαγωγικές επιχει-

ρήσεις

Τέλος Κρουαζιέρας

44) Επιβάλλεται Τέλος Κρουαζιέρας ανά επιβάτη

που θα αποβιβάζεται σε ελληνικό λιμάνι. Υψηλότε-

ρο σε Σαντορίνη και Μύκονο, χαμηλότερο στα υπό-

λοιπα λιμάνια, με κλιμάκωση ανά περίοδο.

45) Αυξάνεται από Απρίλιο έως Οκτώβριο το Τέλος

Ανθεκτικότητας στην Κλιματική Κρίση, αναλογικά,

για ξενοδοχεία, καταλύματα και ενοικιαζόμενα

ακίνητα μέσω πλατφορμών. Τα συγκεκριμένα έσοδα

θα επιστρέφουν στις τοπικές κοινωνίες για να

οργανώσουν καλύτερα τις υποδομές τους απέναν-

τι στο βάρος που δέχονται κάθε καλοκαίρι.

ΜΕ ΣΤΟΧΟ ΤΗΝ ΑΝΑΚΟΥΦΙΣΗ ΤΩΝ ΕΥΑΛΩΤΩΝ ΟΜΑΔΩΝ, ΦΟΡΟΛΟΓΙΚΗ ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗ, 

ΓΙΑ ΤΗ ΣΤΕΓΑΣΗ, ΤΟΥΣ ΑΓΡΟΤΕΣ, ΤΟΥΣ ΣΥΝΤΑΞΙΟΥΧΟΥΣ, ΤΑ ΣΩΜΑΤΑ ΑΣΦΑΛΕΙΑΣ, ΤΗΝ ΥΓΕΙΑ

Τα 45 γενναία μέτρα που ανακοίνωσε 
ο Κυριάκος Μητσοτάκης στην 88η ΔΕΘ

“Σαν βγεις στον πηγαιμό για την Ιθάκη,

να εύχεσαι να’ναι μακρύς ο δρόμος”
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στην Αθήνα

ΦΩΤΗ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΗ

Στους “κερδισμένους” η Ελλάδα

Το 2023 καταγράφηκε ρεκόρ για την κρουαζιέρα στην Ελλάδα, ενώ οι

συνολικές αφίξεις κρουαζιερόπλοιων σε 49 λιμάνια της Ελλάδας ανήλθαν

σε 5.230. Όπως αναφέρουν φορείς της αγοράς, η «έκρηξη» στον τομέα κρο-

υαζιέρας οφείλεται στο γεγονός ότι η Ελλάδα είναι πλέον ένας πολύ δημο-

φιλής προορισμός, ενώ ορισμένα νησιά μας ευνοήθηκαν από τις τροπο-

ποιήσεις. Η κίνηση της κρουαζιέρας σε αριθμό προσεγγίσεων πλοίων στα

ελληνικά λιμάνια, εκτιμάται ότι θα φτάσει κατά την φετινή περίοδο σε 5.500

πλοία, ενώ ο αριθμός των επιβατών-τουριστών θα ξεπεράσει τα 6 εκατομ-

μύρια, σύμφωνα με την Ένωση Εφοπλιστών Κρουαζιερόπλοιων και Φορέων

Ναυπλίας (ΕΕΚΦΝ), η οποία, αξιολογώντας τα στοιχεία από τη φετινή κίνηση,

προβαίνει σε ενέργειες για την εξέταση επίκαιρων θεμάτων από τα αρμό-

δια όργανα της Κεντρικής Διοίκησης και ιδιαίτερα από αυτό της Εθνικής

Συντονιστικής Επιτροπής Κρουαζιέρας. Μεταξύ των βασικών θεμάτων είναι

η λήψη μέτρων για την μετακίνηση των επιβατών-τουριστών, έτσι ώστε να

μην δημιουργείται συνωστισμός, τόσο κατά την άφιξη όσο και κατά την

επίσκεψή τους στα σημεία ενδιαφέροντος κάθε προορισμού.

Αλλαγή με σημασία στην Περιφέρεια Αττικής

Αλλαγή ηγεσίας στη ΝΕΑ ΜΗΤΡΟΠΟΛΙΤΙΚΗ ΑΤΤΙΚΗ Α.Ε., στην εταιρεία

που έχει ιδρύσει η Περιφέρεια Αττικής, για να προωθεί γρηγορότερα τις

διαδικασίες που αφορούν τα έργα που προγραμματίζει, παρακάμπτοντας

την κρατική γραφειοκρατία. Τέτοιες εταιρείες έχουν ιδρύσει και οι μεγά-

λοι Δήμοι της Ελλάδας, όπως η Αθήνα και ο Πειραιάς, ακριβώς για τον ίδιο

λόγο. Την ιδέα πάντως την είχε ο Γιώργος Πατούλης, ο οποίος ήταν και ο

πρώτος που την υλοποίησε την περίοδο που ήταν Περιφερειάρχης Αττικής.

Κατόπιν εισήγησης του σημερινού Περιφερειάρχη Νίκου Χαρδαλιά, την

οποία υπερψήφισε το Περιφερειακό Συμβούλιο, νέος Πρόεδρος της εται-

ρείας αναλαμβάνει ο πρώην Γενικός Γραμματέας του ΕΟΤ Δημήτρης Φρα-

γκάκης, με την προοπτική να δώσει έμφαση και να προωθήσει το τουρι-

στικό προϊόν της Περιφέρειας. Ο Δ. Φραγκάκης αντικατέστησε τον Νίκο

Παπαγεωργίου, ο οποίος  μέχρι τώρα που παραιτήθηκε είχε ένα αξιόλογο

και εξαιρετικά γόνιμο και δημιουργικό έργο ως πρώτος πρόεδρος.  

Απλώς εξέτισε την ποινή του...

Είναι ντροπή αυτό που συμβαίνει στις ελληνοαλβανικές σχέσεις. Έσπευ-

σαν όλα τα ΜΜΕ και η ελληνική κυβέρνηση να μιλήσουν για απελευθέ-

ρωση του Φρέντι Μπελέρη, λες και η κυβέρνηση Ράμα αποφάσισε να αφή-

σει ελεύθερο τον εκλεγμένο Δήμαρχο Χειμάρρας και πλέον Ευρωβουλευ-

τή. Ξέχασαν όλοι ότι ο Φρέντι Μπελέρης, ο οποίος συνελήφθη, καταδικά-

σθηκε και κρατήθηκε στις φυλακές για 16 μήνες, δεν απελευθερώθηκε

λόγω της μεγαλοψυχίας του Ράμα ή επειδή ήταν αποτελεσματική η πίεση

της ελληνικής κυβέρνησης, αλλά επειδή, πολύ απλά, εξέτισε την ποινή του…   

Δεν είναι ξέφραγο αμπέλι η Ελλάδα...

Φωνάζουν οι Τσάμηδες στην Αλβανία, επειδή επιχείρησε, ανεπιτυχώς,

να εισέλθει στην Ελλάδα ένας από τους πιο ακραίους ανθέλληνες στην

Αλβανία, ο Αρμπέν Κόντι, συγγραφέας, ιδρυτικό μέλος συλλόγων και οργά-

νων που ασχολούνται με την προώθηση των δικαιωμάτων των Τσάμηδων

και φυσικά των εδαφικών τους διεκδικήσεων στην Ελλάδα. Ο κύριος αυτός

επιχείρησε να έρθει στην Ελλάδα μέσω του μεθοριακού σταθμού Μαυρο-

ματίου, με γκρουπ τουριστών με προορισμό την Πάργα. Εκεί διαπίστωσε

ότι δεν του επιτρέπεται η είσοδος στην Ελλάδα, λόγω έλλειψης απαραίτητων

εγγράφων σχετικά με τον σκοπό και τους όρους διαμονής του. Πολύ σωστά

οι υπηρεσίες ασφαλείας της Ελλάδας φροντίζουν ώστε να μην είναι ξέφρα-

γο αμπέλι η χώρα στις ορέξεις κάθε Αλβανού εθνικιστή, που προωθεί το

ιδεολόγημα ότι τα σύνορα της Αλβανίας φτάνουν μέχρι και τη Θεσπρωτία…

Ας ελπίσουμε ότι η αυστηρότητα των Ελληνικών Αρχών δεν θα περιοριστεί

μόνο σε συγκεκριμένους πολίτες της Αλβανίας και της Βόρειας Μακεδονίας

που εκφράζουν έναν ακραίο ανθελληνισμό, αλλά θα καλύψει και τους πρά-

κτορες της ΜΙΤ, οι οποίοι, με πρόσχημα την καταγωγή από τη Θράκη,

αλωνίζουν σε Κομοτηνή και Ξάνθη.

Σύμπραξη δυνάμεων

Νέες προοπτικές στην εξωστρέφεια της Αττικής προς την Ομογένεια δίνει

η σύμπραξη του Περιφερειάρχη Νίκου Χαρδαλιά με τη διάσημη Ελληνο-

αμερικανίδα παρουσιάστρια Μαρία Μενούνος, η οποία ορίστηκε τιμητι-

κά από τον Περιφερειάρχη Πρέσβειρα της Περιφέρειας Αττικής σε όλη την

αμερικανική ήπειρο. Δεν είναι διόλου τυχαίος αυτός ο «συνασπισμός δυνά-

μεων». Όπως πληροφορούμαστε, η Μαρία Μενούνος, η οποία διατηρεί

γερούς δεσμούς με την Ελλάδα και θέλει να την προβάλλει, αναζήτησε επα-

φές με τη νέα περιφερειακή Αρχή της μεγαλύτερης Περιφέρειας της Ελλά-

δας. Από την άλλη, ο Νίκος Χαρδαλιάς γνώριζε για την έντονη δραστηρι-

ότητά της στην Ομογένεια, αλλά και την αγάπη της για την Ελλάδα. Οπότε

δεν άργησε αυτή η σύμπραξη δυνάμεων για την ενίσχυση του διεθνούς

προφίλ της Περιφέρειας Αττικής και της Ελλάδας εν γένει. Το επόμενο διά-

στημα αναμένεται να διευκρινιστούν οι λεπτομέρειες.

Από ΔΕΘ... Παρίσι

Στη Θεσσαλονίκη για τη ΔΕΘ και την ομιλία του πρωθυπουργού Κυριά-

κου Μητσοτάκη, ανέβηκε και η Ντόρα Μπακογιάννη. Μάλιστα, μετά την

ομιλία, η πρώην υπουργός Εξωτερικών επέστρεψε στην Αθήνα, από όπου

απευθείας αναχώρησε για το Παρίσι και τις εργασίες της Κοινοβουλευτι-

κής Συνέλευσης του Συμβουλίου της Ευρώπης. Πάντως, στη Θεσσαλονίκη

είχε την ευκαιρία να δει και τους αρκετούς πολιτικούς φίλους που έχει στην

πόλη…

Φ.Χαρ.

Σ Χ Ο Λ Ι ΑΣ Χ Ο Λ Ι Α



Π
ρωτοφάνές για τα πολιτικά δρώμενα στην πολιτι-

κή ιστορία της Ελλάδας, ίσως και παγκόσμια. Για

πρώτη φορά εν ενεργεία πρόεδρος κόμματος καθαιρ-

είται από το αξίωμά του και στέλνεται ολομόναχος σπίτι

του. 

Η πρόταση μομφής κατά του Στέφανου Κασσελάκη

την περασμένη Κυριακή πέρασε με συντριπτική πλειο-

ψηφία, μετά την ψηφοφορία στην Κεντρική Επιτροπή

του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ. Συγκεκριμένα, επί συνόλου 295 μελών

της Κεντρικής Επιτροπής ψήφισαν διά ζώσης ή τηλεφω-

νικά 286 μέλη. Υπέρ της πρότασης μομφής ψήφισαν 163

μέλη, κατά ψήφισαν 120, δύο παρών και ένα άκυρο. 

Μετά το αποτέλεσμα ο Στέφανος Κασσελάκης δεν

είναι πλέον πρόεδρος του κόμματος και εκκινούν οι δια-

δικασίες για εκλογή νέου αρχηγού από τη βάση του κόμ-

ματος. Πρώτος σταθμός θα είναι η σύγκλιση εκτάκτου

Συνεδρίου.

Μετά το αποτέλεσμα ο Στέφανος Κασσελάκης μίλησε

στην Κεντρική Επιτροπή. Συγκεκριμένα, είπε: «Eίμαι λυ-

τρωμένος γιατί είδαν όλοι οι πολίτες την μομφή που ζω

από την πρώτη μέρα που εκλέχτηκα πρόεδρος. Είναι πρω-

τοφανές η κομματική γραφειοκρατία, η νομενκλατούρα

και διάφορες φράξιες, να ξεφτιλίζουν τα αξιότιμα μέλη

της Κεντρικής Επιτροπής φορώντας τους κουκούλα και

να μην αποδέχεται την ψήφο των μελών του κόμματος». 

Καταλόγισε στους αντιπάλους του ότι «κατέφυγαν σε

πρακτικές που δεν ταιριάζουν στις παραδόσεις της Αρι-

στεράς» και κατέληξε: «Οι αποφάσεις μου θα ανακοι-

νωθούν εκεί που λογοδοτώ και θα λογοδοτώ πάντα, στον

κόσμο του ΣΥΡΙΖΑ».

Εν τω μεταξύ ένας-ένας οι στενοί του συνεργάτες παρ-

αιτούνται και φεύγουν. Τελευταία η (αποτυχημένη) Εκ-

πρόσωπος Τύπου Βούλα Κεχαγιά.

ΤΗ ΧΑΡΙΣΤΙΚΗ ΒΟΛΗ ΤΗΝ ΕΔΩΣΕ Ο ΠΑΥΛΟΣ

ΠΟΛΑΚΗΣ: «ΔΕΝ ΚΑΝΕΙ ΓΙΑ ΠΡΟΕΔΡΟΣ…»

Την αμφισβήτησή του στον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ, Στέφα-

νο Κασσελάκη εξέφρασε δημοσίως στην ομιλία του στην

Κεντρική Επιτροπή ο βουλευτής Χανίων Παύλος Πολά-

κης και του ζήτησε να οδηγήσει το κόμμα σε εκλογή

αρχηγού.

Συγκεκριμένα ανέφερε: «Τον Στέφανο τον στήριξα

αλλά έπεσα έξω, ο Στέφανος και καλό παιδί είναι και

φιλότιμο έχει και καλές προθέσεις έχει, αλλά για πρόε-

δρος του ΣΥΡΙΖΑ δεν κάνει».

Ακολούθως εξήγησε: «Η συνεχόμενη εμμονική προ-

βολή των προσωπικών του επιλογών, του πλούτου του,

του γούστου του μέσω των μέσων κοινωνικής δικτύω-

σης, σκέπασε από την πρώτη μέρα κάθε προγραμμα-

τική θέση του ΣΥΡΙΖΑ. Με αυτή τη γραμμή, με αυτή την

εικόνα δεν μπορούμε να νικήσουμε, γι' αυτό βάζω θέμα

ηγεσίας. Σύντροφε πρόεδρε, δεν μπορείς γι' αυτό

προχώρησε στην προκήρυξη εκλογών για να πάμε μαζί

ενωμένοι. Ήταν διχαστική η ομιλία σου. Εγώ υποψηφ-

ιότητα θα δηλώσω, και λέω ξεκάθαρα ότι θα παρα-

μείνω στον ΣΥΡΙΖΑ και καλώ τους πάντες ανεξαρτήτως

του αποτελέσματος, να πουν ότι θα μείνουν και θα

παλέψουμε να ρίξουμε τον Μητσοτάκη. Δεν θέλω να

φτιάξω ένα κόμμα τύπου Ζωής ή Βαρουφάκη που θα

έπαιρνα περισσότερο ποσοστό».

Ο ΠΟΛΑΚΗΣ ΑΝΤΙΘΕΤΟΣ ΜΕ ΤΟΝ ΓΑΜΟ ΤΩΝ

ΟΜΟΦΥΛΟΦΙΛΩΝ ΚΑΙ ΤΗΝ ΤΕΚΝΟΘΕΣΙΑ

Συνεχίζοντας ανέφερε: «Εγώ ήμουν ο πρώτος που είπα

"στηρίζουμε τον Στέφανο". Είμαι με τον γάμο των ομο-

φυλοφίλων και αντίθετος με την τεκνοθεσία και για τα

ετερόφυλα και όχι μόνο για τα ομόφυλα. Και είμαι κάθ-

ετος και νομίζω ότι είναι και η πλειοψηφία της κοινωνίας».

Για την αιχμή του Στέφανου Κασσελάκη ότι χρησιμο-

ποιεί τα μέσα κοινωνικής δικτύωσης και προβάλλει την

προσωπική του ζωή απάντησε: «Ναι, τα χρησιμοποιώ

και κάνω και προσωπικές αναρτήσεις, αλλά τη Δώρα (την

σύζυγό του), στην εξέδρα μίας προεκλογικής μου ομιλία

εγώ δεν την ανέβασα».

Είπε ακόμη: «Αν ο ΣΥΡΙΖΑ ήταν στα καλά του ο Μητσο-

τάκης δεν θα άντεχε πολύ. Έτσι όπως είμαστε, δεν μπο-

ρούμε να νικήσουμε τον Μητσοτάκη, ούτε το ΠΑΣΟΚ

μπορεί, ούτε κόβει εισιτήρια. Χρειαζόμαστε μία ριζο-

σπαστική επανίδρυση του ΣΥΡΙΖΑ. Έχω διαμορφώσει

έναν σκελετό προγράμματος που θα έπρεπε να εκπέμ-

ψουμε. Εμείς χρειαζόμαστε ένα πρόγραμμα λαϊκά κατα-

νοητό, που να είναι σαφές σε ποιες ομάδες της κοι-

νωνίας απευθύνεται, που να δίνει έμφαση στις ανά-

γκες της λαϊκής πλειοψηφίας χωρίς να εξαντλεί τον ριζο-

σπατισμό του στον δικαιωματισμό».

Μετά τις καταιγιστικές αυτές εξελίξεις, που οδηγούν

το κόμμα της αξιωματικής αντιπολίτευσης στα Τάρταρα,

θα αποφασιτεί σε δύο εβδομάδες πότε θα γίνουν νέες

εκλογές. 

Ο Κασσελάκης, ζαλισμένος από το αποτέλεσμα ακόμα

να συνέλεθει και να μιλήσει. Κάποιες πληροφορίες λένε

ότι μετρά τις δυνάμεις του για να κάνει δικό του κόμμα.

Μέσα στις επιλογές του είναι να υποβάλει ξανά υποψη-

φιότητα για πρόεδρος, αν και πρέπει να γνωρίζει ότι το

άστρο του έσβησε.

Ανάμεσα σε αυτούς που δήλωσαν υποψηφιότητα για

την προεδρία είναι και ο ηθοποιός Απόστολος Γκλέζος,

μια γραφική φιγούρα στη πολιτική κοινωνία.

Ακόμα και ο Σωκράτης Φάμελλος σκέφτεται να θέσει

υποψηφιότητα…

Το τοπίο θα ξεκαθαρίσει εντός των ημερών. 
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Καθαίρεσαν τον Στέφανο Κασσελάκη
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ΔΗΜΟΣΚΟΠΗΣΗ ΓΙΑ 

ΤΙΣ ΕΚΛΟΓΕΣ ΣΤΟ ΠΑΣΟΚ:

Προηγείται 
ο Ανδρουλάκης 
για την αρχηγία

Στην τελική ευθεία βρίσκονται οι μονομάχοι στο ΠΑΣΟΚ

για την διεκδίκηση της προεδρίας του κόμματος καθώς

ο πρώτος γύρος των εσωκομματικών εκλογών έχει προ-

γραμματιστεί για τις 6 Οκτωβρίου.

Σύμφωνα με δημοσκόπηση που δημοσιεύθηκε την περ-

ασμένη βδομάδα, και στο ερώτημα ποιον/ποια είναι πιο

πιθανό να ψηφίσετε για πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ, το 31,4%

απαντά υπέρ του Νίκου Ανδρουλάκη, το 22,6% υπέρ

Χάρη Δούκα και το 20,8% υπέρ του Παύλου Γερουλά-

νου.

Ακολουθούν Άννα Διαμαντοπούλου με 15,7%, Μιχά-

λης Κατρίνης με 2,5%, Νάντια Γιαννακοπούλου με 2,1%

και Γιάννης Κανελλάκης με σχεδόν μηδενικό ποσοστό.

Ενδιαφέρον παρουσιάζει και το ερώτημα πώς θα κινη-

θούν οι ψηφοφόροι σε περίπτωση που υπάρξει δεύτε-

ρος γύρος.

Ανάμεσα σε πιθανούς αντιπάλους Ανδρουλάκη - Δούκα,

το 45,6% λέει ότι θα ψηφίσει Ανδρουλάκη και το 38,6%

τον Χάρη Δούκα.

Αν περάσουν στον δεύτερο γύρο Ανδρουλάκης - Δια-

μαντοπούλου, ο κ. Ανδρουλάκης λαμβάνει 47,4% και η

Άννα Διαμαντοπούλου 34,2%.

Τέλος στο τρίτο σενάριο όπου δηλαδή προκρίνονται

στον δεύτερο γύρο Ανδρουλάκης - Γερουλάνος, ο νυν

πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ λαμβάνει 45,8% και ο Π. Γερουλά-

νος 36,4%.

Για συνεργασία με τα κόμματα της Αριστεράς

Σε άλλο ερώτημα για το αν θα πρέπει το ΠΑΣΟΚ να επι-

διώξει συνεργασία με τα κόμματα της Αριστεράς, οι ψηφο-

φόροι του ΠΑΣΟΚ τάσσονται κατά 68,9% υπέρ της αυτό-

νομης πορείας, ενώ το 27,6% ζητούν να επιδιωχθεί συνερ-

γασία.



Ο
Κυριάκος Μητσοτάκης στη καθιερωμένη συνέν-

τευξη Τύπου στη ΔΕΘ την περασμένη Κυριακή και

σε ερώτηση για το στόχο που έχει η κυβέρνηση για τη

θέση της χώρας σε τρία χρόνια και αν θα φτάσουμε

σε επίπεδο να αρθούν μνημονιακά μέτρα ανέφερε τα

εξής: «Περιέγραψα με μεγάλη σαφήνεια έναν οδικό

χάρτη. Έθεσα στόχους για το πώς οραματίζομαι την

Ελλάδα το 2027. Οι κυβερνήσεις κρίνονται σε ορίζον-

τα τετραετίας και η δική μας θα κριθεί σε τρία χρόνια

από τώρα. Η Ελλάδα το 2010 πρακτικά χρεωκόπησε.

Ποτέ δεν πρόκειται να γυρίσουμε σε πραγματικότητα

μεγάλων ελλειμμάτων. Η Ελλάδα η οποία οραματίζο-

μαι θα πατάει σε στέρεες βάσεις με ανεργία κάτω από

8% , μέσο μισθό στα 1500 ευρώ, τον κατώτατο στα 950

ευρώ, με πιο ψηφιοποιημένο Δημόσιο, με καλύτερη

ποιότητα ζωής για όλους. Η Ελλάδα του 2027 δεν μπο-

ρεί να έχει καμία σχέση με την Ελλάδα του 2010. Αυτό

σημαίνει σύγκλιση με την Ευρώπη. Η Ελλάδα του 2027

θα είναι μια πολύ καλύτερη χώρα και οι Έλληνες θα

μπορούν να προσβλέπουν σε καλύτερη ζωή. Οι συγκρίσεις

με τις εποχές προ χρεωκοπίας είναι τελείως άστοχες».

Επί δυόμιση σχεδόν ώρες ο Κυριάκος Μητσοτάκης

απαντούσε σε ερωτήσεις των δημοσιογράφων. Κάλ-

υψε πολλά θέματα με τις απαντήσεις του. 

Τα κυριότερα σημεία είναι:

Σε ερώτημα σχετικά με την προετοιμασία του ορο-

σήμου τού 2027 και το αν ετοιμάζεται να κλείσει τον

κύκλο του στην πρωθυπουργία και τα ανοιχτά σενάρ-

ια είτε για την Ευρώπη είτε και για τρίτη θητεία. 

«Θέλετε να με βγάλετε στη σύνταξη», είπε αστει-

ευόμενος ο πρωθυπουργός τονίζοντας ότι θα ήταν αλα-

ζονικό και αυτοαναφορικό να μιλά για το τι θα γίνει το

2027. Επανέλαβε ωστόσο ότι είναι εκλεγμένος πρωθυ-

πουργός για μία πλήρη θητεία και σκοπεύει να την εξαν-

τλήσει και δεν προτίθεται να συνταξιοδοτηθεί. 

Ο πρωθυπουργός είπε ότι το θέμα της ακρίβειας είναι

το πρώτο που απασχολεί τους πολίτες παντού στον

κόσμο και όλες οι κυβερνήσεις καλούνται να διαχειρι-

στούν μία δύσκολη πραγματικότητα.  Τόνισε ότι δεν

δίστασε η κυβέρνηση να φορολογήσει τους παραγω-

γούς ρεύματος για τα ουρανοκατέβατα κέρδη και να τα

επιστρέψει μέσω επιδοτήσεων στα ελληνικά νοικοκυ-

ριά. Το ίδιο γίνεται και τώρα που παρατηρούνται στρε-

βλώσεις στις τιμές ενέργειας ολόκληρης της νοτιοανα-

τολικής Μεσογείου. «Τους τρεις με τέσσερις τελευταίους

μήνες βλέπουμε όχι μόνο μία σταθεροποίηση τιμών

αλλά και μία αποκλιμάκωση», ανέφερε και μίλησε και

για τις πρωτοβουλίες στο ζήτημα της στέγης, που είναι

μια σημαντική συνιστώσα στον πληθωρισμό.

«Πρώτος στόχος είναι η αύξηση των μισθών,

δεύτερος στόχος είναι η αναβάθμιση του ΕΣΥ»

Ερωτώμενος για τις 45 εξαγγελίες και τους στόχους

της τετραετίας, ο κ.Μητσοτάκης τόνισε ότι πρώτος στόχος

είναι η αύξηση των μισθών ώστε ο μέσος μισθός να

είναι 1500 ευρώ το 2027 και 950 ευρώ ο κατώτατος.

Δεύτερος στόχος είναι η αναβάθμιση του ΕΣΥ. Είπε ότι

ξέρει πως υπάρχει προβληματισμός των πολιτών, αλλά

υλοποιούνται δραστικές παρεμβάσεις, προσέθεσε. Τόνι-

σε ότι το 2027 θα υπάρχουν πολλά Κέντρα Υγείας καλο-

πληρωμένοι γιατροί, υπογραμμίζοντας ότι και επανέ-

λαβε ότι θα ήθελε να κριθεί για το αν το 2027 η χώρα

θα έχει ένα νέο ΕΣΥ αντάξιο των πολιτών.

Σε ερώτηση σχετικά για τους μισθούς νέων εργαζό-

μενων, είπε ότι το 2019 το πρώτο ζήτημα που έθεταν

οι πολίτες ήταν η ανεργία η οποία ήταν 17% και σήμε-

ρα είναι στο 9%. Η κυβέρνηση – είπε ο κ.Μητσοτάκης

– δημιούργησε 500 χιλιάδες θέσεις εργασίας και αυτή

τη στιγμή η αγορά εργασίας αντιμετωπίζει το ανάποδο

πρόβλημα, αφού δεν βρίσκουν εργαζομένους και πρέ-

πει να δώσουν καλύτερους μισθούς. Είπε ότι όλα αυτά

θα γίνουν υπό την προϋπόθεση ότι θα γίνονται επεν-

δύσεις στη χώρα. Προσέθεσε ότι η κάρτα εργασίας οδή-

γησε στην αύξηση των δηλωμένων υπερωριών, ενώ

τόνισε ότι τα επιδόματα ανεργίας δεν θα δίνουν κίνητρο

να παραμένουν εγκλωβισμένοι σε επιδοματική πολιτι-

κή. Τέλος σημείωσε ότι θα δοθεί έκτακτο βοήθημα στους

αδύναμους συμπολίτες μας τα Χριστούγεννα οι οποίοι,

όπως είπε, είναι πάντα προτεραιότητα της κυβέρνησης.

Ερωτώμενος εκ νέου για το ΕΣΥ και τις δεσμεύσεις

του, ο κ.Μητσοτάκης είπε ότι επί 2,5 χρόνια υπήρχε

πανδημία στην οποία ανταποκρίθηκε το ΕΣΥ. Αλλά, προ-

σέθεσε, «η μάχη κερδήθηκε παρά τις δυσκολίες, όμως

όπως και παντού, η μονοθεματική αντιμετώπιση της

πανδημίας, έφερε κάποια πράγματα πίσω». Τόνισε ότι

οι μισθοί των γιατρών αυξήθηκαν όχι ευκαταφρόνητα,

υπήρξε η αυτοτελής φορολόγηση των εφημεριών που

προσθέτει εισόδημα. Δημιουργούνται, σημείωσε, πλαίσια

ελκυστικών κινήτρων για προσέλκυση γιατρών ειδικά

στην παραμεθόριο, μπορούν να ασκούν οι γιατροί του

ΕΣΥ και ιδιωτικό έργο, ενώ έγιναν προσλήψεις. 

Υπάρχουν ακόμη πολλά προβλήματα όπως π.χ. στα

έκτακτα περιστατικά, είπε ο κ. Μητσοτάκης προσθέ-

τοντας ότι δα δούμε αλλαγές το επόμενο διάστημα στα

Επείγοντα με προσλήψεις. Τόνισε ότι «δεν θέλουμε

επιτάξεις, δεν χρειάστηκε να γίνουν, γιατί είναι προ-

σωρινές λύσεις» και τόνισε ότι πέρα από τα προβλή-

ματα υπάρχει και η πλευρά που προσφέρει ποιοτικές

υπηρεσίες στους πολίτες. Αναφέρθηκε στο καινούργιο

παιδιατρικό νοσοκομείο το «πιο σύγχρονο των Βαλ-

κανίων» που δημιουργείται στην Θεσσαλονίκη, καθώς

και στο νέο Αντικαρκινικό, το Θεαγένειο.

Ερωτηθείς σχετικά για τον Πρόεδρο της Δημοκρατίας,

ο πρωθυπουργός είπε ότι λυπάται για την ανακύκλω-

ση αυτής της συζήτησης. Αυτή η συζήτηση θα γίνει τον

Ιανουάριο, ανέφερε, και μέχρι τότε δεν θα πω τίποτα.

«Σέβομαι και τιμώ την Πρόεδρο της Δημοκρατίας και

ζητώ από όλους να σεβαστούμε τον θεσμό», είπε.

Ο πρωθυπουργός σε ερώτηση για το ζήτημα της α-

σφάλειας και της παραβατικότητας ανέφερε τα εξής:

«Η παραβατικότητα μπορεί να έχει πάρα πολλές εκ-

φάνσεις. Υπάρχει αισθητή βελτίωση και στους αριθ-

μούς της αστυνόμευσης. Η παραβατικότητα αφορά τις

παραλίες, την αυθαίρετη δόμηση. Δεν υπάρχει κοινωνία

χωρίς παραβατικότητα. Οι νόμοι ισχύουν για όλους και

το κράτος τους εφαρμόζει… Να γνωρίζουν ότι για αυτούς

που δεν παίζουν με τους κανόνες, θα υπάρχουν συνέ-

πειες. Έχω ζητήσει πρόταση για το πώς θα βάλουμε

1.000 κάμερες στην Αθήνα για να ελέγχουμε την παρα-

βατικότητα του ΚΟΚ».

«Το 2027 η Θεσσαλονίκη 

θα είναι μια άλλη πόλη»

Σε ερώτηση για τη Θεσσαλονίκη και για την πρόοδο

των έργων υποδομής και την αλλαγή σελίδας, ο πρωθυ-

πουργός διαβεβαίωσε ότι «θα ξεκινήσουμε στις 30

Νοεμβρίου με τα εγκαίνια του μετρό. Κι επειδή έχουμε

δει πολλά εγκαίνια, στις 30 Νοεμβρίου κόβουμε το πρώτο

εισιτήριο», επεσήμανε.

Είπε ότι αν η πρώτη τετραετία ήταν η τετραετία του

σχεδιασμού, η δεύτερη είναι της υλοποίησης των μεγά-

λων έργων για τη Θεσσαλονίκη. Έκανε αναφορά στα

ηλεκτρικά λεωφορεία, στο flyover που έχει ορίζοντα

υλοποίησης τον Απρίλιο του 2027 και είπε ότι με τις

παρεμβάσεις που υλοποιούνται θα αλλάξει συνολικά

η εικόνα της πόλης. «Το 2027 η Θεσσαλονίκη θα είναι

μια άλλη πόλη και νομίζω ότι οι Θεσσαλονικείς θα το

δουν και τους ευχαριστώ για την υπομονή τους που θα

δικαιωθεί».

«Δεν έχω αυταπάτες για την Τουρκία»

Ερωτώμενος για τα ελληνοτουρκικά και την προ-

σέγγιση μεταξύ των δυο χωρών, ο κ.Μητσοτάκης είπε

ότι δεν είχε ποτέ αυταπάτες για τη δυσκολία της προ-

σέγγισης με την Τουρκία, γιαυτό και ήταν ρεαλιστής –

όπως είπε – κρατώντας τα θετικά. Είπε ότι σήμερα δεν

έχουμε παραβιάσεις του εναέριου χώρου και υπάρχει

καλύτερη διαχείριση του μεταναστευτικού σε συνερ-

γασία με Τουρκία, αλλά σημείωσε με έμφαση ότι «ο

πυρήνας του τουρκικού αναθεωρητισμού δεν έχει

αλλάξει». Τόνισε ότι η "Γαλάζια πατρίδα" παραμένει

στο τραπέζι, και θα το θέτει πάντα ο ίδιος στον κ. Ερ-

ντογάν. Είναι – όπως είπε – «η βασική αιτία που δυσκο-

λεύει να μπούμε στον πυρήνα της διαφοράς μας με την

Τουρκία για την ΑΟΖ και την υφαλοκρηπίδα». Η Ελλά-

δα, σημείωσε,  εξοπλίζεται μεν, αλλά «κοιτάζει και τα

μαθήματα πολέμου από την ρωσική εισβολή και δια-

πιστώνουμε ότι πολύ πιο φτηνά συστήματα μπορούν

να λειτουργούν ως πολλαπλασιαστές ισχύος». Γι’ αυτό

αποδίδουμε – υπογράμμισε – «μεγάλη σημασία στην

εγχώρια καινοτομία και τεχνογνωσία όπως τα ελληνι-

κά Drones που μπορούν να εξοπλίσουν τα πολεμικά

πλοία. Θέλουμε την καινοτομία κάνουμε σημαντικά

βήματα σε αυτή την κατεύθυνση».

«Οι  δυνάμεις του κράτους ήταν παρούσες και

έσβηναν φωτιές εν τη γενέσει τους»

Για τη μεγάλη φωτιά στην Αττική, ο πρωθυπουργός

αφού ευχαρίστησε όλους τους συντελεστές της προ-

σπάθειας, πυροσβέστες και εθελοντές είπε ότι οφείλου-

με να δούμε τη μεγάλη εικόνα. «Φέτος, ως τώρα, έχου-

με σημαντικά μειωμένο αριθμό καμένων εκτάσεων σε

σχέση με τον μέσο όρο των τελευταίων 20 ετών και ταυ-

τόχρονα πολύ περισσότερες πυρκαγιές με τις χειρότε-

ρες κλιματολογικά συνθήκες των τελευταίων 40 ετών»

είπεκαι πρόσθεσε ότι τα μέτρα απέδωσαν, «αλλά είχα-

με μια μεγάλη αστοχία, και μια φωτιά πέρασε στον

αστικό ιστό. Και προφανώς την μελετάμε και θέλουμε

να δούμε τι μπορούμε να κάνουμε ώστε αυτό να μην

ξανασυμβεί... Δεν θα δεχθώ μια μηδενιστική κριτική

από την αντιπολίτευση η οποία ακυρώνει όλη τη μεγάλη

προσπάθεια η οποία έγινε», είπε. «Γινόμαστε καλύτε-

ροι. Οι συμπολίτες μας είδαν τις δυνάμεις του κράτους

να είναι παρούσες και να σβήνουν φωτιές εν τη γενέ-

σει τους», πρόσθεσε.

«Θα διασφαλίσουμε το καλώδιο 

διασύνδεσης Κύπρου-Ελλάδας

Έκανε επίσης αναφορά στο καλώδιο διασύνδεσης

με την Κύπρο για το οποίο ερωτήθηκε, τονίζοντας ότι

είναι πολύ σημαντικό έργο κυρίως για την Κύπρο γιατί

σπάει ουσιαστικά την ενεργειακή της απομόνωση και

γίνονται διαπραγματεύσεις για να εξασφαλιστεί η οικο-

νομική βιωσιμότητα του έργου προκειμένου να υλο-

ποιηθεί. «Αν εξασφαλιστεί η οικονομική βιωσιμότητα

του έργου, το έργο θα γίνει και οι όποιοι γεωπολιτικοί

κίνδυνοι θα ξεπεραστούν», υπογράμμισε.

Για την αύξηση στους ενστόλους που ανακοίνωσε,

είπε ότι ο ίδιος αναγνώρισε πρώτος ότι είναι μια κίνηση

κατώτερη των προσδοκιών, αλλά μετά από πάρα πολύ

καιρό γίνεται μια αύξηση στα νυχτερινά. «Δεν είναι

ενδεχομένως αυτό το οποίο κάποιοι προσδοκούσαν

αλλά είναι μία αρχή. Ας κρατήσουμε αυτό», είπε.

Ο πρωθυπουργός σε ερώτηση του ΑΠΕ-ΜΠΕ για την

ταχύτητα απονομής της δικαιοσύνης απάντησε πως

«δεν είμαστε ικανοποιημένοι και γι'αυτό και κάνουμε

σημαντικές μεταρρυθμίσεις σε πολλά επίπεδα».

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης πρόσθεσε: «Να σταθώ στην

ενοποίηση ειρηνοδικείων με τα πρωτοδικεία. Είναι μια

μεταρρύθμιση που θα μπορεί να κριθεί σε μια τριετία».

Σε ερώτηση για τις σχέσεις του με τον Έντι Ράμα μετά

την υπόθεση Μπελέρη ο κ. Μητσοτάκης ανέφερε τα

εξής: «Θέλουμε τις καλύτερες δυνατές σχέσεις με όλους

τους γείτονές μας, φυσικά και με την  Αλβανία. Εκφρά-

ζω την ικανοποίησή μου που τελείωσε αυτή η περιπέ-

τεια του Φρέντη Μπελέρη, τελείως άδικη και αχρεία-

στη. Οι σχέσεις της Ελλάδος με την Αλβανία, που θέλο-

υμε να είναι πολύ καλές σχέσεις, περνούν μέσα από το

σεβασμό των δικαιωμάτων της ελληνικής μειονότητας.

Να διασφαλίσουμε ότι τα περιουσιακά δικαιώματα των

ομοεθνών μας γίνονται απολύτως σεβαστά».

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ ΤΥΠΟΥ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΥ ΣΤΗ ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ

«Το 2027 η Ελλάδα θα είναι
μια διαφορετική χώρα»
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Η
Κάμαλα Χάρις έβαλε επανειλημμένα στην

άμυνα τον Ντόναλντ Τραμπ την  Τρίτη, στην

πρώτη τηλεμαχία τους, σε ατμόσφαιρα εξαιρε-

τικά πικρή και τεταμένη, ο αντίκτυπος της οποίας

στη βαθιά διχασμένη Αμερική μένει πάντως να

φανεί, 54 ημέρες πριν από τις προεδρικές εκλο-

γές της 5ης Νοεμβρίου. Από τις μετρήσεις που

έγιναν μετά την τηλεμαχία, η αντιπρόεδρος Κάμα-

λα Χάρις εμφανίζεται ως κερδισμένη.

Φθάνοντας στο στούντιο όπου έγινε η ανα-

μέτρηση, στη Φιλαδέλφεια – υπό δρακόντεια

μέτρα ασφαλείας – η αντιπρόεδρος πλησίασε τον

πρώην πρόεδρο που δεν είχε άλλη επιλογή παρά

να της σφίξει το χέρι που του έτεινε.

Τα επόμενα 90 λεπτά, η 59χρονη αντιπρόε-

δρος δεν έπαψε να επιτίθεται στον 78χρονο πρώην

πρόεδρο – ο οποίος δεν την είχε συναντήσει ποτέ

πριν.

«Ο Τραμπ ήταν πολύ κακός κι η Χάρις κέρδισε

με διαφορά» την τηλεμαχία, έκρινε ο πολιτολό-

γος Λάρι Σαμπάτο. Αλλά αυτό δεν είναι υποχρε-

ωτικό πως θα έχει αντανάκλαση στις δημοσκο-

πήσεις, σύμφωνα με τον Τζούλιαν Ζέλιζερ, καθη-

γητή στο Πρίνστον.

Στιγμή με ιδιαίτερα βαρύτητα: η Κάμαλα Χάρις

καταφέρθηκε εναντίον του Ντόναλντ Τραμπ

λέγοντας πως ψεύδεται, υφαίνει «ιστό ψεμμά-

των», για το ζήτημα της άμβλωσης, και «προ-

σβάλλει» τις Αμερικανίδες.

Του πρόσαψε εξάλλου πως προσπαθεί να «διχά-

σει» τους Αμερικανούς ανακινώντας ζητήματα

που αφορούν τις φυλετικές σχέσεις. Το θέμα την

αφορά προσωπικά: ο μεγιστάνας έχει πει πως η

πρώην εισαγγελέας «έγινε» μαύρη για εκλογι-

κούς λόγους.

Ο πρώην πρόεδρος από την πλευρά του επιδόθη-

κε στη συνήθη καταστροφολογία του, ενίοτε επα-

ναλαμβάνοντας «εναλλακτικές αλήθειες» που

ακούει κανείς στις προεκλογικές ομιλίες του.

Επιπλέον ο πρώην πρόεδρος πως δεν έχει «καμιά

αμφιβολία» ότι η απόπειρα δολοφονίας του στα

μέσα Ιουλίου έγινε εξαιτίας όσων είχαν πει οι

Δημοκρατικοί αντίπαλοί του: «Δεν έχω καμιά αμ-

φιβολία πως χτυπήθηκα από σφαίρα στο κεφάλι

εξαιτίας όσων είπαν για μένα», είπε ο πρώην πρόε-

δρος, που τραυματίστηκε στο αυτί όταν διαπράχ-

θηκε η απόπειρα. «Μιλάνε για δημοκρατία, λένε

πως είμαι απειλή για τη δημοκρατία. Αλλά αυτοί

είναι η απειλή», επέμεινε ο κ. Τραμπ.

Ακόμη, κατηγόρησε την αντιπρόεδρο πως

«αντέγραψε» το πρόγραμμα του προέδρου Μπά-

ιντεν για την οικονομία, πως δεν έχει «κανένα πρό-

γραμμα» η ίδια, πως σχεδιάζει να προχωρήσει

στην «κατάσχεση» των όπλων των Αμερικανών,

ότι «άφησε εκατομμύρια» τροφίμους φυλακών

και ψυχιατρικών κλινικών του εξωτερικού να εισέλ-

θουν στις ΗΠΑ.

«Να το θυμάστε, είναι (ταυτισμένη με τον) Μπά-

ιντεν. Προσπαθεί να απομακρυνθεί από τον Μπά-

ιντεν», επέμεινε. Η Δημοκρατική του αντέτεινε

«εμένα έχετε αντίπαλο, όχι τον Τζο Μπάιντεν».

«Η κυρία Χάρις μας είπε πως θα κάνει το ένα,

θα κάνει το άλλο και το παράλλο, διάφορα θαυμά-

σια πράγματα. Γιατί δεν τα έχει κάνει; Είναι εκεί

πέρα τριάμισι χρόνια», πέταξε ακόμη ο Ρεπο-

υμπλικάνος.

Η Δημοκρατική υποψήφια φάνηκε αποφασι-

σμένη να αναφερθεί σε ζητήματα που τον ενοχλούν,

μοιάζοντας να λογαριάζει στην υπερβολική ευθι-

ξία του.

Είπε για παράδειγμα ότι πολλοί από όσους πάνε

στις ομιλίες του φεύγουν πολύ πριν να τις τελειώσει,

εξαιτίας της «βαρεμάρας» που τους προκαλεί,

κάτι που μάλλον ενόχλησε βαθιά τον πρώην πρόε-

δρο, ή ακόμη ότι τον «πέταξαν έξω» οι ψηφοφό-

ροι το 2020 – στις εκλογές στις οποίες ο κ. Τραμπ

αρνήθηκε, για νιοστή φορά, να αναγνωρίσει πως

ηττήθηκε.

Στη σκηνή ο κ. Τραμπ, με τόνο ολοένα πιο επιθε-

τικό κατά τη διάρκεια της εκπομπής, είχε σφιγμέ-

να τα χαρακτηριστικά του προσώπου και το βλέμ-

μα καρφωμένο στην κάμερα – δεν το έστρεψε

ποτέ στην αντίπαλό του.

Η κυρία Χάρις, πολύ πιο χαλαρή σωματικά, γύρι-

ζε συχνά το κεφάλι προς τον αντίπαλό της, με ύφος

που ενίοτε έδειχνε αμφιβολία για όσα άκουγε,

ενίοτε ήταν ανοικτά ειρωνικό.

Κατά τη διάρκεια της εκπομπής, ο κ. Τραμπ επα-

νέλαβε το ψέμα που διέδωσαν και άλλοι «βαρό-

νοι» των Ρεπουμπλικάνων, κατά το οποίο... Αϊτι-

νοί μετανάστες «τρώνε σκύλους και γάτες» σε

πόλη στο Οχάιο (βορειοανατολικά).

Τον διόρθωσαν οι παρουσιαστές του ABC, κάτι

που έκαναν επίσης σε άλλες περιπτώσεις ανυπό-

στατων ισχυρισμών του Ρεπουμπλικάνου – κάτι

που δεν είχαν κάνει οι συνάδελφοί τους του CNN

τον Ιούνιο, στο τηλεοπτικό ντιμπέιτ του Τραμπ με

τον Τζο Μπάιντεν, το «ναυάγιο» για τον Δημο-

κρατικό απερχόμενο πρόεδρο, αφού το ντιμπέιτ

αποδείχθηκε καταλύτης εξελίξεων, αναγκάζοντάς

τον τελικά να εγκαταλείψει την κούρσα για την

επανεκλογή του, περίπου έναν μήνα αργότερα.

Οι συγκρούσεις των δύο υποψηφίων επεκτά-

θηκαν σε ζητήματα εξωτερικής πολιτικής. 

Η αντιπρόεδρος χαρακτήρισε τον κ. Τραμπ

«περίγελο» ξένων ηγετών, είπε πως αν ήταν πρόε-

δρος εκείνος, ο Ρώσος ομόλογός του Βλαντίμιρ

Πούτιν θα είχε φθάσει και θα στρογγυλοκαθόταν

«στο Κίεβο», του πρόσαψε πως είναι κάποιος που

μπορούν να «χειραγωγούν» οι «δικτάτορες».

«Μισεί το Ισραήλ. Αν γίνει πρόεδρος αυτή,

πιστεύω ότι το Ισραήλ δεν θα υπάρχει πλέον σε

δυο χρόνια», είπε από την πλευρά του ο πρώην

πρόεδρος αναφερόμενος στην κυρία Χάρις. 

«Το Ισραήλ θα χαθεί», επέμεινε, αφού η Κάμα-

λα Χάρις τόνισε πως ο πόλεμος του Ισραήλ με τη

Χαμάς στη Λωρίδα της Γάζας «πρέπει να τελειώσει

άμεσα» και ότι «χρειαζόμαστε κατάπαυση του

πυρός» ώστε «να επιστρέψουν οι όμηροι».

Αποχωρώντας από τη σκηνή, ο κ. Τραμπ και η

κυρία Χάρις δεν αντάλλαξαν χειραψία.

Η ΠΟΛΥΑΝΑΜΕΝΟΜΕΝΗ ΤΗΛΕΜΑΧΙΑ ΤΩΝ ΔΥΟ ΑΜΕΡΙΚΑΝΩΝ ΥΠΟΨΗΦΙΩΝ ΠΡΟΕΔΡΩΝ

Κερδισμένη η Κάμαλα Χάρις που
στρίμωξε τον Ντόναλντ Τραμπ

Κυρώσεις στο Ιράν 
από Γαλλία, Γερμανία και

Βρετανία για τους 
πυραύλους σε Ρωσία

Οι κυβερνήσεις της Γαλλίας, της Γερμανίας και της Βρετανίας

καταδίκασαν έντονα τις μεταφορές ιρανικών βαλλιστικών πυραύλων

στην Ρωσία και θα συνεργαστούν προς την κατεύθυνση της επιβο-

λή κυρώσεων στην αεροπoρική εταιρεία Iran Air ως αποτέλεσμα,

αναφέρει σε  ανακοίνωσή του το γερμανικό υπουργείο Εξωτερικών.

«Η πράξη αυτή είναι μια κλιμάκωση εκ μέρους και των δύο, του

Ιράν και της Ρωσίας και μια απευθείας απειλή για την ευρωπαϊκή

ασφάλεια», αναφέρεται στην κοινή ανακοίνωση και των τριών χωρών

που κοινοποίησε το υπουργείο.

Οι τρείς χώρες θα προχωρήσουν άμεσα σε πρωτοβουλίες για να

ακυρώσουν τις διμερείς συμφωνίες με το Ιράν στον τομέα των αερ-

ομεταφορών, καλώντας το Ιράν να διακόψει άμεσα κάθε είδους

υποστήριξη του προς την Ρωσία στον πόλεμό της με την Ουκρανία.

Η ανακοίνωση δημοσιοποιήθηκε αφού ο Αμερικανός υπουργός

Εξωτερικών Άντονι Μπλίνκεν δήλωσε ότι η Ρωσία παρέλαβε βαλ-

λιστικούς πυραύλους από το Ιράν τους οποίους θα χρησιμοποιήσει

πιθανώς στην Ουκρανία εντός των επόμενων εβδομάδων.

Παράλληλα με την ανακοίνωση αυτή, που έγινε κατά τη διάρκεια

επίσκεψης στη Βρετανία, ο Μπλίνκεν δήλωσε ότι οι ΗΠΑ θα επιβά-

λουν επίσης νέες κυρώσεις, μεταξύ άλλων και στην αεροπορική εται-

ρεία Iran Air.

Το 52% των Γάλλων
εγκρίνουν τον διορισμό 

Μπαρνιέ ως πρωθυπουργού
Το 52% των Γάλλων δηλώνουν

ικανοποιημένοι με τον διορισμό

του Μισέλ Μπαρνιέ στην πρωθυ-

πουργία της χώρας τους σύμφω-

να με δημοσκόπηση που δημο-

σιεύτηκε στην γαλλική εφημερίδα

«Journal de Dimanche». 

Όπως σημειώνεται, ο νέος

πρωθυπουργός θεωρείται ικανός

(62% των ερωτηθέντων), ανοιχτός

στον διάλογο (61%) και φιλικός

(60%). Ωστόσο, το 74% των ερωτ-

ηθέντων πιστεύει ότι, σε μια Γαλ-

λική Εθνοσυνέλευση κατακερμα-

τισμένη όσο ποτέ άλλοτε, ο Μπα-

ρνιέ θα ανατραπεί γρήγορα με πρόταση μομφής. 

Εξάλλου, στην  πρώτη συνέντευξή του στον τηλεοπτικό σταθμό

TF1, ο Μπαρνιέ ανέφερε ότι επελέγη για πρωθυπουργός επειδή

«έχει τη δυνατότητα να διαπραγματεύεται, να συσπειρώνει τον

κόσμο, να τον σέβεται και να τον ακούει», ενώ υπογράμμισε ότι

αφενός θα σεβαστεί τα 11 εκατομμύρια ψηφοφόρους του ακροδε-

ξιού κόμματος της Μαρίν Λεπέν και αφετέρου ότι δεν έχει «τίποτα

κοινό ή ελάχιστα κοινά με τις θέσεις ή τις ιδεολογίες» αυτού του

κόμματος.

Ο Μπαρνιέ έθεσε ως προτεραιότητές του «τον έλεγχο των μετα-

ναστευτικών ροών με συγκεκριμένα μέτρα», την αναπροσαρμογή

της αξίας της εργασίας και όχι την αύξηση του χρέους της Γαλλίας

και τη βελτίωση των δημοσίων υπηρεσιών. 

Ερωτηθείς για το αβυσσαλέο δημοσιονομικό έλλειμμα, το οποίο

αναμένεται να διευρυνθεί περαιτέρω στο 5,6% του ΑΕΠ φέτος, ο

Μπαρνιέ απάντησε: «Αντιμετωπίζοντας αυτήν την επείγουσα κατά-

σταση, δεν αποκλείω μεγαλύτερη φορολογική δικαιοσύνη».

ΔΗΛΩΣΗ ΤΗΣ ΑΜΕΡΙΚΑΝΙΔΑΣ ΣΟΥΠΕΡΣΤΑΡ ΓΙΑ ΤΙΣ ΕΚΛΟΓΕΣ ΣΤΙΣ ΗΠΑ

Τέιλορ Σουίφτ: «Θα
ψηφίσω Κάμαλα Χάρις»

Η Αμερικανίδα pop star Τέιλορ Σουίφτ, με πάνω

από 200 εκατομμύρια ακολούθους στα κοινωνικά

μέσα, έκανε μία μακροσκελή ανάρτηση στο Instagram

δηλώνοντας ξεκάθαρα τις θέσεις της ενόψει των

εκλογών της 5ης Νοεμβρίου.

Η Τέιλορ Σουίφτ δήλωσε ότι στηρίζει την αντιπρό-

εδρο των ΗΠΑ Κάμαλα Χάρις στην κούρσα για την

προεδρία, δίνοντας τέλος στις εικασίες σχετικά με το

αν η σούπερ σταρ θα μοιραστεί τις πολιτικές της από-

ψεις ενόψει των εκλογών του Νοεμβρίου.

«Όπως πολλοί από εσάς, παρακολούθησα το debate απόψε. Αν δεν το έχετε κάνει ήδη, τώρα

είναι μια πολύ καλή στιγμή για να κάνετε την έρευνά σας σχετικά με τα θέματα που υπάρχουν

και τις θέσεις που παίρνουν οι υποψήφιοι προς αυτά που σας ενδιαφέρουν περισσότερο. Ως

ψηφοφόρος, φροντίζω να παρακολουθώ και να διαβάζω ό,τι μπορώ για τις προτεινόμενες πολι-

τικές και τα σχέδιά τους για αυτή τη χώρα», έγραψε η Τέιλορ Σουίφτ στο Instagram, λίγο μετά

την ολοκλήρωση της συζήτησης της Χάρις με τον πρώην πρόεδρο Ντόναλντ Τραμπ, τον Ρεπου-

μπλικανό αντίπαλό της, στο ABC News.

«Πρόσφατα πληροφορήθηκα ότι ο AI εαυτός μου που υποστήριζε ψευδώς την προεδρική

υποψηφιότητα του Ντόναλντ Τραμπ αναρτήθηκε στον ιστότοπό του. Πραγματικά μου ξύπνησε

τους φόβους μου γύρω από την τεχνητή νοημοσύνη και τους κινδύνους της διασποράς παρα-

πληροφόρησης.

»Με έφερε στο συμπέρασμα ότι πρέπει να είμαι πολύ διαφανής σχετικά με τα πραγματικά

μου σχέδια για αυτές τις εκλογές ως ψηφοφόρος. Ο απλούστερος τρόπος για την καταπολέμ-

ηση της παραπληροφόρησης είναι η αλήθεια. Θα δώσω την ψήφο μου στην Κάμαλα Χάρις και

τον Τιμ Γουόλς στις προεδρικές εκλογές του 2024», προσθέτει στην ανάρτησή της η σούπερ

σταρ.
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Σ
υνεχίζοντας τις προκλητικές

δηλώσεις του ο Τούρκος πρόε-

δρος Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν απε-

υθυνόμενος σε μαθητές ιερατικών

σχολών, δήλωσε πως «Είμαστε

εδώ για να μην μείνει δίχως

μαχητές το πεδίο του Ιερού Πολέ-

μου» και πρόσθεσε: «Απελευθε-

ρώσαμε την Αγία Σοφία και

απαλύναμε τον πόνο όλου του

ισλαμικού κόσμου».

Σε αυτό το σημείο αξίζει να σημει-

ωθεί ότι ο Τούρκος πρόεδρος τον

Αύγουστο είχε αναφερθεί ξανά

στην «Γαλάζια Πατρίδα», λέγον-

τας: «Για να ζήσουμε ειρηνικά, πρέ-

πει να έχουμε αποτελεσματικό ναυ-

τικό στη Γαλάζια Πατρίδα».

«Εμείς επουλώσαμε τον

πόνο της Αγίας Σοφίας»

«Όπως λέει ο ποιητής Μεχμέτ

Ακίφ, μην αγγίξει ξένο χέρι στον

δικό μου ιερό χώρο. Εμείς την Αγία

Σοφία την απελευθερώσαμε με

αυτή την πίστη. Μετά απο 86 χρὀνια

στέρησης, εμείς φροντίσαμε την

κληρονομιά του Μωάμεθ του Πορ-

θητή. Eμείς ενώσαμε τον μεγάλο

ναό του Θεού με πιστές καρδιές.

Εμείς επουλώσαμε τον πόνο της

Αγίας Σοφίας, της Κωνσταντι-

νούπολης, της Τουρκίας και όλου

του ισλαμικού κόσμου.

Είμαστε με χαμηλές φωνές, Θεέ

μου, μην αφήνεις τους μιναρέδες

χωρίς το εζάν. Αμήν!

Θεέ μου, μην αφήνεις το πεδίο

της τζιχάντ ( ιερού πολέμου) χωρίς

πολεμιστές. Αμήν!

Θεέ μου, μην αφήνεις δίχως

ήρωα,τις μάζες να περιμένουν έναν

ήρωα. Aμήν!

Ω Θεέ, στους δρόμου του αύριο

μην αφήνεις τα χρόνια χωρίς το

Ραμαζάνι. Αμήν!

Θεέ μου μη μας αφήνεις χωρίς

αγάπη, νερό, αέρα και πατρίδα.

Αμήν!

Θεέ μου, μην αφήνεις χωρίς μου-

σουλμάνους τη χώρα που είναι

γεμάτη από μουσουλμάνους. Αμήν!

Γι’ αυτό υπάρχουμε εμείς, ως

μέλη των Ιμάμ Χατίπ (ιερατικές

σχολές). Υπάρχουμε για να μην

μένουν οι μιναρέδες χωρίς κάλε-

σμα. Υπάρχουμε έτσι ώστε το πεδίο

του ιερού πολέμου (τζιχάντ) να μην

μείνει δίχως μαχητές.

Υπάρχουμε για να μην μείνει ο

ηρωικός μας στρατός χωρίς ήρωες.

Έχουμε πατρίδα, υπάρχουμε για

να υπάρχει πάντα η πατρίδα μας.

Υπάρχουμε για να μην μείνει χωρίς

μουσουλμάνους η χώρα μας που

είναι γεμάτη μουσουλμάνους. 

Αυτός ήταν ο αγώνας μας από

την αρχή!»

ΦΑΝΑΤΙΚΗ ΟΜΙΛΙΑ ΣΕ ΜΑΘΗΤΕΣ ΙΣΛΑΜΙΚΗΣ ΣΧΟΛΗΣ

Ερντογάν: «Απελευθερώσαμε
την Αγία Σοφία»

Μετά τα αρνητικά αποτελέσματα στις

πρόσφατες κρατιδιακές εκλογές της

Σαξονίας και της Θουριγγίας, συνεχίζε-

ται η δημοσκοπική συρρίκνωση των κομ-

μάτων του κυβερνητικού συνασπισμού.

Καταρρέει επίσης η δημοτικότητα του

καγκελάριου Όλαφ Σολτς.

Σύμφωνα με έρευνα του Ινστιτούτου

Insa για λογαριασμό της εφημερίδας

«BILD», η Χριστιανική Ένωση (CDU/CSU)

διευρύνει κατά μία μονάδα το προβά-

δισμά της και βρίσκεται στο 32,5%. Στην

δεύτερη θέση βρίσκεται η Εναλλακτική

για την Γερμανία (AfD) με 19,5% (+0,5)

και ακολουθεί το Σοσιαλδημοκρατικό

Κόμμα (SPD) με 14% (-1).

Οι Πράσινοι βρίσκονται πλέον στην

τέταρτη θέση με 10% (-0,5), όσο και η «Συμμαχία

Ζάρα Βάγκενκνεχτ» (BSW) (+0,5). Το Κόμμα των

Φιλελευθέρων (FDP) βρίσκεται κάτω από το όριο

εισόδου στην Βundestag με 4%(-0,5) και η Αριστε-

ρά περιορίζεται στο 2%.

«Η απόσταση μεταξύ SPD και CDU διευρύνεται

στις 18,5 μονάδες. Αν όλοι οχυρωθούν παραμείνουν

στα όριά τους, τότε δεν θα υπάρχει εναλλακτική

από τον συνασπισμό CDU/CSU-SPD», δήλωσε ο επι-

κεφαλής του Insa, Χέρμαν Μπίνκερτ, σχολιάζον-

τας τα ευρήματα της δημοσκόπησης. Όλοι οι άλλοι

σχηματισμοί θα συγκέντρωναν πλειοψηφία μόνο

με την συμμετοχή και της AfD ή της BSW.

Στην κατάταξη δημοτικότητας των πολιτικών,

δημοφιλέστερος παραμένει ο υπουργός Άμυνας

Μπόρις Πιστόριους (SPD) και ακολουθούν ο πρωθυ-

πουργός της Βαυαρίας Μάρκους Ζέντερ (CSU) και

ο πρωθυπουργός της  Ρηνανίας- Βεστφαλίας, Χέν-

τρικ Βουστ (CDU). Ο αρχηγός του CDU Φρίντριχ

Μερτς ανεβαίνει μία θέση και πέμπτη στην κατά-

ταξη βρίσκεται η Ζάρα Βάγκενκνεχτ. 

Ο καγκελάριος Όλαφ Σολτς και η υπουργός Εξω-

τερικών Μπέρντοχ βρίσκονται στην 18η και στην

17η θέση αντίστοιχα, με καθοδική μάλιστα τάση.

ΔΗΜΟΣΚΟΠΗΣΗ ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ «BILD»

Συρρικνώνονται τα κόμματα του 
κυβερνητικού συνασπισμού στη Γερμανία

ΔΕΥΤΕΡΟ ΚΟΜΜΑ ΤΟ ΑΚΡΟΔΕΞΙΟ AfD «ΝΑ ΜΗ ΜΕΙΝΕΙ ΤΟ ΤΖΙΧΑΝΤ 
ΧΩΡΙΣ ΙΕΡΟΥΣ ΜΑΧΗΤΕΣ»
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H Τριμερής του Λονδίνου τον Αύγουστο του 1955,

η πρώτη παραβίαση της Λοζάνης και 

η προαγγελία εποικισμού

Το υπουργείο Εξωτερικών της Βρετανίας, με αρχιτέκ-

τονα τον αξιωματούχο του Sir Ivone Kirkpatrick,  διοργά-

νωσε την περιβόητη Τριμερή Διάσκεψη (που δεν είχε

τίποτα να κάνει με τη Κύπρο) στις 27 Αυγούστου 1955 και

παραβιάζοντας την Συνθήκη της Λωζάννης και  με την

βοήθεια της Ελλάδας και του αδύναμου αλλά φιλόδοξου

υπουργού Εξωτερικών Στέφανου Στεφανόπουλου,  επα-

νάφερε την Τουρκία πίσω ως ενδιαφερόμενο μέρος στο

Κυπριακό. Δούλεψαν στην Αθήνα  γι΄αυτό,   άνθρωποι

του αγγλόφιλου  κατεστημένου όπως ο Αθανάσιος Μπο-

δοσάκης και ο Παναγιώτης Κανελλόπουλος. Ο πρωθυ-

πουργός  Αλέξανδρος Παπάγος ήταν βαριά άρρωστος και

δεν μπορούσε  να ελέγχει τα πράγματα. 

Έγραψε σε τηλεγράφημά του ο τότε Βρετανός πρέ-

σβης στην Αθήνα Sir Charles Peake:

«… Πιστεύω όμως, πως ο Έλληνας υπ. Εξωτερικών είναι

γνήσια αποφασισμένος να προσπαθήσει να εξασφαλίσει

επιτυχημένο αποτέλεσμα τουλάχιστον για να ενδυναμώσει

τη θέση του τοπικά, όταν έλθει η ώρα να αντικατασταθ-

εί ο Στρατάρχης και Πρωθυπουργός Παπάγος… Έτσι, και

νοουμένου ότι  θα τον χειριστείτε με προσοχή, πολύ πιθ-

ανό να μην αποδεχθεί αδιάλλακτος σχετικά με τη συμμε-

τοχή της Τουρκίας στις συνομιλίες… Οποιαδήποτε εισήγ-

ηση ή εντύπωση πως οι βρετανικές και τουρκικές αντι-

προσωπείες είχαν προσυμφωνήσει μεταξύ τους … θα

δυσανασχετούσε τους Έλληνες…»

Και αφού τα κατάφερε ο Sir Ivone Kirkpatrick, ο  τότε

Τούρκος υπ. Εξωτερικών Fatin R. Zorlu δήλωσε στην διάσ-

κεψη ότι «η Τουρκία ουδέποτε θα συμφωνήσει η Κύπρ-

ος να περάσει στην Ελλάδα και αυτός ήταν ο λόγος που

έφερναν ένσταση στην αρχή της αυτό-διάθεσης».  Θεω-

ρούσαν την Κύπρο ως γη δική τους «notre terre» ήταν οι

λέξεις που χρησιμοποίησε. Ο Zorlu μάλιστα έδωσε και

τις πρώτες ενδείξεις για τον εποικισμό της Κύπρου που

ξεκίνησε μετά την δεύτερη τουρκική εισβολή του 1974

όταν είπε ότι «στην Τουρκία υπήρχαν (τότε) 300,000 Τούρ-

κοι με κυπριακή καταγωγή και ότι η Τουρκία θεωρούσε

την Κύπρου προέκταση της Ανατολίας…» (Βλέπε και έκθ-

εση Δρ. Νιχάτ Ερίμ Νοέμβριος 1956). 

Τα γεγονότα

Τα γνωστά γεγονότα (πογκρόμ) της 6ης Σεπτεμβρίου

1955 στην Κωνσταντινούπολη εναντίον των Ελλήνων

τυχαία έλαβαν χώρα στις 6 του μηνός. Για τις 9 Σεπτεμ-

βρίου είχαν αρχικά σχεδιαστεί οι βαρβαρότητες εκείνες.

Και τούτο για να συνέπιπταν ΚΑΙ με την τελική άλωση της

Σμύρνης το 1922.  

Αυτή τη λεπτομέρεια τη βρήκα μελετώντας τα  βρε-

τανικά αποδεσμευμένα έγγραφα, όπως και το ότι απόρρη-

τη ανάμειξη  είχαν και οι Βρετανοί. Και ίσως να υπήρξα

η πρώτη που το επικαλέστηκα  (ότι είχαν σχεδιαστεί για

τις 9 Σεπτεμβρίου) σε ραδιοφωνικές ανταποκρίσεις και

τηλεοπτικές παρουσιάσεις. Όπως στο τηλεοπτικό πρό-

γραμμα του «Λόγου» ενωρίς την δεκαετία του 1990, μαζί

με τον ιστορικό, Γιάννη Σπανό για τα Σεπτεμβριανά. Και

το κατέγραψα και στο βιβλίο μου « Από την Ένωση στην

Κατοχή» που εξέδωσα το 1995 στη Λευκωσία με χρημα-

τοδότηση του αείμνηστου μ. Αρχιεπισκόπου Κύπρου κ.κ.

Χρυσοστόμου Α’, ο οποίος προλόγισε το βιβλίο.  

Παράλληλα, λοιπόν,  με την Τριμερή διοργανώθηκε

στην Κωνσταντινούπολη, σε μυστική συνεργασία Βρε-

τανών και Τούρκων, μια πρωτοφανής επίθεση βαρβαρ-

ότητας εναντίον των Ελλήνων της Κωνσταντινούπολης

με στόχο να φοβέριζαν τους Αμερικανούς και το ΝΑΤΟ

και έτσι να εξασφάλιζαν την επιστροφή της Τουρκίας ως

ενδιαφερόμενο μέρος στο Κυπριακό,  με την όσο το δυνατό

λιγότερη αντίδραση από χώρες του ΝΑΤΟ και κυρίως την

Αμερική. 

Επικαλούμενοι οι σχεδιαστές,  ότι τα γεγονότα τα προ-

κάλεσαν οι Κομμουνιστές που τότε ήταν κόκκινο πανί για

τους Αμερικανούς. Αλλά πολύ γρήγορα εξουδετερώθη-

κε το ψέμα εκείνο και  έγραψαν αμερικανικά έντυπα ότι

οι Βρετανοί ήταν υπεύθυνοι για τα γεγονότα. Και τι σκό-

πιμα επανάφεραν την Τουρκία πίσω για ένα θέμα που

αφορούσε αυστηρά την Ελλάδα και την Μεγάλη Βρε-

τανία. Κανένας δεν είχε ισχυριστεί ότι η τουρκική μει-

ονότητα θα υπέφερε σε μια ελληνο-κυβερνούμενη Κύπρο. 

Το ελληνικό διάβημα να μην απαντηθεί – Άστε το φάρ-

μακο να δουλέψει

Ενδεικτικά, όταν η ελληνική κυβέρνηση έστειλε διά-

βημα στο Λονδίνο καταγγέλλοντας τις αγριότητες των

Τούρκων στην Πόλη, η οδηγία του βρετανού Πρωθυπο-

υργού ήταν να  ΜΗΝ ΑΠΑΝΤΗΘΕΙ το διάβημα της Ελληνι-

κής Κυβέρνησης. και είπε αποκαλυπτικά « Άστε το φάρ-

μακο να δουλέψει» , «Let the medicine work».  

(Βιβλίο Φ.Α. « Από την Ένωση στην κατοχή» Λευκωσία

1995). 

Τρία από τα κυριότερα βιβλία για τις τουρκικές βαρ-

βαρότητες τον Σεπτέμβριο του 1955 είναι:

«The Mechanism of Catastrophe: The Turkish Pogrom

Of September 6-7, 1955, And The Destruction Of The Greek

Community Of Istanbul»  2005 του Σπύρου Βρυώνη

«Riots against the Non-Muslims of Turkey: 6/7 September

1955 in the context of demographic engineering» 2011

της Τουρκάλας ακαδημαϊκού Guven Dilek

Έγραψε η Guven Dilek: The events of 6/7 September

were planned by the Democratic Party (DP) government

of the period, and were accomplished with the participa-

tion of the Secret Service, the DP’s local administrations

and organizations guided by the state such as student

unions, youth associations, syndicates and the “Association

of Turkish Cyprus” (Kıbrıs Türktür Cemiyeti - KTC).

Σε μετάφραση: «Τα γεγονότα της 6 και 7 Σεπτεμβρίου

είχαν σχεδιαστεί από το Δημοκρατικό Κόμμα (DP) που

κυβερνούσε εκείνη την περίοδο και είχαν εκτελεστεί με

την συμμετοχή των Μυστικών Υπηρεσιών (Τουρκίας), την

τοπική διοίκηση του DP και οργανώσεις καθοδηγούμε-

νες από το κράτος όπως φοιτητικές συντεχνίες, οργανώσεις

νεολαίας, συνδικάτα και την «Οργάνωση της Τουρκικής

Κύπρου» ((Kıbrıs Türktür Cemiyeti - KTC)». 

Και το δίγλωσσο βιβλίο  (ελληνικό και αγγλικό) «Αιματ-

ηρή αλήθεια – Bloody Truth» της Κίνησης για Ελευθερία

και Δικαιοσύνη στην Κύπρο που εκδόθηκε το 2009 στην

Λευκωσία.

Οι λόγοι για τη όλη σκευωρία συνοψίζοντανι ως εξής:

1. Να φοβηθούν οι Έλληνες να ενδώσουν στις αφόρη-

τες πιέσεις και να δεχθούν την επαναφορά της Τουρκίας

ως ενδιαφερόμενο μέρος στο Κυπριακό για να μπορέ-

σουν να βάλουν μπρος με τα  διχοτομικά τους σχέδια 

2. Να τρομοκρατηθούν οι παρανοϊκά αντι-κομμουνι-

στές Αμερικανοί και το ΝΑΤΟ για δήθεν ελληνο-τουρκικό

πόλεμο και αποσταθεροποίηση της ανατολικής πτέρυ-

γας του ΝΑΤΟ.

Εξού και οι ανησυχίες του Αμερικανού ΥΠΕΞ  καθόλου

δεν συγκίνησαν τον Harold Macmillan (ΥΠΕΞ) που στις  23

Σεπτεμβρίου 1955  έγραψε: «Αν αφήσουμε τα πράγμα-

τα μόνα τους όλα θα πάνε καλά». 

Στις 29 Ιουνίου 1956 η New York Times είχε γράψει

μεταξύ άλλων, μια επισήμανση που κράτησε στο χρόνο

και είναι σήμερα σχετική όσο ποτέ : «… Εκείνες οι ταρ-

αχές για τις οποίες η Βρετανία πρέπει να φέρει μέρος της

ευθύνης… Η ανεύθυνη συμπεριφορά της Τουρκίας επι-

βάλλει μια σε βάθος αναθεώρηση του ρόλου της Τουρκίας

από τις Ηνωμένες Πολιτείες, όσον αφορά την ασφάλεια

του ελεύθερου κόσμου». 

Στις δε 28 Ιουνίου 1956, μια μέρα νωρίτερα ο Ray Alan

είχε γράψει στο περιοδικό  «Reporter» για την Τριμερή

του Λονδίνου στις 30 Αυγούστου 1955: « Ο Sir Anthony

Eden  σκοπίμως έφερε μέσα την Τουρκία, σε μια υπόθε-

ση που αφορούσε αυστηρώς την Ελλάδα και την Βρε-

τανία… Ούτε οι Τούρκοι ούτε κανένας άλλος είχε ποτέ

ισχυριστεί πως η τουρκική μειονότητα θα υπέφερε σε

μια ελληνο-κυβερνούμενη Κύπρο».

Λόγω της σοβαρότητας των καταστάσεων, οι ηθικοί

αυτουργοί κράτησαν την επικοινωνία τους αυστηρώς

απόρρητη και σε πρωθυπουργικά επίπεδα.  Πράγμα που

επιβεβαιώνεται με τις εκθέσεις των διπλωμάτων, οι οποίοι

αφού δεν γνώριζαν οτιδήποτε, η ανήσυχη στάση τους και

το ενδιαφέρον τους να ανακαλύψουν τους αίτιους των

βάρβαρων επιθέσεων εναντίον των Ελλήνων, είχε κυρ-

ιολεκτικά εξοργίσει τους Πρωθυπουργό Sir Anthony Eden

και ΥΠΕΞ Harold Macmillan. 

Ο Βρετανός Πρωθυπουργός αρνείτο κατηγορηματικά

να δοθεί απάντηση στα ελληνικά διαβήματα, ζητούσε

κάποιος να φιμώσει τους Βρετανούς διπλωμάτες που

σκάλιζαν με τις εκθέσεις τους «για να αφεθεί το φάρμα-

κο να κάνει τη δουλειά του». 

Οι Εκθέσεις

Με κάθε λεπτομέρεια κατέγραψαν  όμως οι Βρετανοί

διπλωμάτες τις τουρκικές βαρβαρότητες. Σε δύο  από τις

εκθέσεις εκείνες, ξεχωρίζω τις πιο κάτω  αναφορές  του

διπλωμάτη  Michael Stewart:

«Αυτά έγιναν με μέθοδο και αποφασιστικότητα που

θα δικαίωνε κάθε καθώς πρέπει βάρβαρο» (Credit to any

thorough-going barbarian) .

«… το επεισόδιο της Θεσσαλονίκης (Τούρκος τοποθ-

έτηση βόμβα και κατηγορήθηκαν οι ́ Ελληνες) τους έδωσε

την ευκαιρία που αναζητούσαν για να εκφράσουν με ένα

περίεργα βάρβαρο και αχρείαστο τρόπο το μίσος τους

εναντίον των Ελλήνων...»

«.. Το σχέδιο ήταν το ίδιο και στη Σμύρνη… επιθέσεις

εναντίον των Ελλήνων αξιωματικών στο αρχηγείο του

ΝΑΤΟ. Το ελληνικό Προξενείο, η κύρια ελληνική εκκλησία,

οι ελληνικοί δρόμοι, ιδιωτικά σπίτια και κάθε τι το ελληνικό

είχαν υποστεί επίθεση, καεί ή καταστραφεί..»

Κομμουνιστές και 

ο Σύνδεσμος «Η Κύπρος είναι Τουρκική»

Στις εκθέσεις του ο διπλωμάτης έγραψε: «… Το να

φορτώσουμε το βάρος στους κόκκινους πράκτορες φαίνε-

ται πολύ εύκολο και καθόλου πειστικό όταν έχουμε επα-

νειλημμένες δηλώσεις για τόσα χρόνια της τουρκικής

κυβέρνησης ότι μονάχα ελάχιστοι κομμουνιστές υπάρχουν

στη χώρα και σχεδόν ανίκανοι για οτιδήποτε. Την ίδια

εντύπωση έχει και αυτή η Πρεσβεία... Το πιο πιθανό είναι

ο σύνδεσμος “Η Κύπρος είναι Τουρκική”. Ο σύνδεσμος

πρέπει να ευθύνεται …»

Ο Σύνδεσμος όμως και ο αρχηγός της, κάποιος Hikmet

Bill χρηματοδοτείτο από την τουρκική κυβέρνηση ενώ

παράλληλα και το Φόρεϊν Όφις γνώριζε γι’ αυτόν που

ήθελε να έλθει σε επαφή και με τον βουλευτή William

Yates…

(O WY υπηρέτησε το Φόρεϊν Όφις στη Μέση Ανατο-

λή, στις στρατιωτικές μυστικές υπηρεσίες στο Κανάλι του

Σουέζ, το 1955 εξελέγη βουλευτής με το Συντηρητικό

Κόμμα, το 1956 εξελίχτηκε στο μεγαλύτερο επικριτή της

κυβέρνησης και την κατηγόρησε για διεθνή συνωμοσία

με αποτέλεσμα να παραιτηθεί από Πρωθυπουργός ο

Anthony Eden με την αποκάλυψη της μυστικής συμφ-

ωνίας μεταξύ Βρετανίας, Γαλλίας και Ισραήλ «Πρωτό-

κολλο των Σερβών»… Αργότερα πολιτεύθηκε και στην

Αυστραλία, πέθανε το 2010). 

Καμία ανάμειξη δεν είχαν οι Κομμουνιστές όπως κατέγρ-

αψαν και οι Βρετανοί διπλωμάτες, κι όμως, ορισμένοι,

«όπως τους Αζίζ Νεσίν, Χασάν Ιζεττίν Ντιναμό, Χουλου-

σί Ντοσντουγρού, Ασίμ Μπεζιρτζί, Ασλάν Καινάρνταγ,

παρέμειναν για μήνες υπό κράτηση χωρίς καμιά δικαιο-

λογία». (Από την «Ελευθεροτυπία» της Κύπρου 12.4.1994). 

Οι Βρετανοί αποτρέπουν έρευνα του ΝΑΤΟ

Στις  9 Σεπτεμβρίου 1955 ο λόρδος Ismay (πρώτος ΓΓ

της Συμμαχίας και Βρετανός!) κάλεσε έκτακτη συνεδρία

του ΝΑΤΟ κατόπιν επικοινωνίας που είχε μαζί του ο Αμε-

ρικανός Στρατηγός Gruenther όταν ο τελευταίος έμαθε

από τον Ναύαρχο Fechteler για τις τουρκικές επιθέσεις

στα ελληνικά σπίτια στη Σμύρνη…

Μετά τις συζητήσεις για τα γεγονότα οι Βρετανοί απέτρ-

εψαν οποιαδήποτε έρευνα του ΝΑΤΟ ως «ανεπιθύμητο

για το Συμβούλιο να διεξάγει έρευνα για τα αίτια και τις

λεπτομέρειες των ταραχών…» Στο τέλος αποφασίστηκε

να μην εκδοθεί ούτε ανακοίνωση…

«…Από την ακροαματική διαδικασία πέντε χρόνια αργό-

τερα στη δίκη της Πλάτης αποδείχθηκε η προβοκάτσια

της τουρκικής κυβέρνησης…» Το άτομο που τοποθέτησε

τη βόμβα στη Θεσσαλονίκη ήταν ο Οκτάι Ενγκίν τότε

Έλληνας υπήκοος και αργότερα νομάρχης στη πόλη Νεφ-

σεχίρ. («Ελευθεροτυπία Κύπρου 12.4.1994). 

Αμφότεροι Φ. Ζορλού και Α. Μεντερές ΥΠΕΞ και Πρωθυ-

πουργός της Τουρκίας εκτελέστηκαν. Οι τελευταίες λέξεις

του Ζορλού ήταν «Ζήτω η Τουρκία»

Για τις 9 Σεπτεμβρίου είχε προγραμματιστεί 
το Πογκρόμ στην Κωνσταντινούπολη

«… Οπουδήποτε και αν πήγαν, μια κηλίδα αίματος έδειχνε 
τα ίχνη του περάσματος τους και σε όλη την έκταση 
της κυριαρχίας τους ο Πολιτισμός εξαφανιζόταν…»

(William Gladstone, Βρετανός Πρωθυπουργός 
υπηρετήσας σε 4 θητείες μεταξύ 1868 -1894  από το βιβλίο του 

«The Bulgarian horror and the question of the East» 1876)

ΠΙΚΡΕΣ ΜΝΗΜΕΣ ΑΠΟ ΤΑ «ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΑΝΑ» ΣΤΗΝ ΠΟΛΗ ΤΟ 1955

Ένα βράδυ...
Ένα βράδυ, μιά νύχτα και την άλλη μέρα, πολλά χρόνια πριν και με το «εμείς τι φταίξαμε» να παραμέ-

νει δίχως απάντηση.

«Να φύγουμε Τάκη» η μιά, «να φύγουμε  Στέλιο, το παιδί....» η άλλη. Σαν αυτές τις δυο γυναίκες, άλλες

πολλές τρομοκρατημένες μανάδες, σύζυγοι, αδελφές που βρέθηκαν στον όλεθρο που σκόρπιζαν μπροστά

στα μάτια τους οι ορδές μανιασμένου πλήθους, ζούσαν έναν ανεξήγητο εφιάλτη. Πάει το μαγαζί, πάει το

σπίτι, πάνε τα τζάμια, πάει η Εκκλησία, πάει η Μητρόπολη, κάηκε. «Μα γιατί; Τι κάναμε Τάκη μου; Γιατί

βρε Στέλιο; Γιατί μπαμπά;»

Τι να έλεγε ο μπαμπάς, ο Τάκης, τι να απαντούσε ο Στέλιος; Τι να έλεγε ο κυρ Αλέκος, τι απάντηση θα

είχαν οι άλλοι τόσοι,  Σταύροι, Κώτσηδες, Μιχάληδες και βάλε, της Πολίτικης Ρωμιοσύνης; 

Κληρικοί ξυλοκοπημένοι, ο παπάς ενός χωριού τραματισμένος,  ενός άλλου χωριού το ίδιο και μιάς άλλης

Εκκλησίας ξυλοδαρμένος. Ενας Δεσπότης στο νοσοκομείο που τελικά δεν άντεξε. Σπασμένοι οι τάφοι στο

Μπαλουκλί, και όχι μόνο… Τι να πούμε και τι να πρωτοπούμε, τι να θυμηθούμε και τι να μην ξεχάσουμε. 

Γιατί;

Πολλά τα χρόνια που πέρασαν, αλλά για μας του Πολίτες, «Τα Σεπτεμβριανά», ή απλά «Τα Γεγονότα»,

που είναι λέξεις οι οποίες χρειάζονται επίθετα, αποτελούν κομμάτι της ύπαρξης μας.  Από τότε, η τρομερή

ημερομηνία,  6/7 Σεπτεμβρίου 1955 μένει στην δική μας ιστορία σαν καταδίκη. Μας καταδίκασαν. Φοβηθ-

ήκαμε. Τρομάξαμε. Ταραχτήκαμε. Ζήσαμε την αρχή του τέλους. 

Ο Τύπος, ξένος, δικός, του εξωτερικού και του εσωτερικού για χρόνια τώρα ασχολείται με το θέμα. Φωτο-

γραφίες και άρθρα παρουσιάζονται στις εφημερίδες και στο διαδίκτυο για να ενημερώνεται ο ντουνιάς τα

πάθη της Ρωμιοσύνης της εποχής εκείνης και να τα θυμίζει στους επιζώντες (μήπως χρειάζονται υπε-

νθύμιση;). 

Νίκη Beales, 
Buckingham, 

Aγγλία, 6 Σεπτεμβρίου 2024
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Τα αποτελέσματα τα γνωρίζαμε από το βράδυ της Κυριακής. Κανέ-

νας δεν εξεπλάγη. Το σκορ ήταν το ίδιο, 3-0. Και ο Ολυμπιακός την

Λαμία μέσα στο γήπεδό της το ίδιο και ο γείτονας Λειβαδιακός ρούφ-

ηξε κι αυτός τρία γκολάκια από την ΑΕΚ μέσα στην Λειβαδιά, όπου

πήγαιναν σαράντα παλληκάρια για να πατήσουνε την Τριπολιτσά.

Ιστορικές στιγμές που κι αυτές θα υποκύψουν, όταν την πατήσουνε

οι λεβέντες του Ολυμπιακού και του Παναθηναϊκού όπως κάθε χρόνο,

θα υποκύψει ηρωικά και ο Αστέρας Τρίπολης.

Γράφει 

ο Φοίβος 

Ιωσήφ

Φιλότιμος μεν, αδύνατος δε. Το παπατζιλίκι του δήθεν πρωταθ-

λήματος θα συνεχισθεί ως είδος επιθεώρησης κι εφέτος. Τώρα, για

σκέψου, να θέλουν να πάνε στον δεύτερο γύρο για να παίξουν στην

Αθήνα η Λαμία και ο Λειβαδιακός, θα ξεραθούμε από τα γέλια. Νομίζω

πως θα είναι λογικό οι διοικήσεις των επαρχιακών ομάδων να πλησιά-

σουν αρκετά πριν τον κύριο Μαρινάκη και να τον παρακαλέσουν να

μη μας ρίξει ο Ολυμπιακός στου Καραϊσκάκη καμιά οχτάρα και γελοι-

οποιηθούμε στην περιοχή από Φάληρο μέχρι Μαγκουφάνα, δεν είναι

σωστό, θα πρέπει οι διοικήσεις των ομάδων του κέντρου να δείχνουν

πάντα επιείκεια  και οίκτο, άνθρωποι είμαστε κι εμείς! 

Από την δική μας την πλευρά θα τους βοηθάμε αόκνως με εμφα-

νή ή αφανή τρόπο. Θα δείχνουμε ότι προσπαθούμε  για το πρωτά-

θλημα και αφανώς θα προσπαθούμε να μην πέσουμε από την κατ-

ηγορία. Όλα θα γίνονται σαν να είναι  αληθινά. Στην ζωή έτσι γίνον-

ται τα πάντα, το ψέμα είναι ο καθημερινός μουσακάς των ανθρώπων.

Τον γεύονται μέχρι το τελευταίο κομμάτι και  αργότερα, με την καούρα

στο στομάχι, επισκέπτονται τον γιατρό ή τον παπά, όποιον προλά-

βουν πρώτον!

Εν τω μεταξύ, και για να συμπληρώνεται το πάζλ, υπάρχει στο

παιχνίδι της αυταπάτης  και η υπερπροστασία. Χάνεις, ας πούμε,

από τον Παναθηναϊκό με ένα βαρύ σκόρ και αναλαμβάνεις την σκέψη

πως αν είχαμε κάνει πιο ακριβό ευχέλαιο θα τους είχαμε συντρίψει.

Την νείλα τους θα είχαν πάθει, το ίδιο κάθε χρόνο και με τους ίδιους

πάντα Αγίους. Για καλύτερα αποτελέσματα παίρνεις την ομάδα και

επισκέπτεσαι την Εκατονταπυλιανή την ίδια ώρα που ο Ολυμπιακός

μεταναστεύει στις παράκτιες περιοχές της νότιας Αττικής, την μισή

Σενεγάλη και ολόκληρο το Μαρόκο. Οι αφελείς αγοράζουν την ίδια

ώρα εισιτήρια διαρκείας, διότι τόσο ο αντιπρόεδρος της ομάδος όσο

και η μάνα του Ρονάλντο παρκάρουν στο γκαράζ της βίλας τους την

τελευταίου τύπου Ferrari Testarossa λόγω και των τεραστίων υποχρ-

εώσεων που έχουν για τις δεξιώσεις στα ανάκτορα του Monaco παρ-

ουσία πάντα του μορφωμένου πρίγκιπος Αλβέρτου και άλλων επιφ-

ανών πνευματικών ταγών Couches που τώρα πιά τελείωσαν την

ανάγνωση της Κοκκινοσκουφίτσας και ρίχτηκαν με μανία στον Looky

Look  και στην πράξη της αφαίρεσης. Είναι να τρελαίνεσαι με το ποιοι

άνθρωποι κυβερνούν τον κόσμο και πόσο πιστά εμείς οι άνθρωποι

ζητωκραυγάζουμε τις υπομετριότητες.

Ευτυχώς που μας φυλάνε ο Χριστός και η Παναγία, διαφορετικά

θα είχανε σκοτωθεί πολλοί περισσότεροι από τις διακόσιες χιλιάδες

νεκρούς στην Ουκρανία. Ευτυχώς!!!

Θα υποστηρίξωμεν αόκνως…

Aκουσα με μεγάλη προσοχή τις

εξαγγελίες του Κυριάκου Μητσο-

τάκη από τη Θεσσαλονίκη. Ποτέ δεν

κατάλαβα γιατί οι κυβερνητικές εξαγ-

γελίες πρέπει να γίνονται από το χώρο

της Διεθνούς Εκθέσεως, αλλά ας το

παρακάμψουμε για να δούμε τα σοβα-

ρότερα.  

Δρ Αυγουστίνος 

(Ντίνος) Αυγουστή

Καθηγητής 

Παν/μιο Θεσσαλίας

Από το Μονάγρι 

Λεμεσού 

av.avgoustinos@gmail.com

Οι Έλληνες, είμαστε πολύ τυχεροί γιατί

ζούμε σε ένα ευλογημένο από τον Θεό

τόπο.  Και άτυχοι συγχρόνως γιατί σπά-

νια είχαμε πολιτικούς με όραμα για την

πατρίδα. Στη χώρα μας οι ανισότητες

μεταξύ των πολιτών ήταν πάντα, και είναι

και σήμερα, τεράστιες. Κι αυτό ισχύει

όποια κυβέρνηση και να βρίσκεται στην

εξουσία, είτε Δεξιών είτε αριστερών αντι-

λήψεων. 

Καμιά κυβέρνηση δεν ακούμπησε ποτέ

τις αμοιβές των υπουργών, των βουλευ-

τών, των σύμβουλων και παρασύμβου-

λων και όλων των αργόσχολων τριγύρω

τους, οι οποίοι απολαμβάνουν μυθικούς

μισθούς και άλλα πολλά αδικαιολόγητα

προνόμια: Όπως δωρεάν τηλέφωνα, δωρ-

εάν σπίτι στην Αθήνα και στη γενέτειρα

τους και γραφείο (στελεχωμένο δωρεάν),

αδασμολόγητα είδη, δωρεάν ταξίδια παν-

τού, ελεύθερη διέλευση από σταθμούς

διοδίων, κ.τλ, κ.λπ, κ.λπ). Άμα μάθετε με

πόσα χρήματα αμείβονται και τι προνό-

μια απολαμβάνουν οι ευρωβουλευτές θα

πέσετε κάτω ξεροί. Όλα αυτά την ίδια ώρα

που ο καθημερινός πολίτης προσπαθεί

μετά δυσκολίας να εξασφαλίσει τα απα-

ραίτητα. Με τους μισθούς να είναι από

τους χαμηλότερους της Ευρώπης και την

ακρίβεια να σπάει κόκαλα. Οι έμμεσοι

φόροι ασήκωτοι! Ο ΕΝΦΙΑ που επέβαλε

προσωρινά ο Ευάγγελος Βενιζέλος απέ-

δειξε για πολλοστή φορά στην πράξη πως

ουδέν μονιμότερο του προσωρινού στην

πατρίδα μας. Και οι τιμές των καυσίμων,

ειδικά της βενζίνης, αστρονομικές! Πώς

γίνεται αλήθεια η Κύπρος να αγοράζει

από την Ελλάδα τα καύσιμα και να πωλεί

πολύ φθηνότερα! Και τα διόδια; Πενήν-

τα ευρώ για επτακόσια χιλιόμετρα! Εικο-

σιπέντε ευρώ διόδια πληρώνεις για να

ταξιδέψεις με το αυτοκίνητο σου από τη

Λάρισα στην Αθήνα και άλλα τόσα για την

επιστροφή! Φτιάχτηκαν τόσο ωραίοι δρό-

μοι και οι περισσότεροι οδηγοί προτιμούν

τους κατσικόδρομους! Και διόδια και τέλη

κυκλοφορίας γίνεται; Παγκόσμιο  φαινό-

μενο! 

Υπάρχει ακόμα συγκεκαλυμμένη οικο-

νομική ενίσχυση, με τρόπους απαρά-

δεκτους, συγκεκριμένων επαγγελματικών

τάξεων. Στη χώρα μας υποθηκεύεις το

σπίτι σου στην τράπεζα για ένα δάνειο,

και όταν μετά από πολλά χρόνια έρχεται

η ώρα της τελευταίας δόσης, κατά συνέ-

πεια και της απαλοιφής της δέσμευσης

της περιουσίας σου, η τράπεζα σε υποχρ-

εώνει να πληρώσεις εξακόσια ευρώ σε

δικηγόρους και χαρτόσημα για διαγρα-

φή της υποθήκης! Αδιανόητα πράγματα!

Και τα πιστοποιητικά ενεργειακής επάρ-

κειας και η ηλεκτρονική ταυτότητα των

σπιτιών που στοιχίζουν πολλά χρήματα,

συνήθως εκδίδονται από το γραφείο των

μηχανικών, με το αζημίωτο πάντοτε, που

μπορεί να μην ξέρουν κατά πού πέφτει

το ακίνητο! 

Υπάρχουν ωστόσο κι άλλα πολλά απα-

ράδεκτα. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης επέ-

βαλε, με την σύμφωνη γνώμη όλων των

συστημικών κομμάτων, τον υποχρεωτικό

εμβολιασμό κατά του COVID-19, έδωσε

προνόμια στους εμβολιασμένους, απέλ-

υσε τους υγειονομικούς που δεν εμβο-

λιάστηκαν, έβαλε πρόστιμο στους άνω

των 65 ετών που αρνήθηκαν να εμβο-

λιαστούν. Πρωτόγνωρα πράγματα που

μόνο σε δικτατορικά καθεστώτα εφα-

ρμόζονται. Η συνωμοσία των εμβολίων

κατέπεσε αλλά κανένας από εκείνους

που τους έγινε εμμονή το εμβόλιο δεν

απολογήθηκε. Για τιμωρία φυσικά ούτε

λόγος να γίνεται.

Όλα αυτά συμβαίνουν σε μια χώρα που

μέρα με τη μέρα φθίνει όλο και περισσό-

τερο. Με την υπογεννητικότητα να έχει

μετατραπεί σε ένα πραγματικό εφιάλτη

για το μέλλον της. Κάτι που αν δεν αντι-

μετωπισθεί γρήγορα και αποτελεσματι-

κά, πολύ σύντομα οι Έλληνες θα αποτε-

λούμε μειοψηφία στον ίδιο τον τόπο μας.

Όπως και στην Κύπρο που τα πράγμα-

τα είναι ακόμα χειρότερα. Αντί λοιπόν να

δοθούν κίνητρα για αύξηση των γεννή-

σεων, η κυβέρνηση Μητσοτάκη θέτει οικο-

νομικά κριτήρια προκειμένου να δοθεί το

επίδομα στις οικογένειες που αποκτούν

τρίτο παιδί!! Τραγικό! Από την άλλη ψήφ-

ισε νόμο για υιοθεσία παιδιών από ομόφυ-

λα ζευγάρια! Έγκλημα! 

Αυτά είναι μόνο μερικά παραδείγματα

που δείχνουν πως το κράτος βλέπει τους

πολίτες του. Ένα δυσκίνητο κράτος με

υπηρεσίες ως επί το πλείστον δυσλειτο-

υργικές με αποτέλεσμα την ταλαιπωρία

και την οικονομική επιβάρυνση των πολιτών.

Ας μην έχει λοιπόν η κυβέρνηση (η κάθε

κυβέρνηση) την απαίτηση, όταν η ίδια

είναι χωμένη στη σπατάλη και στη αδια-

φάνεια, να είναι νομοταγείς οι πολίτες.

Αυτό δεν θα γίνει ποτέ! 

Τώρα θα διερωτηθείτε αν για όλα αυτά

και άλλα πολλά που είναι αδύνατο να

καταγραφούν σε ένα μόνο σημείωμα,

φταίει μόνο το πολιτικό προσωπικό της

χώρας. Όχι είναι η απάντηση! Οι περισ-

σότεροι πολίτες κοιτούν μόνο τη βόλεψη

τους αδιαφορώντας για όλα τα υπόλοι-

πα. Ο θυμός του λαού κρατά όσο και η

μνήμη ενός χρυσόψαρου… Ύστερα

αρχίζουν ξανά τα χειροκροτήματα. Για

ένα πολιτικό προσωπικό (όχι μόνο το

κυβερνητικό) το οποίο, εκτός ελαχίστων

εξαιρέσεων, κανένας σοβαρός άνθρω-

πος δεν εμπιστεύεται!

Υστερόγραφο: Πάλιν ξέχασε την Κύπρο

ο πρωθυπουργός! Τυχαίο άραγε; Δεν

νομίζω… 

Η ομιλία  του Έλληνα πρωθυπουργού 
στη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης

Μην ντρέπεσαι αν δεν μπορείς

καλά να περπατήσεις,

μετά από ατύχημα,

ή κάποια αρρώστια...

Ούτε στο σχολείο να ντραπείς

αν χάνεις την λαλιά σου...

Κι αν δένεται η γλώσσα σου,

σκέψου τα όνειρά σου!

Οι αδυναμίες σου,

είναι σημεία δυνατά σου…

Είναι η ζωή προπονητής,

κι συ σαν τίμιος αθλητής,

εις της ζωής στίβο,

ίσως τώρα να υποφέρεις,

όμως θα τα καταφέρεις,

γιατ' η προσπάθεια η καλή,

κάνει τον πρωταθλητή…

Αλέξανδρος Μαρινάκης

Μην Ντρέπεσαι
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Οι Πρόεδροι των κομμάτων
πρέπει να είναι βουλευτές

Ο Χρήστος Στυλιανίδης εισχώρησε ξαφνικά στην πολι-

τική ζωή του τόπου από το 2021. Ήταν όταν ο Κυριάκος

Μητσοτάκης αποφάσισε να τον τοποθετήσει, ως εξω-

κοινοβουλευτικό, υπουργό Πολιτικής Προστασίας, μετά

τις φωτιές εκείνης της χρονιάς.

Από τον Σεπτέμβριο 2021 μέχρι και τον Μάιο 2023 ο

Κύπριος όχι μόνο απέτυχε στα καθήκοντά του, αλλά

χρεώθηκε με το φιάσκο της χιονισμένης Αττικής Οδού,

όπου επικράτησε το μπάχαλο με τον ίδιο εκτός τόπου και

χρόνου.

Στην επόμενη ηγεσία του υπουργείου παρέδωσε μια

διαλυμένη Πολιτική Προστασία λίγο πριν από το περσινό

καλοκαίρι, με συνέπεια την αδράνεια στις χειρότερες

πυρκαγιές και πλημμύρες των τελευταίων δεκαετιών.

Για ακατανόητο λόγο ο Μητσοτάκης τον έβαλε στο

ψηφοδέλτιο Επικρατείας και από πέρυσι ο Στυλιανίδης

διορίστηκε υπουργός στο κρίσιμο χαρτοφυλάκιο Ναυ-

τιλίας και Νησιωτικής Πολιτικής. Πέραν από το μηδαμινό

έργο που έχει παρουσιάσει, κατάφερε προχθές να σοκάρ-

ει ξανά.

Σε μια προσπάθεια να αναδείξει το έργο των λιμε-

νικών, υποτίμησε τόσο το υπουργείο του, που σχεδόν

ομολόγησε ότι ο ίδιος δεν έχει παρεμβατικό ρόλο στην

καθημερινότητα. Το «είμαι εδώ στο γραφείο μου και κάθ-

ομαι…» και το «εγώ ένας κομπάρσος είμαι» δεν είναι

λόγια που μπορούν να βγαίνουν από το στόμα κανενός

υπουργού, για κανέναν λόγο.

Ο,τι σημαντικό έργο κι αν επιτελούν τα επιφορτισμέ-

να με αρμοδιότητες Σώματα, το να ακούγεται υπουργός

κυβέρνησης να μιλάει σαν γλάστρα και σαν θεατής, κάνον-

τας επίδειξη ανημποριάς, είναι επιεικώς απαράδεκτο.

Αν έρθει στη θέση των λιμενικών και της ακτοφυλακής,

τότε μπορεί να καταλάβει πώς θα αισθάνθηκαν οι ένστο-

λοι όταν άκουσαν πως ο υπουργός νοιώθει κομπάρσος.

Στην ομιλία του ο υπουργός στη θεματική συζήτηση

«Το Κοινωνικό Πρόσωπο του Λιμενικού Σώματος», που

πραγματοποιήθηκε στο περίπτερο του Υπουργείου στον

χώρο της Διεθνούς Έκθεσης Θεσσαλονίκης, είπε μεταξύ

άλλων:

«Με συνταράζει το γεγονός ότι είδα αυτούς τους ανθ-

ρώπους στη ζωντανή σύνδεση που προηγήθηκε. Άκου-

σα και όσα ανέφεραν ο αρχηγός και ο κ. Κυριαζόπουλος.

Το Λιμενικό πράγματι είναι γεμάτο από ήρωες της καθ-

ημερινότητας. Ποιος τους ξέρει; Ποιος τους απέδωσε

τιμή; Ποιος τους είπε συγχαρητήρια; Προσπαθούμε σήμε-

ρα να δείξουμε ότι υπάρχει ηρωισμός στην καθημερ-

ινότητα. Υπάρχει σεμνότητα, υπάρχει αποτελεσματικότ-

ητα, υπάρχει ηρωισμός».

Και συνέχισε: «Πήρα τηλέφωνο τα παιδιά που είχαν

σώσει εκείνο το παιδάκι στην Τήλο. Πήρα για να πω δυο

λόγια, να ευχαριστήσω. Είπα ένα ευχαριστώ και κόμ-

πιασα. Λέω: Τι νόημα έχει να πω οτιδήποτε άλλο; Εγώ!

Που είμαι εδώ στο γραφείο μου και κάθομαι… Ασχο-

λούμαι μεν με σοβαρά πολιτικά θέματα, αλλά ο πρωτα-

γωνιστής είναι εκεί… Εγώ είμαι εδώ ως κομπάρσος».

Απ’ όποια οπτική κι αν το δει κανείς, είναι απαράδεκ-

το ένας υπουργός να μιλάει με τέτοια παραίτηση και

τέτοια μοιρολατρία, στην αποτυχημένη του απόπειρα να

αναδείξει τον αδιαμφισβήτητο ηρωισμό του Λιμενικού.

Ακόμα και σε ζητήματα φυσικών καταστροφών ο

Στυλιανίδης απέφευγε να βρίσκεται στο πεδίο. Δεν έδειχνε

πολιτικός της δράσης. Ακόμα και τις φορές που επισκέ-

πτεται το Υπουργείο Ναυτιλίας, περνάει απαρατήρητος.

Τώρα ενημερώνει ότι νοιώθει κομπάρσος με φιλοσο-

φικά ερωτήματα καφενείου «ποιος ξέρει τους ήρωες,

ποιος τους τιμά;» Ούτε αυτό, δηλαδή, δεν μπορεί να δρο-

μολογήσει ως υπουργός.

Αντί να αναρωτιέται άπραγος, μπορεί ο ίδιος ως υπο-

υργός να μας γνωρίσει τους ήρωες και να τους τιμήσει

σε μια μεγάλη ειδική εκδήλωση. Αλλά ούτε κι αυτό δεν

μπορεί να πράξει το «πουλέν» του Κυριάκου…

Βασίλης Γαλούπης
(Εφημερίδα «Δημοκρατία»)

Ο Χρήστος Στυλιανίδης ομολογεί 
ότι είναι… «κομπάρσος»

Σε χώρες με αντιπροσωπευτικό κοινο-

βουλευτικό σύστημα όπως η Ελλάδα, ο

χώρος παραγωγής πολιτικής, εξαγγελιών,

συζήτησης, αντιπαράθεσης, ελέγχου και

άσκησης αντιπολίτευσης είναι το ίδιο το Κοι-

νοβούλιο. Με αφορμή τις εσωκομματικές διε-

ργασίες και εκλογές που θα διεξαχθούν το

προσεχές διάστημα στο ΣΥ.ΡΙΖ.Α. Π.Σ. και

στο ΠΑ.ΣΟ.Κ., υπογραμμίζεται ότι αδιαμφι-

σβήτητα, το σημαντικότερο άρθρο κάθε κατα-

στατικού κόμματος αφορά την εκλογή του

Προέδρου. Όταν ο Πρόεδρος ενός κόμματος

είναι βουλευτής είναι αυτόματα και Πρόεδρ-

ος της κοινοβουλευτικής ομάδας, επομένως

δεν υπάρχει διάκριση ρόλων. Αντιθέτως, όταν

υπάρχει εξωκοινοβουλευτικός Πρόεδρος,

πρέπει υποχρεωτικά ένας βουλευτής του

κόμματος να αναλάβει καθήκοντα Πρόεδρ-

ου της κοινοβουλευτικής ομάδας και να είναι

ο εκπρόσωπος του κόμματος στη Βουλή. 

Γράφει ο

ΜΙΧΑΛΗΣ

ΑΡΑΠΗΣ*

(LLB, LLM, MA) 

- Νομικός, Ιδρυτής και 

Πρόεδρος 

της Ε.Κ.Ο. Επιστημόνων Η.Β. 

Άτυπη διαρχία

Στις περιπτώσεις που ο Προέδρος ενός κόμ-

ματος δεν είναι βουλευτής η παρουσία του δεν

μπορεί να είναι το ίδιο λειτουργική με αποτέλε-

σμα να δημιουργείται μία ιδιότυπη διαρχία μεταξύ

εξωκοινοβουλευτικού Προέδρου και Προέδρου

της κοινοβουλευτικής ομάδας του κόμματος.

Αυτός ο συσχετισμός δυσχεραίνει εξ ορισμού

τον σωστό κοινοβουλευτικό έλεγχο προς την

εκάστοτε κυβέρνηση που είναι ο κύριος ρόλος

των κομμάτων της αντιπολίτευσης. Αυτό το μον-

τέλο εφαρμόστηκε επί 1,5 χρόνο από το ΠΑ.ΣΟ.Κ.

την περίοδο Δεκεμβρίου 2021- Μαΐου 2023 όταν

το Δεκέμβριο του 2021 εξελέγη Πρόεδρος ο τότε

Ευρωβουλευτής κ. Νίκος Ανδρουλάκης. (Υπο-

γραμμίζεται ότι και κατά τις εσωκομματικές δια-

δικασίες του ΠΑ.ΣΟ.Κ. τον Νοέμβριο του 2017

υπήρχαν εξωκοινοβουλευτικές υποψηφιότητες). 

Ιδιαίτερη εντύπωση προκαλεί ότι, ενώ ο ΣΥ.ΡΙΖ.Α.

παρατηρούσε το πρόβλημα που είχε δημιο-

υργηθεί στο ΠΑ.ΣΟ.Κ. και ενώ είχε την ευκαιρία

να αποτρέψει αντίστοιχο μελλοντικό πρόβλημα,

κατά το 3ο Συνέδριο του τον Απρίλιο του 2022

δεν προέβη στην απαραίτητη αλλαγή στο κατα-

στατικό του. Το κόμμα της Αξιωματικής Αντι-

πολίτευσης κλήθηκε να αντιμετωπίσει αιφνιδίως

την προαναφερθείσα ολιγωρία του τον Σεπτέμ-

βριο του 2023 όταν εξελέγη ο (πρώην πλέον)

Πρόεδρος του κόμματος κ. Στέφανος Κασσε-

λάκης.

Πρωτοπορία και αντιμετώπιση 

Η Νέα Δημοκρατία πρωτοπόρησε σε αυτό το

ζήτημα κάνοντας το αυτονόητο και αποτρέπον-

τας οριστικά τέτοιου τύπου ενδεχόμενο πρόβ-

λημα για την ίδια με την πολύ εύστοχη και διορ-

ατική αλλαγή του καταστατικού του κόμματος,

όταν ανέλαβε Πρόεδρος ο κ. Κυριάκος Μητσο-

τάκης τον Ιανουάριο του 2016. Με αλλαγή του

καταστατικού κατά το 10ο Τακτικό Συνέδριο του

Απριλίου 2016, σχετικά με την υποψηφιότητα

για το αξίωμα του Προέδρου «υποψηφιότητα

μπορεί να υποβάλει οποιοδήποτε εν ενεργεία

μέλος της Κοινοβουλευτικής Ομάδας, το οποίο

είναι σωρευτικά μέλος της Βουλής των Ελλήνων

και μέλος του Κόμματος». (Σημειώνεται ότι το

ανωτέρω Άρθρο 16 παραμένει ως έχει στο ισχύον

καταστατικό της Ν.Δ. που ψηφίσθηκε κατά το

14ο Τακτικό Συνέδριο τον Μάϊο του 2022). 

Υπενθυμίζεται ότι ελλείψει της συγκεκριμέν-

ης πρόβλεψης στο καταστατικό της Νέας Δημο-

κρατίας, υπήρχαν εξωκοινοβουλευτικές υποψ-

ηφιότητες στις εσωκομματικές διαδικασίες του

Νοεμβρίου 2009 και Δεκεμβρίου 2015 - Ιανο-

υαρίου 2016.

Αναμενόμενη σύγκρουση

συμφερόντων

Η άτυπη διαρχία που αναπόφευκτα δημιο-

υργείται αποδυναμώνει πολιτικά τον Πρόεδρο

και την εικόνα του κόμματος γενικότερα αφού οι

εξωκοινοβουλευτικοί Πρόεδροι αναγκάζονται να

πολιτευτούν με τέτοιο τρόπο ώστε να αποκτή-

σουν και οι ίδιοι παρουσία και πολύτιμο χρόνο

προβολής από τα παραδοσιακά Μ.Μ.Ε. και τα

μέσα κοινωνικής δικτύωσης. Επομένως, ουσια-

στικά ακολουθούν μια διαφορετική, σχεδόν παράλ-

ληλη πορεία σε σχέση με την κοινοβουλευτική

τους ομάδα της οποίας ταυτοχρόνως αποδ-

υναμώνεται και η προσπάθεια άσκησης αξιόπι-

στου αντιπολιτευτικού έργου. Αυτό συμβαίνει,

διότι αναγκαστικά ο Πρόεδρος δεν θα προτείνει

(ουσιαστικά, επιλέξει) ως Πρόεδρο της κοινο-

βουλευτικής ομάδας κάποιο ιδιαίτερα προβεβ-

λημένο ή δυναμικό στέλεχος, αφού μπορεί να

εξελιχθεί δυνητικά σε πολιτικό του αντίπαλο.

Έτσι, μολονότι μπορεί να επιλεχθούν σεβαστά

και αξιόλογα στελέχη, πρωταρχικό κριτήριο είναι

να μην διαφαίνεται να έχουν αρχηγικές βλέψεις,

διότι αν προκύψουν τότε επί της ουσίας ο εξω-

κοινοβουλευτικός Πρόεδρος ακούσια θα έχει

εμμέσως παραχωρήσει την ηγεσία.

Εν κατακλείδι, το παράδοξο είναι ότι παρότι

τα άλλα κόμματα είδαν πως αντιμετώπισε καίρ-

ια και αποφασιστικά αυτό το ζήτημα η Νέα Δημο-

κρατία, δεν ανταποκρίθηκαν ανάλογα και 8,5

χρόνια μετά βρίσκονται λόγω της ολιγωρίας τους

σε αυτή την δυσχερή θέση. Ωστόσο, έστω και

καθυστερημένα, προς όφελος της εύρυθμης λει-

τουργίας, της αξιοπιστίας και σοβαρότητας του

πολιτικού μας συστήματος πρέπει η προϋπόθ-

εση ο εκάστοτε υποψήφιος Πρόεδρος, όχι απλά

να είναι μέλος ενός κόμματος για μία περίοδο

αλλά κυρίως εν ενεργεία βουλευτής του, να θεσπι-

στεί σταδιακά από όλα τα κοινοβουλευτικά κόμ-

ματα. Αυτή η αυτονόητη μεν, αλλά μη εφαρμο-

στέα δε, ως τώρα ασφαλιστική δικλείδα θα προ-

στατεύσει τα ίδια τα κόμματα αλλά κατ’ επέκτα-

ση θα θωρακίσει και την ίδια την Δημοκρατία στη

χώρα μας. 

*Ο Μιχάλης Αράπης (LLB, LLM, MA) είναι

νομικός με μεταπτυχιακά στο «Διεθνές Εμπο-

ρικό Δίκαιο» και στον τομέα του «Κυβερνοεγ-

κλήματος και της Τρομοκρατίας». 

Είναι Ιδρυτής και Πρόεδρος της Ε.Κ.Ο. Επι-

στημόνων Ηνωμένου Βασιλείου (H.B.)



Ancient and Modern Philadelphias
– A Journey from Ancient Asia to

Contemporary America

THE WORD «ΦΙΛΑΔΕΛΦΕΙΑ», 
MEANS «BROTHERLY LOVE»

A significant feature in the ongoing vicious Gaza

war is the so-called “Philadelphia Route” or “Philadelphia

Corridor” that is claimed by both cruel warring fac-

tions. I wondered if this name refers to an ancient

Greek city with this name like the three historically

known ancient Greek Philadelphias. 

By Lysandros
Lysandrou

The “Philadelphia Corridor” is a narrow (suppos-

edly safe) zone, about 14 kilometers long and 100 to

300 meters wide, that runs along the border between

the Gaza Strip and Egypt. This name has a positive

connotation due to the etymology of the original Greek

term “Φιλαδέλφεια” meaning brotherly love, and as

such it presents a sharp contradiction with the bru-

tality of the 11-month-old, so far (since 07 October

2023), barbaric manifestation of the endless savage

war that began in 1948.

The “Philadelphia Corridor” was created in 1993

as part of the Oslo Peace Accords. Perhaps the name

in question was suggested by the Norwegian medi-

ators to promote reconciliation and peace. This is how

the tragic paradox arose: The area with the name

“Brotherly Love” is constantly immersed in destruc-

tive war conflicts.

In ancient times there exist three different Greek

Philadelphias: a) Philadelphia of Asia Minor, b)

Philadelphia of Lower Egypt, and c) Philadelphia of

Jordan – today's Amman.

Philadelphia of Asia Minor was one of the most

important cities of antiquity, with a rich history and

culture. Culturally it advanced so highly that it was

given the metonym “Little Athens”. It was founded in

the 2nd century B.C. by King Eumenes II of Pergamum,

who named it in honor of his brother, Attalus II, because

of their brotherly love. The mention in John's “Revelation”

of this Philadelphia as one of the seven Christian

Churches of Asia proves its eminence.

From the Ancient Philadelphia of Asia Minor arose

the two New Philadelphias of modern Greece. This

is where the Greek post 1922 refugees from Asia

Minor settled: a) The New Philadelphia of Attica and

b) The New Philadelphia of Thessaloniki. While today's

Greece has only two (New) Philadelphias, the United

States of America (USA) has seven! 1) Philadelphia,

Pennsylvania, 2) Philadelphia, Illinois, 3) Philadelphia,

Indiana, 4) Philadelphia, Mississippi, 5) Philadelphia,

Missouri, 6) Philadelphia, New York, and 7) Philadelphia,

Tennessee.

The most important Philadelphia in the United

States is Philadelphia, Pennsylvania. The city was

founded in 1682 by William Penn (1644 - 1718), who

was an English writer, pacifist and religious thinker of

the Christian organization “Society of Friends”, bet-

ter known by the nickname “Quakers”. William Penn

envisioned a city of religious tolerance where no one

would be persecuted, in stark contrast to Boston,

Massachusetts, where heretics and witches were per-

secuted, convicted, and executed until the 1790s.

The deeply religious Christian William Penn there-

fore christened his newly founded city “Philadelphia”

because the greatest teaching of Jesus Christ is      to

love all people as if they were all our brothers.

So, William Penn's Philadelphia is one of the old-

est and most historic cities in the USA. Today, this

Philadelphia is the 6th largest city in the US. However,

in the 18th century it was briefly the first capital and

for a long time the largest city of the USA, and the

second largest English-speaking city in the world after

London.

Is there another case of a city name in the world

with a greater number than the twelve Philadelphias?

I have always had a deep interest in the various

Philadelphias, both ancient and modern, and even

invented yet another fictional Philadelphia in my bilin-

gual novella EUREKA (Amazon, 2023). Chapter II of

this book is titled "Philadelphia Clinic" because the

premise of the novella is brotherly love that over-

comes the various occasional quarrels and any other

clashes in the story.

How much happier would the planet be if the whole

On Tuesday morning, 10th

September, Priest  Peter and

Deacon Gregory from St Mary

Greek Orthodox Cathedral in

Wood Green visited St Andrew

the Apostle School to bless the

pupils, teachers and staff in an

agiasmos service. Pupils

enjoyed the chanting of prayers

and being sprinkled with Holy

Water.

Head teacher Dr Philip Hills

commented, "We were delighted

to share in the blessing this

morning with two old friends

who have become regular visi-

tors in the past year for assem-

blies and services and we are

very grateful both to Bishop

Iakovos and to H E the

Archbishop and  Archdiocese

for helping us in this way. It is an

exciting time in the life of St

Andrew the Apostle School with

a strong Ofsted report, record

progress at GCSE and the new

school Buildings on schedule

for opening summer 2025: truly

we feel blessed. We are also

looking forward to showing the

school and the new develop-

ments to friends old and new on

our Open Evening on Tuesday

24 September at 5.30pm to

7.30pm".
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Agiasmos Service at St. Andrew
The Apostle School

Demetriou & English provide a complete funeral service from 
Προσφέρουµε µια πλήρης υπηρεσία κηδείας από  

 - Burials, Cremations, Exhumations / Κηδείες, Aποτεφρώσεις, Eκταφές

 - Help with funeral matters and legal documentation / Βοήθεια µε όλα τα θέµατα κηδείας  και νοµικά έγγραφα

 - Repatriation both to and from abroad / Επαναπατρισµός προς και από το εξωτερικό

 - Home visits  / Κατ’ οίκον επισκέψεις για να συζητηθούν τα θέµατα της κηδείας

 - Chapel of Rest / Παρεκκλήσι Ανάπαυσης

 - DWP funeral funding / Οικονοµική βοήθεια για τα έξοδα της κηδείας

 - Memorial stones / Ταφόπλακες

We guarantee the best prices, quality and professionalism /  
Καλύτερες τιµές, ποιότητα και επαγγελµατισµός 
Demetriou & English   131-133 Myddleton Road, Wood Green, London N22 8NG       020 8889 9888      d-e.co.uk
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MELINTZANES
YEMISTES

(STUFFED
AUBERGINES) 

One of the most versatile and

familiar of Greek dishes is yemista

(stuffed vegetables) and there are

as many variations of this dish as

there are home cooks who prepare

them. The vegetables that are most

commonly used for stuffing are

tomatoes, aubergines, courgettes,

courgette flowers and peppers and

not to forget the vine leaves which

make the ubiquitous dolmades.

ΙΝGREDIENTS

4 large aubergines

4 tbsp extra-virgin olive oil

1 medium onion, finely

chopped

1 red and 1 yellow pepper,

cored, de-seeded and fine-

ly chopped

2 garlic cloves, crushed

350g minced lamb

2 large tomatoes, skinned, de-

seeded and finely chopped

or 250g canned tomatoes,

drained and finely chopped

2 tsp freshly ground cumin

2 tsp dried oregano

small bunch of fresh flat-leaf

parsley, finely chopped

sea salt and freshly ground

black pepper

FOR THE TOPPING
300ml Greek yoghurt

2 medium free-range eggs

125g ketalotyri, parmesan or

any other hard cheese,

grated

sea salt and freshly ground

black pepper

METHOD
1. Preheat the oven to 190’c /

170’c fan /gas 5.

2. Place the aubergines in a

pan of boiling salted water

and cook for 6-8 minutes

until they start to soften.

3. Drain and let the

aubergines cool. Cut them

in half lengthways and us-

ing a spoon scoop out

most of the flesh making

sure you leave the solid

shell intact. Roughly chop

the scooped out flesh and

set aside. 

4. Place the aubergine halves

open side up in a shallow

baking dish.

5. Over a medium heat, heat

the olive oil in a large

heavy based frying pan un-

til hot but not smoking and

fry the onion and peppers

for 3-4 minutes. Add the

garlic and fry for 1 minute

more. Stir in the lamb and

cook for 8-10 minutes stir-

ring occasionally, until the

meat is golden brown. Stir

in the tomatoes, cumin,

oregano and parsley into

the aubergine mixture.

Season with salt and pep-

per.

6. Cook over a medium heat

until the mixture almost

dries out and is like a thick

paste. Spoon the meat

mixture into the aubergine

shells, forming a meat

mound.

7. To make the topping, beat

together the yoghurt and

eggs in a bowl. Stir in half

of the cheese and season

with salt and pepper. Pour

over the aubergines and

sprinkle with the remaining

cheese.

8. Bake uncovered on the

middle shelf of the preheat-

ed oven for 30-35 minutes

until the topping is golden

brown and bubbling. Serve

hot.

Note: Omit the mince lamb to

make a vegetarian version

of the melitzanes yemistes.  

.© Copyright 

George Psarias  
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THE FAMOUS CYPRIOT COOK AND RESTAURANT OWNER GEORGE PSARIAS . . .  COOKS FOR ELEFTHERIA

George Psarias has been a restaurateur for almost forty years. He

spent his time and energy cooking traditional Greek dishes but also 

developing new ones based on fresh ingredients and Mediterranean

flavours. 

He has appeared on numerous radio and television programmes on BBC2

Food and Drink. ITV, Channel 4, Sky's Good Food Live and others. 

Here he would like to give you a taste of his recipes.

MELINTZANES YEMISTES
(STUFFED AUBERGINES) 

With an outstretched hand

He told me his name

Was Elisha,

A Greek young man

Of dark complexion,

Flowing long hair

And moustache . . .

Oh but his eyes were blue,

As blue as the Aegean

And pierced my very soul

With a strangeness

Foretelling his own,

For when under a cluster

Of stately cypress trees

Our rambling thoughts did roam

Till the Greek traditional music

Sounded triumphantly and there

Elisha lifted his proud

Head and danced

With his forefathers, 

The Patriarchs of old.

Jo-Anne Colombo Marinakis

Mantle Of Elijah
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6.00- 7.00 
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LGR’s WISH 
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& S.upport H.our] 
® Repeat Show 

#CommunityChest 
Repeat Show or  
LGR’s Jukebox 

#CommunityChest 
Repeat Show or  
LGR’s Jukebox 

#CommunityChest 
Repeat Show or 
LGR’s Jukebox 

#CommunityChest 
Repeat Show or 
LGR’s Jukebox  

 
LGR’s Jukebox 
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7.00- 8.00 

 
The Big Greek 
Breakfast 
Agiologio Tis Imeras  
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Breakfast  
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7am-  ERT 
8am -  LGR 

 
8.00- 9.00 

 
The Big Greek 
Breakfast  
8.30am – Sports Update 
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Breakfast  
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Breakfast  
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Breakfast  
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Breakfast   
8.30am – Sports Update  

 
The Big Greek 
Breakfast  

  

 
The Big Greek 
Breakfast  

 
8am -  LGR 
9am-  RIK  

 
9.00- 10.00 

 

 
The Big Greek 
Breakfast  
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Breakfast   
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Breakfast  
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Breakfast  

 
9am-  RIK 
10am-  ERT 
 

 
10.00- 11.00 

 
Ligo Prin To 
Mesimeri 
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Mesimeri 

 
Ligo Prin To 
Mesimeri 

 
Ligo Prin To 
Mesimeri 
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Mesimeri 

 
Mid- Morning 
Madness 

Children’s 
Programme  
Followed by  
Church Broadcast 
From St J / 12 A / AA 

 
10am-  ERT 
11am–CyBeat 

 
11.00- 12.00 

 
Ligo Prin To 
Mesimeri  
 
Recipe of the Week 
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Mesimeri  
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12pm-  RIK 
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Mesimeri  
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12pm-  RIK 
1pm- NewsHub  
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Apólafsi  
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Laiko Apogevma   
 
 

 
The Cypriot Hour /  
Sunday Afternoon 
Show 

 
1pm- NewsHub 
2pm-  RIK 

 
14.00- 15.00 

 
Apogevmatini 
Apólafsi 
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Apólafsi  
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Sporty Saturday 

 
Sunday Afternoon 
Show 

 
2pm-  RIK 
3pm-  LGR  
 

 
15.00- 16.00 

 
Apogevmatini 
Apólafsi 
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Apólafsi  
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Sunday Afternoon 
Show 

 
3pm-  LGR  
4pm-  ERT 

 
16.00- 17.00 

 
Home- Run  
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#SaturdayShoutOut   
 
 

 
#WeekendWindDown 
 
 

 
4pm-  ERT 
5pm- NewsHub 

 
17.00- 18.00 

 
Home- Run  
 

 
Home- Run  
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Home- Run  
 

 
Home- Run  
 
 

 
#SaturdayShoutOut   
 

 
#WeekendWindDown 
 
 
 

 
5pm- NewsHub 
6pm- NewsHub  

 
18.00- 19.00 

 
Home- Run  

 
Home- Run  
 
 

 
Home- Run  

 
Home- Run  

 
Home- Run  
 

 
#SaturdayShoutOut  

 
#WeekendWindDown  

 
6pm- NewsHub  
7pm- NewsHub 

 
19.00- 20.00 

 
LGR’s WISH 
[W.eekly I.nformation 
& S.upport H.our] 
#CommunityChest 

 
Scandalous  
                                                            
  

 
Alternate 
#CommunityChest or 
#WednesdayWisdom 

 
Alternate 
#CommunityChest or 
#ThrowbackThursday 

 
The Live Gentle 
Touch 
 

 
#SaturdayStyle 
 
 

 
#SoothingSunday  

 
7pm-  NewsHub 
8pm-  ERT  

 
20.00- 21.00 

 
Chai, Kanella Je 
Kouventa 

 
Scandalous  

 
#WednesdayWisdom  

 
#ThrowbackThursday 

 
The Live Gentle 
Touch 
 

 
#SaturdayStyle 
 

 
#SoothingSunday 
 
 

 
8pm-  ERT  
9pm- NewsHub 
 

 
21.00- 22.00 

 

Chai, Kanella Je 
Kouventa 
 
 

 
Scandalous  

 
The Wednesday 
Late Show 

 
#ThrivingThursday    

 
The Live Gentle 
Touch 
 

 

#SaturdayStyle 
 

 
#SoothingSunday 

 
9pm- NewsHub 
10pm-  ERT 

 
22.00- 23.00 

 

 
#MondayMoods 
 
 

 
#TuesdayTunes 

 
The Wednesday 
Late Show  

 
#ThrivingThursday    

 
#FridayFunday   

 
#SaturdayShowdown    

 
#SundayFunday 
 

 
10pm-  ERT  

11pm-  RIK 

 
23.00- 0.00 

 

 
The Golden Hour  
Best of the 1950s 
 

 
The Golden Hour  
Best of the 1960s 

 
The Golden Hour  
Best of the 1970s 

 
The Golden Hour  
Best of the 1980s 

 
The Golden Hour  
Best of the 1990s 

 
The Golden Hour  
Best of the 2000s 

 
The Golden Hour  
Best of the 2010s 

 
11pm-  RIK 
 

 
0.00- 1.00 

 
LGR Nightshift 

 
LGR Nightshift 

 
LGR Nightshift 

 
LGR Nightshift 

 
LGR Nightshift 

 
LGR Nightshift 

 
LGR Nightshift  
 

 
 

 
1.00- 7.00 

 
LGR Nightshift 

 
LGR Nightshift 

 
LGR Nightshift 

 
LGR Nightshift  

 
LGR Nightshift  

 
LGR Nightshift 

 
LGR Nightshift  

 
7am-  ERT 

 

Schedule is subject to change.  Enquiries / Suggestions to Pieris Petrou, Head of Programming pierre@lgr.co.uk  
On 103.3 FM in London, on DAB+ Plus Digital Radio in Birmingham, London & Manchester, online at lgr.co.uk, on your mobile via the LGR App, and on your 

Smart Speaker – “Play London Greek Radio” -  Bringing You Closer To Your Culture. 

LGR - London Greek Radio

- Weekly programme

ΠΕΜΠΤΗ 12 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ

09:30 Από Μέρα σε Μέρα

16.30 Κουζίνα Σε Ρόδες 

18:00 Βραδινό Δελτίο Ειδήσεων – ΡΙΚ

19.00 Σειρά: Μοιραία Φεγγάρια

20.00 Στα Όρια (ΡΙΚ)

21.00 Υγεία και Ευεξία 

με τη Βασούλα Χριστοδούλου

21.35 Ελληνική Ταινία: 

Να Ζήσουν Τα Φτωχόπαιδα

23.10 Ελληνική Ταινία: 

Ροζ 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 13 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ

10.00 Σύνδεση με ΡΙΚ

16.00 Απογευματικό Δελτίο Ειδήσεων

16.30 Κουζίνα σε Ρόδες

18:00 Βραδινό Δελτίο Ειδήσεων – ΡΙΚ

19.00 Σειρά: Μοιραία Φεγγάρια

20.00 Με τον Φακό του Hellenic TV

20.25 Ελληνική Ταινία: 

To Ρομάντσο Μιας Καμαριέρας

21.55 Ελληνική Ταινία: 

Πριν Φύγει Το Τρένο

23.20 Ελληνική Ταινία:

Ζούσα Μοναχός Χωρίς Αγάπη

ΣΑΒΒΑΤΟ 14 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ

10.00 Σύνδεση με ΡΙΚ

12.00 Μεσημβρινό Δελτίο Ειδήσεων

14.00 Να Με Προσέχεις

18:00 Βραδινό Δελτίο Ειδήσεων –

ΡΙΚ

19.00 Παραδοσιακή Βραδιά (ΡΙΚ)

21.00 Αύριο είναι Κυριακή, 

με τον Πρωτ. Ιωσήφ Παλιούρα

21.30 Ελληνική Ταινία

Φοβού Τους Έλληνες

21.10 Με τον Φακό του Hellenic TV

KYΡIAKH 15 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ

11.00 Ζωντανή μετάδοση 

Θείας Λειτουργίας από τον 

Ι.Ν. Δώδεκα Αποστόλων

18:00 Βραδινό Δελτίο Ειδήσεων – ΡΙΚ

19.20 Σατιρική Εκπομπή: Ο Ακάλυπτος

20.05 Πρόσωπα με 

τον Βασίλη Παναγή

20.40 Με τον Φακό του Hellenic TV

22.50 Ελληνική Ταινία: 

Κίτσος, Μίνι Και Σουβλάκια

ΔΕΥΤΕΡΑ 16 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ

09:30 Σύνδεση με ΡΙΚ
16.00 Απογευματικό Δελτίο Ειδήσεων
16.30 Κουζίνα σε Ρόδες
18:00 Βραδινό Δελτίο Ειδήσεων – ΡΙΚ
19.00 Σειρά: Μοιραία Φεγγάρια
20.00 GreekStories με 

τον Αυγουστίνο Γαλιάσσο
20.25 “Ανάδειξέ το” 

με την Άννα Νικολαΐδη 
και τη Ρούλα Σκουρογιάννη

21.00 ΘΕΑΤΡΟ ΤΗΣ ΔΕΥΤΕΡΑΣ:
“Η Χαρτοπαίχτρα”

23.15 “Το Ταξίδι Της Ζωής” με 
την Άντζη Λουπέσκου

ΤΡΙΤΗ 17 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ

09:30 Σύνδεση με ΡΙΚ
16.00 Απογευματικό Δελτίο Ειδήσεων
16.30 Κουζίνα σε Ρόδες
18:00 Βραδινό Δελτίο Ειδήσεων – ΡΙΚ
19.00 Σειρά: Μοιραία Φεγγάρια
20.00 Δράξασθε Παιδείας με τον 

Πρωτ. Ιωσήφ Παλιούρα
20.30 Σύγχρονος Φιλλεληνισμός
21.00 Ελληνική Ταινία: 

Γύφτικη Δυναστεία
22.40 Ελληνική Ταινία: 

Ο Λουστράκος

ΤΕΤΑΡΤΗ 18 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ

09:30 Από Μέρα σε Μέρα 
16.30 Κουζίνα Σε Ρόδες 
18:00 Βραδινό Δελτίο Ειδήσεων – ΡΙΚ
19.00 Σειρά: Μοιραία Φεγγάρια
20.00 MISSION - ΑΠΟΣΤΟΛΗ

Με την Κλέλια Χαρίση
20.40 Με τον Φακό του Hellenic TV
21.35 Ελληνική Ταινία: 

Η Πλούσια Και Το Γκαρσόνι
23.55 Ελληνική Ταινία: 

Δύσκολοι Αποχαιρετισμοί

ΠΕΜΠΤΗ 19 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ

09:30 Από Μέρα σε Μέρα
16.30 Κουζίνα Σε Ρόδες 
18:00 Βραδινό Δελτίο Ειδήσεων – ΡΙΚ
19.00 Σειρά: Μοιραία Φεγγάρια
20.00 Στα Όρια (ΡΙΚ)
21.00 Υγεία και Ευεξία 

με τη Βασούλα Χριστοδούλου
21.35 Ελληνική Ταινία: 

Ουδείς Αναμάρτητος
23.10 Ελληνική Ταινία: 

Αγάπησα Και Πόνεσα
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